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MALAYSIA

DEWAN RAKYAT YANG KELAPAN

Penyata Rasmi Parlimen

PENGGAL YANG KEEMPAT

AHLI-AHLI DEWAN RAKYAT

Yang Berhormat Tuan Yang di-Pertua, TAN SRI DATO' MOHAMED ZAHIR BIN HAJI
ISMAIL, P.M.N., S.P.M.K., D.S.D.K., J.M.N.

Yang Amat Berhormat Perdana Menteri dan Menteri Dalam Negeri, DATO' SERI
DR MAHATHIR BIN MOHAMAD, D.K.1., D.U.K., S.S.D.K., S.S.A.P., S.P.M.S.,
S.P .M.J . , D.P., D .U.P .N. , S .P .N.S . , S.P.D.K. , S .P .C .M. , S.S.M.T.,
D.U.N.M., P.I.S. (Kubang Pasu)

" Timbalan Perdana Menteri dan Menteri Kewangan, DATO' SERI
ANWAR BIN IBRAHIM, S.S.A.P., S.S.S.A., D.G.S.M., D.M.P.N. (Permatang
Pauh)

Yang Berhormat Menteri Pengangkutan, DATO' SERI DR LING LIONG SIK, S.P.M.P.,
D.P.M.S., D.P.M.P., D.C.S.M. (Labis)

Menteri Tenaga, Telekom dan Pos, DATO' SERI S. SAMY VELLU,
S.P.M.P., S.P.M.J., D.P.M.S., P.C.M., A.M.N. (Sungai Siput)

Menteri Perusahaan Utama, DATO' SERI DR LIM KENG YAIK, S.P.M.P.,
D.P.C.M. (Beruas)

Menteri Kerja Raya, DATUK LEO MOGGIE ANAK IROK, P.N.B.S. (Kanowit)

Menteri Perdagangan Antarabangsa dan Industri, DATO' SERI RAFIDAH
Aziz, S.P.M.P., D.P.M.S., A.M.N. (Kuala Kangsar)

Menteri Pendidikan, DATUK AMAR DR HAJI SULAIMAN BIN HAJT DAUD,
S.I.M.P., D.S.S.A,., P.N.B.S., J.B.S. (Petra Jaya)

Menteri Pertanian, DATUK SERI SANUSI BIN JUNID, S.S.S.A., D.S.D.K.,
D.G.S.M., S.M.K. (Jerlun-Langkawi)

Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna,
DATO' HAJI ABU HASSAN BIN HAJI OMAR, S.P.M.S., D.P.M.S., S.M.S.,
S.M.T., P.T.S. (Kuala Selangor)

Menteri Kesihatan, DATO' LEE KIM SAI, D.S.S.A., P.P.N. (Hulu
Langat)

Menteri Pertahanan, DATO' SERI HAJI MOHD. NAJIB BIN TUN HAJI
ABDUL RAZAK (Orang Kaya Indera Shahbandar), S.S.A.P., S.I.M.P.,
D.P.M.S., D.S.A.P. (Pekan)
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Yang Berhormat Menteri Penerangan, DATO' MOHAMED BIN RAHMAT, S.P.M.J., S.I.M.P.,
S.S.S.A., S.S.I.J., D.P.M.J., D.P.M.S., P.N.B.S., K.M.N. , B.S.l. (Pulai)

Menteri Kebudayaan, Kesenian dan Pelancongan, DATO' SABBARUDDIN
CHIK, S.I.M.P., D.P.M.S., D.S.A.P., S.M.S. (Temerloh)

" Menteri Perpaduan Negara dan Pembangunan Masyarakat, DATO'
NAPSIAH BINTI OMAR, D.S.N.S. (Kuala Pilah)

Menteri Perusahaan Awam, DATO' DR MOHAMAD YUSOF BIN HAJI
MOHAMED NOR, S.P.M.T., D.S.S.A., D.P.M.T., J .M.N. , S.M.T., P.P.T. (Besut)

Menteri Sumber Manusia, DATO' LIM AH LEK, S.I.M.P., D.S.A.P.,
S.M.T., J.P. (Bentong)

Menteri di Jabatan Perdana Menteri, DATO' ABANG ABU BAKAR BIN
DATU BANDAR ABANG HAJI MUSTAPHA, D.S.A.P., P.N.B.S., D.P.T.J.,
J .M.N. (Kuala Rajang)

" Menteri Sains, Teknologi dan Alam Sekitar, DATUK LAW HIENG
DING, P.N.B.S., K.M.N., P.B.S., P.B.J. (Sarikei)

Menteri Perumahan dan Kerajaan Tempatan, DATO' DR TING CHEW
PEH, D.P.M.P. (Gopeng)

" Menteri Tanah dan Pembangunan Koperasi, TAN SRI DATUK HAJI
SAKARAN BIN DANDAI, P.S.M., P.G.D.K., S.P.D.K., J.P., A.D.K. (Semporna)

Menteri di Jabatan Perdana Menteri dan Menteri Undang-undang,
DATO' SYED HAMID BIN SYED JAAFAR ALBAR, D.P.M.J, S.M.J., A.M.N.
(Kota Tinggi)

" Menteri Luar Negeri, DATUK ABDULLAH BIN HAJI AHMAD BADAWI,
D.S.S.A., D.M.P.N., D.J.N., K.M.N., A.M.N. (Kepala Batas)

Menteri Belia dan Sukan, DATUK ABDUL GHANI BIN OTHMAN, S.M.J.
(Ledang)

Timbalan Yang di-Pertua, TUAN ONG TEE KEAT, S.M.S. (Ampang
Jaya)

Timbalan Yang di-Pertua, TUAN HAJI JUHAR BIN HAJI MAHIRUDDIN
(Kinabatangan)

Timbalan Menteri Dalam Negeri, DATO' MEGAT JUNID BIN MEGAT
AYOB, D.P.C.M., D.S.A.P., A.M.P., A.M.K. (Pasir Salak)

Timbalan Menteri Perumahan dan Kerajaan Tempatan, TUAN HAJI
DAUD BIN DATO' HAJI TAHA, S.M.J. (Batu Pahat)

Timbalan Menteri Tenaga, Telekom dan Pos, DATO' MOHD. TAJOL
ROSLI BIN MOHD. GHAZALI, D.P.M.P., A.M.P. (Gerik)

Timbalan Menteri Perpaduan Negara dan Pembangunan Masyarakat,
DATO' ALEXANDER Yu LUNG LEE, D.P.M.P. (Batu)
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Yang Berhormat Timbalan Menteri Pertahanan, DATO' WAN ABU BAKAR BIN WAN
MOHAMED, D.I.M.P. (Jerantut)

" Timbalan Menteri Perusahaan Awam, DATO' DR SITI ZAHARAH BINTI
HAJI SULAIMAN, D.I.M.P. (Mentakab)

Timbalan Menteri Kewangan, DATO' LOKE YUEN YOW, D.P.M.P.,
A.M.P. (Tanjong Malim)

" Timbalan Menteri Perumahan dan Kerajaan Tempatan, TUAN OSU
BIN HAJI SUKAM (Papar)

" Timbalan Menteri Penerangan, TUAN RAILEY BIN HAJI JAFFREY, J.M.N.
(Silam)

Tirnbalan Menteri Pengangkutan, DATIN PADUKA HAJAH ZALEHA
BINTI ISMAIL, D.P.M.S., S.M.S., K.M.N. (Selayang)

Timbalan Menteri di Jabatan Perdana Menteri, RAJA DATO' ARIFFIN
BIN RAJA SULAIMAN, D.S.D.K.,S.M.S. (Baling)

" Timbalan Menteri Tanah dan Pembangunan Koperasi, DATO' HAJI
MOHD. KHALID BIN MOHD. YUNUS, D.S.N.S. (Jempol)

Timbalan Menteri Pendidikan, DR. LEO MICHAEL TOYAD, J.B.S.
(Mukah)

Timbalan Menteri Luar Negeri, DATO' DR ABDULLAH FADZIL BIN
CHE WAN, D.P.C.M., P.C.M. (Bukit Gantang)

Timbalan Menteri di Jabatan Perdana Menteri, DATO' DRS SULEIMAN
BIN MOHAMED, D.P.M.S. (Titiwangsa)

Timbalan Menteri Kesihatan, DATO' MOHAMED F A R I D BIN ARIPPIN,
 D.S.P.N. (Balik Pulau)

Timbalan Menteri Belia dan Sukan, DATO' TENC GAIK KWAN, D.I.M.P.,
A.M.N., P.P.N. (Raub)

Timbalan Menteri Sains, Teknologi dan Alam Sekitar, TUAN PETER
CHIN FAH KUI, P.B.S., A.B.S. (Miri)

Timbalan Menteri Perdagangan Antarabangsa dan Industri, TUAN
CHUA JUI MENG, P.I.S. (Bakri)

Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal
Pengguna, DATO' ABDUL KADIR BIN HAJI SHEIKH FADZIR, D.S.D.K.
(Kulim Bandar Baharu)
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Yang Berhormat Timbalan Menteri Kerja Raya, TUAN KERK CHOO TING (Taiping)

Timbalan Menteri Perusahaan Utama, DATO' HAJI TENGKU MAHMUD
BIN TENGKU MANSOR, D.P.M.T., K.M.N., P.J.C., J.P., P.J.K. (Setiu)

" Timbalan Menteri Pembangunan Luar Bandar, TUAN MOHD. YASIN
BIN KAMARI, A.M.N., P.D.N., P.I.S., B.S.I. (Sri Gading)

Timbalan Menteri di Jabatan Perdana Menteri, DATO' WONG SEE
WAH, D.S.N.S. (Rasah)

Timbalan Menteri Kerja Raya, DATLIK PETER TINGGOM ANAK KAMARAU,
P.N.B.S., K.M.N., A.M.N., P.P.C. (Saratok)

" Timbalan Menteri Pendidikan, DATUK DR FONG CHAN ONN, D.M.S.M.
(Selandar)

Timbalan Menteri di Jabatan Perdana Menteri, DATO' DR HAJI ABDUL
HAMID BIN HAJI OTHMAN, D.S.D.K., S.M.J., K.M.N., P.P.T. (Sik)

Timbalan Menteri Kebudayaan, Kesenian dan Pelancongan, DATO'
CHAN KONG CHOY, D.P.M.S. (Lipis)

" Timbalan Menteri Sumber Manusia, DATO' M. MAHALINGAM, D.P.M.S.,
J.M.N., J.P. (Kapar)

" Timbalan Menteri Pertanian, DR. T. MARIMUTHU (Telok Kemang)

" Setiausaha Parlimen, Kementerian Kebudayaan, Kesenian dan
Pelancongan, DATO' ABDUL RAMAN BIN SULIMAN, D.P.M.P., P.M.P.,
A.M.P., J.P. (Parit Buntar)

" Setiausaha Parlimen, di Jabatan Perdana Menteri, TUAN OTHMAN
BIN ABDUL, A.M.P., P.P.T. (Pendang)

Setiausaha Parlimen. Kementerian Pembangunan Luar Bandar, DATO
MOHAMED BIN JAMRAH, D.P.M.P., A.M.P., P.P.T., J.P. (Bagan Datok)

Setiausaha Parlimen, Kementerian Belia dan Sukan, DATO' ISMAIL
BIN SAID, D.P.M.T., S.M.T., A.M.N. (Kemaman)

" Setiausaha Parlimen, Kementerian Tanah dan Pembangunan Koperasi,
DATO' MOHD. NOH BIN RAJAB, D.S.N.S. (Tampin)

Setiausaha Parlimen, di Jabatan Perdana Menteri, TUAN DOUGLAS
UGGAH EMBAS, A.B.S., P.B.S. (Betong)

" Setiausaha Parlimen, Kementerian Pertanian, TUAN MOHD. SHARIEF
BIN HAJI OMAR, P.P.T. (Tasek Gelugor)

Setiausaha Parlimen, Kementerian Perpaduan Negara dan
Pembangunan Masyarakat, TUAN YONG KHOON SENG (Padawan)

" Setiausaha Parlimen, Kementerian Dalam Negeri, TUAN ONG KA
TING (Pontian)
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Yang Berhormat Setiausaha Parlimen, Kementerian Penerangan, DATO' HAJI FAUZI
BIN HAJI ABDUL RAHMAN, D.I.M.P., A.M.P., P.P.N. (Kuantan)

       "             Setiausaha Parlimen, Kementerian Kesihatan, DATO' K. KUMARAN,
D.P.M.P., K.M.N., J.S.M., P.M.P., P.P.T., J.P. (Tapah)

  "            Setiausaha Parlimen, Kementerian Perdagangan Antarabangsa dan
Industri, DATUK S. S. SUBRAMANTAM, D.P.M.S., J.S.M., P.J.K., A.M.S.
(Segamat)

   "            Setiausaha Parlimen Kementerian Kewangan, DATO' DR AFFIFUDIN
BIN HAJI OMAR, D.S.D.K., J.S.M., K.M.N., B.C.K. (Padang Terap)

     "               TUAN ABDOL MULOK BIN AWANG DAMIT (Labuan)

"                  DATO' ABDUL AJIB BIN AHMAD, D.G.S.M., D.P.M.J., B.S.I. (Mersing)

" TUAN ABDUL GHAFAR BIN BABA (Jasin)

"                  TUAN HAJI ABDUL HADI BIN HAJI AWANG (Marang)

 "                TUAN HAJI ABDUL HAMID BIN ABDUL RAHMAN (Sungai Benut)

 "                  DATUK HAJI ABDUL MANAN BIN OTHMAN, D.P.M.T., P.P.T. (Kuala
Terengganu)

" TUAN ABDUL MALEK MUNIP (Muar)

"                 DATUK PATINGGI TAN SRI HAJI ABDUL TAIB MAHMUD, D.P., D.A.,
S.P.M.J., P.G.D.K., S.S.A.P. (Kota Samarahan)

"                    TUAN HAJI NIK ABDULLAH BIN HAJI ARSHAD, S.M.K. (Pengkalan Chepa)

"                TUAN AHMAD BIN NOR (Bayan Baru)

" TUAN AHMAD BIN OMAR, P.P.N. (Pagoh)

"                  TUAN AHMAD SHUKRI BIN HAJI HASSAN (Machang)

"                  DATO' ALIAS BIN MD. ALI, D.P.M.T., J.S.M., S.M.T., K.M.N., P.J.K. (Hulu
Terengganu)

"                  DATU AMIR KAHAR BIN TUN DATU MUSTAPHA (Marudu)

" TUAN HAJI AWANG BIN JABAR, S.M.T., A.M.N., P.J.K. (Dungun)

"                   TUAN HAJI BADRUDDIN BIN AMIRULDIN, B.K.M., P.J.K. (Jerai)

"                DATUK HAJI BASRI BIN BAJURT, D.S.S.A., K.M.N., S.M.S., P.J.K. (Kuala
Langat)
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Yang Berhormat DATUK BERNARD GILUK DOMPOK, P.G.D.K. (Penampang)

TUAN BTLLY ABIT JOO (Hulu Rajang)

TUAN HAJI BUNIYAMIN BIN YAAKOB (Bachok)

TUAN CHIAN HENG KAI (Bukit Mertajam)

TUAN CHOR CHEE HEUNG (Alor Setar)
" TUN DAIM ZAINUDDIN, S.S.M., D.H.M.S., S.S.A.P. (Merbok)

" DR V. DAYID (Puchong)

" TUAN FONG KUI LUN (Klang)

" TUAN FOO PIEW KOK (Batu Gajah)

" TUAN GEORGE SANGKIN (Bandau)

TUAN GOOI HOCK SENG (Bukit Bendera)

TUAN HAJI HAMZAH BIN HAJI MOHAMED ZAIN (Tasek Chenderoh)

" TUAN HARRISON NGAU LAING (Baram)

TUAN HAJI IBRAHIM BIN ALI (Pasir Mas)

" TUAN HAJI IBRAHIM BIN JENDOL, PJ.K. (Alor Gajah)

TUAN HAJI IBRAHIM BIN MAHMOOD (Kuala Krai)

TUAN IBRAHIM BIN PATEH MOHAMAD (Tanah Merah)

CHE IBRAHIM BIN MUSTAFA (Sungai Petani)

LT. KOL. (B) IBRAHIM BIN SAREH (Jelebu)

PUAN HAJAH ILANI BINTI DATO HAJI ISAHAK (Kota Bharu)

TUAN HAJI ISHAK BIN ARSHAD (Kangar)

" DATO' DR HAJI JAMALUDDIN BIN HAJI JARJIS, D.I.M.P. (Rompin)

" TUAN JAWAH ANAK GERANG (Lubok Antu)

TUAN JAMES JTMBUN ANAK PUNGGA, P.B.S. (Kapit)

TUAN JOSEPH MAUH ANAK IKEH (Selangau)

TUAN KANG CHOW OH (Kluang)

TUAN R. KARPAL SINGH (Jelutong)

TUAN KERK KIM HOCK (Pasir Pinji)

DR KUA KIA SOONG (Petaling Jaya)

" TUAN LAI LUNG TZEE (Sandakan)

TUAN LAU DAK KEE (Ipoh)
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Yang Berhormat TUAN ROBERT LAU HOI CHEW (Sibu)
 TUAN LIEW AH KIM (Seputeh)

"               TUAN LIM GUAN ENG (Kota Melaka)
"                 TUAN LIM HOCK SENG (Bagan)
" TUAN LIM KIT SIANG (Tanjong)
"                    PUAN LIM LAY HOON (Padang Serai)

"                  DATIN LING CHOOI SIENG (Lumut)
"                  TUAN HAJI MAHBUD BIN HAJI HASHIM (Sabak Bernam)
"                  DATUK MAIDOM P. PANSAI (Kota Belud)
"                    TUAN MICHAEL ASANG, B.S.K. (Jambongan)
"                 TUAN MICHAEL LISA KAYA @ GOR KAYA (Bukit Mas)
"                    DATO' HAJI MOHAMAD BIN ABDULLAH, D.I.M.P., P.J.K. (Maran)

"                   TUAN HAJI MOHAMAD BIN SABU (Nilam Puri)
"                  TUAN MOHAMED KAMAL BiN HUSSAIN (Lembah Pantai)
"  TUAN MOHAMED KhALED BIN NORDTN (Johor Bahru)

" DATO' HAJI MOHAMMAD ABU BAKAR BIN RAUTIN IBRAHIM, D.S.D.K.,
K.M.N. (Kuala Kedah)

"                 DATO' HAJI MOHD. SHARIF BIN JAJANG, D.P.M.S., A.M.N., P.J.K. (Sepang)
"                 TUAN MOHD. TAMRIN BIN ABDUL GHAFAR (Batu Berendam)
"                   DATO' HAJI MOHD. ZIHIN BIN HAJI MOHD. HASSAN, D.I.M.P., P.M.P.,

A.M.P, (Larut)
"                  DATUK MONGGOH OROW, P.G.D.K., K.M.N., A.D.K. (Tuaran)
"                 TUN DATU HAJI MUSTAPHA BIN DATU HARUN, S.M.N., S.P.D.K., S.I.M.P.,

P.N.B.S., S.P.M.J., S.P.M.P., S.P.C.K., K.C.R.L., K.S.T.J., O.B.E. (Limbawang)
"                  TUAN NASRUDDIN BIN HAJI ALANG SAIDIN, A.M.P. (Parit)
"                   DR NAWAWI BIN MAT AWIN (Tambun)
"                   DATUK NURNIKMAN BIN ABDULLAH (Kimanis)
"                   TUAN ONG TIN KIM (Telok Intan)
"                     DR OSMAN MINUDIN (Kinabalu)

""  DATUK JOSEPH PAIRIN KITINGAN (Keningau)
"                   TUAN G. PALANIVEL (Hulu Selangor)
"                    DR PATAU RUBIS, P.B.S. (Mas Gading)
" DATUK DOMINIC JOSEPH PUTHUCHEARY, P.G.D.K., A.S.D.K. (Nibong Tebal)
" DATO' HAJI QAMARUZ ZAMAN BIN HAJI ISMAIL, D.P.M.P., P.C.M., K.M.N.,

B.C.K., P.J.K. (Bagan Serai)
"                   TUAN RADIN MALLEH (Padas)
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Yang Berhormat DATIN PADUKA HAJAH RAKIBAH BINTI HAJI ABDUL MANAP, D.S.S.A.,
A.M.N., P.J.K. (Shah Alam)

MULIA TENGKU TAN SRI RAZALEIGH HAMZAH, D.K., P.S.M., S.P.M.K.,
S.S.A.P., S.P.M.S. (Gua Musang)

TUAN RICHARD RIOT ANAK JAEM (Serian)

PUAN ROHANI BINTI ABO. KARTM (Santubong)

TUAN RUHANIE BIN HAJI AHMAD (Parit Sulong)

TUAN SAIDIN @ YUSOF BIN ADAM (Tanjong Karang)

" DR SANUSI BIN DAENG MARIOK (Rantau Panjang)

TUAN SHAHIDAN BIN KASSIM, A.M.P. (Arau)

TUAN SIM KWANG YANG (Bandar Kuching)

PUAN SITI ZAINABON BINTI ABU BAKAR (Tebrau)

TUAN HAJI SUKRI BIN HAJI MOHAMED (Kok Lanas)

TUAN TAIMIN BIN LUMAING (Pensiangan)

DATUK DANIEL TAJEM ANAK MIRI, P.N.B.S., J.M.N. (Sri Aman)

TUAN TAN KOK WAI (Sungai Besi)

DR TAN SENG GIAW (Kepong)

TUAN THOMAS SALANG SIDEN (Julau)

TUAN WAHAB BIN SUHAILI (Batang Sadong)

WAN HANAFIAH BIN WAN MAT SAMAN (Kota Setar)

WAN JUNAIDI BIN TUANKU JAAFAR (Batang Lupar)

TUAN HAJI WAN MOHD. JAMIL BIN WAN MAHMOOD (Tumpat)

WAN OMAR BIN WAN MAJID (Pasir Puteh)

TUAN WEE CHOO KEONG (Bukit Bintang)

DATUK AMAR JAMES WONG KIM MIN (Bintulu)

" TUAN JASON WONG SING NANG (Lanang)

TUAN WONG WING ON (Kampar)

TUAN WOON SEE CHIN, S.M.J., A.M.N., P.I.S. (Senai)

TUAN VUN SHIN CHOI @ JOSEPH Voon (Tanjong Aru)

TUAN GEOFFREY YEE LING Fook (Tawau)

TUAN YIM CHEE CHONG (Seremban)

TUAN PHILIP YONG CHIEW LIP (Gaya)
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DEWAN RAKYAT
PEGAWAI-PEGAWAI KANAN

Setiausaha Dewan Rakyat : Tuan Haji Abdul Rahman bin Haji Ali, A.M.N., P.J.K.,
A.M.S., S.M.T., A.S.D.K.

Ketua Penolong Setiausaha: Haji Taijadin bin Saberan.
Penolong Setiausaha Kanan: Abdullah bin Abdul Wahab.
Penolong Setlausaha Kanan: Zamani bin Haji Sulaiman.

BAHAGIAN PENYATA RASMI PARLIMEN

Pegawai Penerbitan: Ramaswamy.
Penolong Penyunting: Hajah Shamsiah binti Mohd. Yusop.

PELAPOR PERBAHASAN PARLIMEN

Haji Suhor bin Husin.
Mohd. Saleh bin Mohd. Yusop.
Supiah binti Dewak.
Ismail bin Haji Hassan.
Hajah Kalsom binti Ghazali.
Mohamed bin Osman.
Norishah binti Mohd. Thani.
Zaharah binti Naim.
Su Soon Chuan.
Norwahidah binti Azizi.
Rozita binti Abd. Samad.
Jainah binti Sakimin.
Ahmad Kamal bin Mohd. Yusop.

BENTARA MESYUARAT

Lt. Kol (B) Haji Rahimuddin bin Abdul Mutalib
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MALAYSIA

DEWAN RAKYAT

Selasa, 3hb Mei, 1994

Mesyuarat dimulakan pada pukul 2.30 petang

DOA
[Timbalan Yang di-Pertua

mempengerusikan Mesyuarat]

PENGUMUMAN TUAN YANG
DI-PERTUA

Mesyuarat Dewan Rakyat-
Penambahan Hari

Tuan Yang di-Pertua: Ahli-Ahli
Yang Berhormat, saya suka hendak
memberitahu Majlis ini bahawa saya
telah menerima satu perutusan daripada
Yang Amat Berhormat Timbalan Perdana
Menteri selaku Timbalan Ketua Majlis
supaya Mesyuarat Dewan Rakyat
bersidang selama dua hari lagi iaitu pada
hari Isnin, 9hb Mei 1994 dan hari Selasa,
10hb Mei 1994 untuk memberi masa
yang lebih bagi Dewan Rakyat
membahas Rang Undang-undang yang
dibentangkan oleh Kerajaan menurut
Peraturan Mesyuarat 11(2), Peraturan
Majlis Mesyuarat Dewan Rakyat.

JAWAPAN-JAWAPAN MULUT
BAGI PERTANYAAN-

PERTANYAAN

WANG ASING—KAWALAN
KEMASUKAN JANGKA PENDEK

1. Tuan Chor Chee Heung minta
Menteri Kewangan menyatakan:-

(a) apakah sebab-sebab Bank Negara
mengambil t indakan untuk

mengawal kemasukan jangka
pendek wang asing ke dalam
negara ini;

(b) melalui dasar tersebut bukankah
ini akan menjejaskan nilai ringgit
terhadap dollar Amerika kerana
bukankah ianya akan meng-
akibatkan kejatuhan harga-harga
saham memandangkan penguru-
san dana asing tidak akan melabur
di BSKL dan terus memilih Bursa
Saham Negara lain dalam rantau
ini; dan

(c) sejak bulan Jun 1993 hingga Mac,
1994, berapakah jumlah telah
Bank Negara "mop up the liquid-
ity" dalam negara.

Timbalan Menteri Kewangan
[Dato' Mustapa bin Mohamed]: Tuan
Yang di-Pertua:

(a) Pada penghujung tahun 1993,
terdapat wang asing bernilai lebih
kurang RM12 bilion mengalir
masuk ke dalam pasaran ke-
wangan negara dalam jangka
masa satu minggu. Jumlah ini
adalah benar dan boleh men-
jejaskan kestabilan pasaran
kewangan. Ini telah menyebabkan
bekalan wang bertambah dengan
banyak iai tu kira-kira 24.4%
berbanding dengan tahun se-
belumnya. Angka kenaikan ini
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terus meningkat pada bulan
Januari bulan ini. Peningkatan ini
amat membimbangkan dan boleh
menjejaskan kestabilan harga.

Dengan demikian, Bank
Negara terpaksa mengambil
t indakan untuk mengawal
kemasukan wang asing jangka
pendek bagi memastikan bekalan
wang berada di tahap yang
terkawal bagi menjamin
kestabilan pasaran kewangan.
Kemasukan wang asing yang
berlebihan dan bersifat sementara
ini mempunyai kesan yang negatif
terhadap kestabilan pasaran
kewangan kerana ia bersifat
spekulatif dan bukannya sumber
kewangan yang boleh digunakan
untuk tujuan pembiayaan
pelaburan jangka panjang.

(b) Pada penghujung tahun lalu, nilai
Ringgit berbanding Dollar
Amerika Syarikat adalah 2.7010.
Langkah-langkah kewangan oleh
Bank Negara pada awal tahun ini
telah memberikan sedikit kesan
ke atas Ringgit di mana nilai
Ringgit telah mencapai paras
rendah iaitu 2.7925 pada 16hb
Februari lalu. Kejatuhan ini lebih
didorong oleh tindakan
spekulator-spekulator untuk
membeli balik Dollar Amerika
yang telah mereka jual di akhir
tahun lalu. Untuk makluman Ahli
Yang Berhormat, nilai Ringgit
telah pun mengambil pengukuhan
di mana pada hari ini nilai Ringgit
berada pada paras 2.6760
berbanding Dollar Amerika.

Tuan Yang di-Pertua, banyak
faktor yang mempengaruhi nilai
Ringgit dan harga saham di Bursa

Saham Kuala Lumpur. Ada
kemungkinan langkah-langkah
yang diambil oleh Bank Negara
telah memberi kesan sementara
ke atas harga di pasaran saham.
Dalam pada itu saya ingin
menekankan, kejatuhan harga
saham bukanlah disebabkan oleh
kejatuhan nilai Ringgit semata-
mata malahan kejatuhan pasaran
saham lebih didorong oleh
kejatuhan pasaran saham luar
negara berikutan sentimen
pasaran yang tidak begitu
menggalakkan. Kejatuhan pasaran
saham yang dialami juga
disebabkan oleh paras pembetulan
pasaran, atau dengan izin, "mar-
ket correction". Proses ini
merupakan fenomena biasa dalam
pasaran saham yang telah
mengalami satu kenaikan yang
berterusan dan besar.

(c) Sejak bulan Jun 1993 sehingga
Mac tahun ini sejumlah RM39.6
bilion mudah tunai telah diserap
oleh Bank Negara daripada
pasaran. Jumlah ini adalah besar
di mana Bank Negara terpaksa
menanggung kos yang tinggi
dalam usaha menyerap lebihan
mudah tunai daripada pasaran.

Tuan Wong Wing On: Tuan Yang
di-Pertua, soalan tambahan. Meman-
dangkan pertumbuhan yang pesat seperti
Pension Fund dan Mutual Fund di
Amerika Syarikat dan Eropah iaitu apa
yang dikatakan wang panas (hot money)
akan terus masuk dalam dana-dana di
Asia Tenggara dan emerging stock
market. Adakah ini bermakna Kerajaan
akan mengambil tindakan seperti yang
telah diambil pada bulan Januari dan
Februari lalu dari semasa ke semasa
untuk menyingkir wang jangka pendek
sebagai modal spekulasi itu?
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Dato' Mustapa bin Mohamed: Tuan
Yang di-Pertua, saya ingin menegaskan
bahawa wang yang masuk khususnya
pada akhir tahun lalu dan awal tahun
ini berbentuk spekulatif iaitu wang yang
dimasuk dengan jangkaan bahawa nilai
Ringgit akan naik atau appreciate. Oleh
yang demikian, kita ibaratkan wang
tersebut sebagai wang panas (hot money).
Kerajaan menekankan bahawa tindakan
ini tidak akan menyekat, dengan izin,
genuine investors ataupun pelabur-
pelabur tulen seperti mana yang
dinyatakan oleh Ahli Yang Berhormat
tadi. Pada masa ini terdapat kenaikan
yang tinggi dalam kumpulan wang yang
dimiliki oleh Pension Fund bukan sahaja
di Amerika Syarikat tetapi juga di negara-
negara lain. Kerajaan menyambut baik
pelaburan tulen daripada Pension Fund
ini dan juga sumber-sumber yang lain.
Yang tidak diingini ialah wang berbentuk
spekulatif yang lebih merupakan wang
yang masuk dalam negara kita bagi
mengambil kesempatan mereka
menjangkakan bahawa ada kemungkinan
nilai Ringgit akan naik, dengan itu
mereka mungkin dapat keuntungan.

Tuan Chor Chee Heung: Tuan Yang
di-Pertua, soalan tambahan. Saya ingin
bertanya kepada Yang Berhormat
Timbalan Menteri Kewangan, apakah
definisi  "Vostro Account' yang telah pun
di'coin' oleh Bank Negara dan apakah
akaun dapat diklasifikasikan dalam
Yostro Account ini.

Soalan yang kedua, apakah sebab-
sebab oleh Bank Negara yang mana
firma-firma peguam di seluruh negara
harus melaporkan kepada Bank Negara
jika terdapat wang-wang yang dalam
simpanan, client's account firma peguam
dan dipegang oleh rakyat a taupun
syarikat asing?

Dato' Mustapa bin Mohamed: Tuan
Yang di-Pertua, ' Vostro Account '
bermaksud akaun yang disimpan oleh
institusi kewangan asing dalam negara
kita dan simpanan tersebut adalah dalam
nilai ringgit. Ia hanya satu terminologi,
tidak ada perkara yang pelik dengan
perkara itu. 'Vostro' hanya merupakan
wang simpanan yang disimpan oleh
institusi kewangan luar negeri asing yang
disimpan dalam bank-bank ataupun
institusi kewangan dalam negara kita
dalam ringgit Malaysia.

Untuk makluman Ahl i Yang
Berhormat, sekiranya bank-bank kita ada
wang sedemikian disimpan di luar negara
ia dipanggil "Nostro" tetapi bagi wang
yang disimpan di negara kita dipanggil
"Vostro Account",

Berkaitan dengan keperluan yang
meminta peguam-peguam un tuk
mengemukakan laporan, ini hanyalah
un tuk tujuan 's tat is t ical ' un tuk
memastikan bahawa langkah-langkah
yang diambil oleh Bank Negara itu
menepati matlamatnya, tiada perkara luar
biasa. Cuma Kerajaan ingin memastikan
bahawa apa juga langkah yang diambil
supaya wang spekulatif yang masuk itu
dapat dibendung jumlahnya dan Kerajaan
ingin memastikan bahawa langkah
tersebut benar-benar berkesan dan
mencapai hasil. Untuk maklumat Ahli
Yang Berhormat, pada bulan Februari
lalu apabila langkah ini diambil berkaitan
"Vostro Account", jumlah yang ada ialah
kira-kira RM5.9 ribu juta. Hari ini hasil
daripada tindakan Kerajaan dan Bank
Negara, khususnya, jumlahnya telah
berkurangan kepada RM3.2 juta. Ini
menunjukkan bahawa langkah Kerajaan
untuk mengawal "Vostro Account" ini
telah berkesan mengurangkan jumlah
yang disimpan dalam institusi kewangan
dalam negara kita.
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"KEDAI HARGA PATUT"—
PROGRAM MENGAWAL

INFLASI

2. Tuan Mohamed Kamal bin
Hussain minta Menteri Perdagangan
Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna
menyatakan apakah kejayaan-kejayaan
Kementerian mewujudkan kesedaran
kepenggunaan di kalangan pengguna
menerusi program "Kedai Harga Patut"
dan Senarai Harga Berkomputer yang
telah dilaksanakan. Adakah pada
pendapat Kementerian langkah-langkah
tersebut ini telah dapat menurunkan kadar
inflasi . Apakah langkah- langkah
Kementerian seterusnya jika ada bagi
mewujudkan kesedaran kepenggunaan
dan mengawal inflasi.

Timbalan Menteri Perdagangan
Dalam Negeri dan Hal Ehwal
Pengguna [Dato' Abdul Kadir bin Haji
Sheikh Fadzir]: Tuan Yang di-Pertua,
program "Kedai Harga Patut" dan "Price-
Watch" melalui Pusat Maklumat Harga
yang disiarkan menerusi televisyen dan
akhbar-akhbar tempatan tiap-tiap minggu
adalah di antara langkah-langkah yang
diambil oleh Kerajaan bagi meningkatkan
lagi tahap kesedaran pengguna di
kalangan rakyat di negara ini. Di samping
itu, sejak 1hb April, 1994, maklumat
harga barang-barang keperluan adalah
disiarkan tiap-tiap harj melalui TV1 dan
TV3 di sebelah pagi bagi lima bandar
utama, iaitu Alor Setar, Kuala Lumpur,
Johor Bahru, Kuala Terengganu dan
Kuching. Di samping itu, pameran tanda
harga pada semua barang-barang
pengguna telah dilaksanakan sejak 1hb
Jun, 1993. Di pasar-pasar tertentu di
Kuala Lumpur pula, khidmat senarai
harga ada disiarkan menerusi terminal
komputer dengan kerjasama BERNAMA.
Kementerian berpendapat program-pro-
gram tersebut dapat mempengaruhi

penentuan harga barang-barang pada
paras yang kompetitif dan pengguna
berpeluang membuat pilihan dan ini
secara tidak langsung akan membendung
inflasi ke paras yang minimum.

Tuan Yang di-Pertua, usaha-usaha
membanteras inflasi sebenarnya adalah
usaha bersepadu semua pihak, iaitu
pengguna, peniaga, pengeluar dan
Kerajaan. Ke arah ini, satu kempen untuk
menyedarkan rakyat tentang keburukan
inflasi dan perlunya semua rakyat
bersama-sama membanterasnya akan
dilancarkan oleh Yang Amat Berhormat
Perdana Menteri pada 19hb Mei, 1994
ini. Dengan pelancaran kempen yang
bertemakan "Bersama Membanteras
Inflasi", adalah diharapkan semua lapisan
rakyat negara ini akan berusaha,
bertindak dan menyumbang bersama-
sama untuk membanteras inflasi.

Tuan Haji Ishak bin Arshad: Tuan
Yang di-Pertua, soalan tambahan.
Timbulnya rungutan di kalangan
pengguna-pengguna dari segi senarai
harga barang yang dikeluarkan oleh pihak
Kementerian dengan harga sebenar yang
berlaku di pasar-pasar adalah amat jauh
berbeza terutama sekali harga di setengah
pasar didapati ter la lu mahal j ika
dibandingkan dengan harga yang
dikeluarkan oleh pihak Kementerian.
Sejauh manakah pihak Kementerian
menyedari perkara tersebut dan apakah
langkah-langkah yang telah dan sedang
dibuat oleh Kementerian bagi mengawal
keadaan?

Soalan kedua ialah, ada juga
cadangan, selain daripada Kedai Harga
Patut, Kementerian juga melaksanakan
"Pasar Harga Patut". Adakah cadangan
ini akan dipertimbangkan oleh pihak
Kementerian?
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Dato' Abdul Kadir bin Haji Sheikh
Fadzir: Tuan Yang d i -Pe r tua ,
sebagaimana yang te lah d i n y a t a k a n
berkal i-kal i , senarai harga patut yang
d i s i a r k a n oleh p i h a k Kemente r i an
menerusi berbagai-bagai saluran adalah
merupakan satu "gu ide l ine" u n t u k
menyatakan kepada rakyat tentang harga
barang-barang keperluan dari masa ke
semasa. Harga ini adalah di tentukan di
beberapa tempat sahaja sebagaimana
yang telah saya sebutkan tadi. Jadi, sudah
tentulab akan berlaku di tempat-tempat
lain di mana harga i tu tinggi daripada
apa yang te lah d i s i a r k a n . Maka
terpulanglah kepada pihak pengguna
saina ada mereka memilih untuk membeli
atau tidak harga-harga yang tinggi. Kalau
harga i tu tinggi dari apa yang telah
dinyatakan oleh pihak Kerajaan, maka
sepatutnya pengguna jangan membeli.
Kalau semua pengguna mengambil sikap
begitu, maka sudah tentulah secara tidak
langsung t u j u a n Kera jaan u n t u k
membendung harga itu dapat kejayaan.
N a m u n demik i an , usaha u n t u k
memperbetulkan lagi keadaan harga itu
akan diperbaiki lagi dari masa ke semasa.
iaitu dari beberapa tempat sahaja kita
akan luaskan tempat-tempat di mana
harga barangan itu diperolehi.

Mengenai "Pasar Harga Patut",
sebagaimana ki ta tahu di pasar i tu
terdapat banyak gerai dan tiap-tiap gerai
itu dipunyai oleh tuan punya sendiri.
Tetapi, insya Allah, sungguh pun dari
segi praktik ianya agak sukar sedikit,
Kerajaan akan timbang cadangan Ah l i
Yang Berhormat tcrsebut.

Tuan Lau Dak Kee: Tuan Yang di-
Pertua, soalan tambahan. Berkenaan
dengan "harga berpatutan" ini pada
pendapat rakyat atau seseorang itu adalah
berbeza. Pada orang yang berkedudukan
mewah mungkin mengatakan harga ini

patut, pada orang yang miskin atau yang
berpendapatan rendah mungkin harga ini
tidak begitu patut. Begitulah keadaannya
oleh kerana pendapatan mereka berbeza.
Adakah Kerajaan mempunyai satu garis
panduan di mana bukan hanya orang
atasan orang menengah dan orang
bawahan boleh mengatakan bahawa
harga ini memang patut, adakah satu
garis panduan yang dapat diterima oleh
keseluruhan rakyat?

Kedua, berkenaan harga berpatutan
in i apakah de f i n i s i kepada "harga

 berpatutan" in i? Sekarang i n i saya
mendapat tahu bahawa harga berpatutan
hanya dipraktikkan di pasar-pasar sahaja
bagi harga barang-barang makanan dan
jualan. Adakah ini akan dilanjutkan atau
d i p e r l u a s k a n kepada semua bidang
seperti salu cawan kopi dijual di tepi
gerai mungkin berharga 50 sen, kalau
di jua l di kedai mungkin harganya 60 sen,
kalau di jual di holel biasa m u n g k i n
harganya R M l , ka lau hotel mewah
mungkin harganya RM3 dan kalau hotel
"five star" mungkin harganya RM6 atau
RM7. Apakah yang boleh menyebabkan
harga berpatutan dalam lapisan yang
berbeza ini?

Dato' Abdul Kadir bin Haji Sheikh
Fadzir: Tuan Yang di-Pertua, senarai
panduan mengenai harga-harga yang
diber i oleh p ihak Kerajaan adalah
meliputi barang-barang keperluan sahaja.
Yang hendak minum kopi di "five star
hotel" tidak masuklah dalam senarai itu.
Yang dimaksudkan di sini ialah barang-
barang keperluan, barang-barang yang
digunakan oleh kebanyakan rakyat di
se t iap masa. i a i t u barang-barang
keper luan sahaja. K i t a ada satu
"consensus" negara mengenai apakah
harga barang-barang ini - ia ada satu
"base" - dan Kerajaan hendak cuba
supaya barang-barang keperluan ini
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berada di tahap "base" itu, kalau boleh
selama-lamanya dan jangan naik. Ini
adalah satu usaha untuk mengawal inflasi
dan mengawal kenaikan harga khususnya
kepada barang-barang keperluan harian.

PELABUHAN BARU DI
KELANTAN—KAJIAN

3. Tuan Haji Wan Mohd. Jamil bin
Wan Mohmood minta Menteri
Pengangkutan menyatakan:

(a) Kelantan memerlukan pelabuhan.
Adakah Kerajaan bersedia
membuat kajian bagi membina
pelabuhan di Kelantan meman-
dangkan Vietnam, Kampuchea
dan Laos mula membangun;

(b) Kerajaan Kelantan pernah
mencadangkan Kemasin sebagai
tapak pelabuhan. Apakah
Kerajaan sedia mengkaji untuk
membangunkannya; dan

(c) jika tidak, adakah Kerajaan sedia
bekerjasama dengan Kerajaan
Kelantan untuk membenarkan
pihak swasta membangunkannya.

Timbalan Menteri Pengangkutan
[Datin Paduka Hajah Zaleha binti
Ismail]: Tuan Yang di-Pertua, Kerajaan
telah mengadakan satu rangka rancangan
menyeluruh mengenai pembangunan
pelabuhan-pelabuhan Malaysia berasas-
kan kepada hasil daripada kajian
pelabuhan-pelabuhan kebangsaan. Kajian
tersebut tidak memperakukan pem-
bangunan satu lagi perolehan di Pantai
Timur kerana kawasan tersebut
mempunyai dua pelabuhan, i a i tu
pelabuhan Kemaman dan pelabuhan
Kuantan yang mampu mengendalikan
kargo-kargo dari Indo-China dan Rantau
Pasifik. Bagaimanapun, Kerajaan akan

menimbangkan keperluan pelabuhan
tambahan jika didapati perlu.

Tuan Haji Wan Mohd. Jamil bin
Wan Mahmood: Tuan Yang di-Pertua,
soalan tambahan. Apakah benar pihak
Kementerian telah pun meluluskan
kepada satu syarikat swasta untuk
membuat satu pelabuhan kecil di
kawasan Bachok?

Datin Paduka Hajah Zaleha binti
Ismail: Fakta i tu tidak ada dalam
jawapan yang diberi pada saya.

Tuan Lau Dak Kee: Tuan Yang di-
Pertua, soalan tambahan. Adakah benar
satu cadangan telah diadakan bahawa
satu pelabuhan akan didirikan di negeri
Perak? Jika ada.......

Tuan Yang di-Pertua: Yang
Berhormat, perkara itu tak bersangkut.

Tuan Lau Dak Kee: Tak bersangkut?

Tuan Yang di-Pertua: Tak usahlah.
Yang ditanya ini hanya di Kelantan
sahaja.

Tuan Lau Dak Kee: Sebab menurut
jawapan daripada Timbalan Menteri itu,
saya minta, mungkin dia boleh jawab,
untuk kebaikan bagi penduduk-penduduk
di negeri Perak.

Tuan Yang di-Pertua: Yang Ber-
hormat, tak payah jawab.

Yang Berhormat Tuan Haji Badruddin
bin Amiruldin.

[Soalan No. 4 - Y.B. Tuan Haji
Badruddin bin Amiruldin tidak hadir]
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TUDM—NAHAS HELIKOPTER
DAN PESAWAT

5. Dr. Kua Kia Soong minta Menteri
Pertahanan menyatakan:-

(a) hasil siasatan ke atas nahas
helikopter Super Puma pada
31.12.1993;

(b) jumlah nahas yang melibatkan
kapalterbang RMAF yang telah
berlaku sejak 1980 dan sejak
1990; dan

(c) berapakah jumlah pendapatan
yang kita perolehi dari penjualan
Skyhawk yang terbiar di gurun
Arizona sejak beberapa tahun.

52. Tuan Foo Piew Kok minta Menteri
Pertahanan menyatakan apakah langkah-
langkah yang diambil oleh Kerajaan
berkenaan 35 buah pesawat pejuang
Hawk yang kini tersadai di Florida,
Amerika Syarikat dan nyatakan:

(d) mengapa Kerajaan mengambil
masa yang panjang iaitu lebih
kurang 13 t ahun untuk me-
lupuskan pesawat pejuang
tersebut;

(b) pengurangan n i l a i pesawat
tersebut dan kerugian yang
terpaksa ditanggung oleh
Kerajaan.

Timbalan Menteri Pertahanan
[Dato' Wan Abu Bakar bin Wan
Mohamed]: Tuan Yang di-Pertua, untuk
makluman Ahli Yang Berhormat dan
Dewan yang mulia ini:

(a) Kajian mengenai nahas helikopter
Super Puma yang terhempas pada
31.12.1993 masih dalam siasatan

mendalam dari pihak TUDM, dan
keputusan muktamad belum
diperolehi . Laporan terakhir
daripada pihak independent body
yang dilantik oleh TUDM untuk
menyiasat punca nahas masih
belum diterima.

(6) Jumlah nahas pesawat TUDM
yang berlaku sejak 1980 hingga
1993 adalah seperti berikut:

Tempoh Jumlah kemalangan

1980-1989 28 buah

1990-1993 17 buah

Bagi bahagian (c), saya mohon izin
untuk menjawab bersekali dengan soalan
No. 52 yang akan diutarakan pada hari
inl.

Tuan Yang di-Pertua: Baiklah.

Dato' Wan Abu Bakar bin Wan
Mohamed: Untuk makluman Ahli Yang
Berhormat,

(c) penjualan kesemua 35 buah
pesawat A-4 Skyhawk yang
terletak di Arizona telah dibuat
secara tender terbuka. Syarikat
yang berjaya telah menawarkan
harga tertinggi sebanyak
RM751.021.37. Walau bagai-
manapun, penjualan ini masih
tertakluk kepada persetujuan
Kerajaan Amerika Syarikat.

Pengurangan nilai dan kerugian
d i tanggung oleh Kerajaan ekoran
daripada penjualan pesawat-pesawat
berkenaan adalah sebanyak
RM10,252,021.87. Perkiraan ini dibuat
setelah ditolak harga belian dengan harga
jualan yang telah diluluskan oleh
Kerajaan.
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Dr. Kua Kia Soong: Tuan Yang di-
Pertua, saya ingin bertanya antara 35
buah yang dijual - saya difahamkan
bahawa pada awalnya ada sebanyak 88
Skyhawk yang dibeli pada awal tahun
80an - apakah kos asalnya. Saya fikir
semua rakyat dalam negara ini ingin tahu
bagaimana keputusan-keputusan dibuat
tentang tiap-tiap pembelian dalam
Kementerian Pertahanan, oleh kerana
bukan sahaja kemalangan yang dahsyat
selalu berlaku, tetapi saya selalu bangkit
perkara ini, kos-kos pembelian yang
selalu ditingkatkan. Adakah wujud satu
jawatankuasa pakar-pakar yang menuntut
tiap-tiap pembelian di Kementerian?
Yang kedua, saya ingin tahu berapakah
juruterbang-juruterbang (pilots) wujud
dalam Kementerian yang layak untuk 
memandu Hawks 100 dan Hawks 200
dan juga pesawat-pesawat MiG yang kita
akan beli. Dan adakah benar bahawa......

Tuan Yang di-Pertua: Yang Ber-
hormat, itu sudah masuk ke soalan ketiga.
Dua soalan tadi cukup.

Dr. Kua Kia Soong: Terima kasih.

Dato' Wan Abu Bakar bin Wan
Mohamed: Tuan Yang di-Pertua, jumlah
kesemua sekali pesawat Skyhawk ini
yang kita beli daripada Amerika Syarikat
ialah sebanyak 88 buah; berjumlah lebih
kurang US$12 juta un tuk 88 buah
tersebut. Daripada 88 buah ini, 52 buah
daripadanya telah kita baik pulih untuk
menjadikan 40 buah pesawat. Jadi, baki
yang tinggal di Arizona ialah sebanyak
36; satu daripadanya telah kita bawa balik
ke sini untuk kajian dan penyelidikan
oleh AIROD; jadi tinggal 35 buah.

Pembelian ini sebenarnya ialah harga
yang sangat berpatutan, kerana 88 buah
in i bukan semuanya boleh terbang
ataupun digunakan. Sebahagian dari-

padanya dijadikan alat ganti. Oleh sebab
itu, yang 35 buah ini kita tidak bawa
balik kerana perbelanjaan untuk refur-
bish, dengan izin, Tuan Yang di-Pertua,
terlalu tinggi, sehinggakan lebih murah
kita menggunakannya untuk alat ganti
dan menggunakan 40 buah Skyhawk
yang kita ada.

Berkenaan dengan kemalangan seperti
Yang Berhormat sebut tadi, ianya bukan
sahaja berpunca daripada pesawat.
Kebanyakan kemalangan-kemalangan
udara pesawat kita adalah disebabkan
oleh faktor-faktor juruterbang, faktor-
faktor manusia dan faktor-faktor rawatan.
Sebagai contoh, untuk makluman Dewan
ini, tahun 1989 kita ada 3 kemalangan.
Ketiga-tiga kemalangan itu disebabkan
oleh juruterbang. Pada tahun 1990 ada
5 kemalangan - 3 disebabkan oleh
juruterbang, 1 j u r u t e k n i k dan 1
disebabkan oleh sistem organisasi kita.
Tahun 1991, 3 kemalangan - 2
disebabkan oleh juruterbang. Jadi, ini
menunjukkan bahawa apa yang perlu kita
buat ialah meningkatkan kesedaran di
kalangan kakitangan ki ta , terutama
juruterbang dan anggota-anggota yang
la in tentang per lunya faktor-faktor
keselamatan ini.

Tentang cara pembelian barang-
barang kelengkapan dan juga peralatan
kita, ianya menggunakan prosedur yang
telah ditetapkan oleh Kerajaan Per-
seku tuan , ia i tu seperti yang telah
ditetapkan oleh Perbendaharaan dan juga
peraturan-peraturan yang telah di-
tentukan.

Tuan Yang di-Pertua: Yang Ber-
hormat Geoffrey Yee Lung Fook.

[Soalan No. 6 - Y.B. Tuan Geoffrey
Yee Lung Fook tidak hadir]
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KERETA NASIONAL—PASARAN
EKSPORT

7. Tuan Ahmad bin Omar minta
Menteri Perdagangan Antarabangsa dan
Industri menyatakan semenjak penge-
luaran kereta nasional, berapa unitkah
yang telah berada di pasaran luar dan
berapakah jumlah pendapatan dari
eksport kereta nasional ini. Nyatakan dari
segi RM, jumlah keseluruhan komponen
kereta nasional yang diimport setiap
tahun.

Timbalan Menteri Perdagangan
Antarabangsa dan Industri [Tuan
Chua Jui Meng]: Tuan Yang di-Pertua,
walaupun kereta Proton telah dihasilkan
pada tahin 1985, tetapi Proton hanya
mula dieksport ke luar negeri pada tahun
1987. Bagi tempoh masa dari tahun 1987
sehingga Mac tahun ini, sebanyak 84,303
buah kereta Proton telah dieksport.
Pasaran eksport utamanya adalah di
negara-negara yang mempunyai sistem
memandu di sebelah kanan atau "right
hand drive', seperti United Kingdom,
Republic of Ireland, Singapura, New
Zealand, Sri Lanka, Bangladesh serta
negara-negara di kepulauan Carribean
dan Pasifik.

Secara keseluruhannya, jumlah jualan
yang diperolehi oleh Perusahaan
Automobil Nasional Berhad (Proton)
sejak mula beroperasi sehingga Mac 1993
adalah sebanyak RM9,333 juta. Dari
jumlah tersebut, hasil eksport kereta
Proton bagi tempoh sama adalah
sebanyak RM1,095.4 ju ta . Jumlah
eksport ini tidak termasuk nilai eksport
alat ganti dan komponen yang dieksport
bagi menyokong perkhidmatan selepas
jualan dan pembaikan di pasaran-pasaran
luar negeri.

Sementara itu, nilai komponen kereta
nasional yang diimport oleh Proton dari

tahun 1985 hingga Mac, 1993 adalah
sebanyak RM3,481 juta. Peningkatan
nilai import komponen Proton dari
setahun ke setahun antara lain adalah
disebabkan oleh kedudukan pertambahan
bilangan kereta yang dikeluarkan oleh
Proton serta kenaikkan nilai mata wang
Yen Jepun, berbanding dengan nilai
Ringgit Malaysia terutamanya sejak awal
tahun 1992.

Adakah dijangkakan jumlah import
komponen akan dapat dikurangkan bagi
tahun-tahun yang akan datang. Pada masa
ini Proton telah berjaya meningkat
penggunaan komponen tempatan ke paras
melebihi 80%.

Tuan Lini Guan Eng: Tuan Yang
di-Pertua, saya minta Yang Berhormat
Timbalan Menteri tentang jumlah royalti
yang dibayar oleh Proton pada Mitsubishi
yang membantu mendir ikan indust r i
kereta nasional ini. Dan memandangkan
kenyataan Yang Amat Berhormat
Perdana Menteri, sejauhmanakah Pro-
ton akan berusaha untuk mengeluarkan
rekabentuk kereta tempatan, dan bilakah
ia akan dicapai?

Yang kedua, Tuan Yang di-Pertua,
adakah benar bahawa daripada bilangan
kereta yang dieksport ke luar negeri,
pasaran utama ialah Great Britain atau
United Kingdom dan kalau begitu,
adakah desas-desus atau ura-ura
dikatakan bahawa mungkin United King-
dom akan bert indak-balas ekoran
tindakan Kerajaan untuk membatalkan
semua kontrak sektor Kerajaan kepada
syar ikat -syar ikat Uni ted Kingdom?
Adakah pasaran ke United Kingdom ini
terjejas ekoran tindakan itu?

Tuan Chua Jui Meng: Tuan Yang
di-Pertua, soalan yang pertama mengenai
royalti, saya minta maaf, tidak ada butir-
butir dengan saya pada petang ini.
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Mengenai reka bentuk tempatan, pada
masa ini kita sudah bersedia untuk
mengeluarkan enjin-enjin dan pada Julai
tahun ini dijangka kita akan
mengeluarkan engine block oleh HICOM
Diecastings Sdn. Bhd.

Mengenai pasaran di United King-
dom, itu benar bahawa United Kingdom
merupakan pasaran yang utama untuk
Proton. Tetapi dari angka-angka yang
diterima oleh Kementerian Perdagangan
Antarabangsa dan Industri (MITI), ini
menunjukkan pasaran kita untuk Pro-
ton di United Kingdom sehingga kini
tidak terjejas. Umpamanya dalam bulan
Februari tahun 1994, ki ta sudah
memasarkan atau menjualkan di pasaran
U.K. sebanyak 699 buah kereta Proton.
Tetapi untuk bulan Mac ini bertambah
baik lagi dan kita mencapai jualan
sebanyak 809 buah kereta Proton.
Sehingga kini, pasaran kita di United
Kingdom tidak terjejas.

Dato' Haji Mohammad Abu Bakar
bin Rautin Ibrahim: Tuan Yang di-
Pertua, soalan tambahan. Saya
difahamkan sehingga hari ini, tarif yang
dikenakan oleh Kerajaan kepada
komponen-komponen Proton yang
diimport dari Jepun adalah rendah jika
dibandingkan dengan jenis kereta-kereta
yang lain dan oleh sebab itu, harga
Proton ini menjadi kompetitif kalau
dibandingkan dengan kereta-kereta yang
lain. Adakah pihak Proton akan terjejas
jika tarif ini disamakan dengan tarif yang
dikenakan kepada kereta-kereta import
ataupun komponen-komponen kereta
yang lain di masa-masa yang akan
datang?

Soalan yang kedua, Tuan Yang di-
Pertua, saya difahamkan pihak Proton
akan memulakan usaha untuk pema-
sangan kereta Proton ini di negara-negara

lain seperti di negara-negara ASEAN
khasnya di Filipina tidak lama lagi. Saya
ingin tahu, apakah kemajuan setakat ini
dalam usaha Proton untuk pemasangan
kereta Proton ini di negara-negara
ASEAN?

Tuan Chua Jui Meng: Tuan Yang
di-Pertua, oleh kerana Proton adalah
kereta nasional dan oleh kerana ada
matlamat yang tertentu yang telah
ditentukan oleh Kerajaan un tuk
menaikkan paras teknologi dalam negara
kita dan untuk membantu membangun-
kan satu industri yang begitu mustahak,
bukan sahaja untuk pasaran tempatan
untuk menggantikan import yang ada
pada masa dahulu amat besar oleh kerana
Proton memainkan peranan yang begitu
mustahak untuk negara, maka tarifnya
ada diberikan keistimewaan oleh kerana
ini satu 'national car project'.

Yang Berhormat juga bertanya kalau
tarif ini disamakan dengan 'assemblers'
yang lain, competitiyeness Proton sama
ada akan terjejas, saya ingat ini satu
soalan yang mempunyai jawapan dalam
soalan itu juga.

Mengenai Proton dimulakan
'assembly'nya di negara-negara lain,
memang itu satu hasrat Kerajaan dan
kita harap PROTON akan di'assemble'
kan, dengan izin, di negara-negara lain,
khasnya di negara-negara yang serantau
dengan kira. Tetapi pada masa kini, kita
belum ada apa-apa maklumat mengenai
pencapaian hasrat PROTON ini.

LEBUHRAYA UTARA-
SELATAN—KEMEROSOTAN

PERNIAGAAN DI BANDAR/DESA
BERHAMPIRAN

8. Tuan Tan Kok Wai minta Menteri
Kerja Raya menyatakan apakah
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rancangan yang Kerajaan sedang aturkan
untuk membantu para peniaga di bandar-
bandar dan desa yang terletak di
sepanjang jalan lama Utara-Selatan yang
didapati semakin merosot dan terjejas
berikutan Pembukaan Lebuhraya Utara-
Selatan yang mana kenderaan semakin
kurang menggunakan jalan-jalan lama
dan singgah di bandar dan desa tersebut
supaya bandar-bandar itu tidak menjadi
bandar mati.

Timbalan Menteri Kerja Raya
[Tuan Kerk Choo Ting]: Tuan Yang
di-Pertua, Lebuhraya Utara-Selatan yang
telah disiapkan sepenuhnya dan dibuka
kepada lalu-lintas pada 7hb Februari
1994 haruslah dipandang dari sudut yang
positif. Tidak dapat dinafikan lagi
bahawa perjalanan di lebuhraya ini telah
menjadi lebih cepat, lebih selamat dan
lebih selesa.

Pembukaan Lebuhraya Utara-Selatan
ini telah dan akan membawa pem-
bangunan yang lebih pesat di kawasan
sepanjang lebuhraya ini . Ramalan
bahawa bandar-bandar sepanjang jalan
lama akan menjadi bandar mati adalah
tidak tepat. Dalam jangka masa yang
singkat ini, mungkin beberapa perniagaan
seperti restoran, gerai-gerai makan akan
mengalami masalah kemerosotan
perniagaan. Dalam jangka masa yang
panjang, masalah ini boleh diatasi dengan
dua peringkat; yang pertamanya, pihak
sektor swasta sebagai teras pembangunan
negara akan dapat menyesuaikan
ataupun, dengan izin, adjust, kepada
perubahan-perubahan dalam struktur'
ekonomi kawasan-kawasan tersebut.

Yang keduanya, rancangan-rancangan
pembangunan Kerajaan khususnya
Rancangan Pembangunan Perindustrian
akan membangunkan ekonomi kawasan-
kawasan tersebut dengan lebih pesat.

Malahan, dengan adanya Lebuhraya
Utara-Selatan, komunikasi dan peng-
angkutan hasil perindustr ian dan
pertanian dari kawasan ini akan menjadi
lebih mudah dan cepat dan akan menjadi
faktor yang penting dalam menentukan
pertumbuhan ekonomi di kawasan-
kawasan tersebut.

Tuan Wong Wing On: Tuan Yang
di-Pertua, soalan tambahan. Soalan ini
penting kerana kawasan saya, Kampar
akan menjadi bandar mati. Ini bukan
dikatakan oleh saya tetapi juga oleh
poli t ikus-poli t ikus MCA di kawasan
Kampar. Mereka kata Kampar akan
menjadi bandar mati apabila siapnya
Lebuhraya Utara-Selatan yang baru ini.

Tuan Yang di-Pertua: Yang
Berhormat, sila tanya.

Tuan Wong Wing On: Ya, soalan,
ini mukaddimah sahaja. Soalan saya ialah
begini. Saya memang pandang dari sudut
positif dari keseluruhannya mengenai
kebaikan dari segi sosio-ekonomi tetapi
ada mikro pekan Kampar, Seranta dan
sebagainya. Bagaimana Kerajaan boleh
tolong mereka seperti di EPU, ada tenaga
intellectual yang banyak. Bagaimana
boleh tolong memberi nasihat kepada
mereka bagaimana mereka boleh
menyelesaikan situasi sosio-ekonomi
mereka untuk menghadapi cabaran yang
dihadapi oleh mereka di masa hadapan
seperti Kampar. Mereka memberi
sumbangan yang besar kepada negara
kerana bijih timah yang dilombong di
situ. Sekarang bijih timah pun tidak ada,
jalan pun, semua tidak ada sekarang.
Bagaimana Kerajaan boleh tolong
memberi nasihat pada mereka. Itu soalan
saya.

Tuan Yang di-Pertua: Ya, macam
mana? Ubah sahaja Pekan Kampar ikut
jalan raya yang baru. [Ketawa]
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Tuan Kerk Choo Ting: Tuan Yang
di-Pertua. soalan itu saya tidak payah
jawab sebab saya telah jawab di dalam
jawapan pokok. Ini boleh diatasi dengan
dua peringkat; satu, atas usaha diri sendiri
oleh p i h a k swasta , yang l a i n i t u
rancangan-rancangan perindustr ian akan
d iadakan . I t u rancangannya di masa
hadapan seeara jangka masa panjang dan
perkara-perkara i n i d i a l a m i di semua
negara l a in , baik di Jennan Barat m a h u
pun di Perancis. mahu pun di Amerika
Syarikat. I n i l a h satu hak ika t yang t idak
boleh d ie lakkan .

Tuan Yang d i -Per tua: Y a n g
Berhormat Tuan Waliab b in S u h a i l i .

[Soalan No. 9-Y.R. Tuan Waliab bin
Suhaili tidak hadir]

Tuan Yang d i -Pertua: Y a n g
Berhormat Tuan R. Karpal Singh.

[Soalan No. 10-Y.B. Tuan K. Karpal
Singh tidak hadir]

Tuan Yang d i -Pertua: Yang
Berhormat Tuan Robert Lau Hoi Chcw.

[Soalan No.11-Y.B. Tuan Robert Lau
Hoi Chiew tidak hadir]

TABUNG MANGSA PERANG
BOSNIA-HERZEGOVINA—

JUMLAH PUNCUTAN

12. Tuan Haji Ishak bin Arshad min ta
Menteri Perpaduan Negara dan Pem-
bangunan Masyarukat menyatakan:-

(a) J u m l a h p u n g u t a n wang y a n g
berjaya d i k u t i p dun tabung
mangsa perang Bosn ia -
Herzegovina dan dari jumlah
tersebut berapakah yang te lah
disampaikan kepada mangsa yang
ter l ibat :

(b) bagaimanakah sumbangan ter-
sebut d i lakukan: dan

(c) s e l a i n d a r i derma apakah
K e m e n t e r i a n mas ih m e m b e r i
g a l u k a n u n t u k m e m i n d a h k a n
sebahagian mangsa perang d i
negeri tersebut ke negara i n i
seperti yang ada sekarang.

Timbalan M e n t e r i Perpaduan
Negara dan Pembangunan Masyarakat
[Dato' Alexander Yu Lung Lee]: Tuan
Yang di-Pertua.

(a) j u m l a h p u n g u t a n wang y a n g
berjaya d i k u t i p u n t u k Tabung
Mangsa Perang Bosn ia -
Herzegovina seh ingga 3 1 hb
Janua r i , 1994 adalah sebanyak
RM3,268,746.04. J u m l a h in i
t e r m a s u k derma t e r b a h a r u
daripada jualan buku "Bosnia-
Suara Keprihatinan Malaysia" dan
de rma-de rma y a n g d i t e r i m a
daripada A h l i Par l imen Malay-
sia pada bulan Januari 1994 iaitu
sebanyak RM947.067.11 . Se-
hingga 31 Mac 1994 sebanyak
RM1,337,615 telah dibelanjakan
untuk menyelenggarakan Program
P e m u l i h a n Pe la r ian Bosnia di
Malaysia.

(b) Sumbangan tersebut diberikan
oleh r a k y a t M a l a y s i a secara
individu dan organisasi-organisasi
di M a l a y s i a kepada Tabung
Bantuan Bosnia-Herzegovina,
Yayasan Kebajikan Negara.

(c) Selakat i n i Kementer ian saya
belum berhasrat untuk memindah-
k a n m a n g s a - m a n g s a perang
Bosnia yang lain ke negara ini.

Tuan Haji Hamzah bin Haji
Mohamed Zain: Tuan Yang di-Pertua,
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di antara cara-cara mengumpul derma
untuk mangsa peperangan Bosnia-
Herzegovina ialah dengan menerbitkan
buku-buku dan salah sebuah buku yang
d i t e r b i t k a n i a l ah , saya t i d a k i n g a t
namanya, yang disusun oleh Dr. Alijah
Gordon. Baru-baru ini ada kontroversi
yang mengatakan bahawa mereka yang
menyumbang kepada isi buku ini tidak
mendapat ganjaran daripada sumbangan
tnereka dan mereka yang menyumbang
i n i adalah pelarian Bosnia yang sedang
kita lempalkan di negara kita. Adakah
ilu benar? Kalau t idak benar, apakah
yang m e n i m b u l k a n persoalan in i ?
Adakah t imbul rasa keresahan di
kalangan mereka yang ada di sini, mereka
tidak sesuai dengan keadaan kita ataupun
apakah sebenarnya masalah yang sedang
berlaku sekarang?

Dato' Alexander Yu Lung Lee: Tuan
Yang di-Pertua, saya ada senarai sesiapa
yang menyumbang kepada tabung ini
te tapi dalam senarai i n i t idak ada
termasuk sumbangan daripada buku yang
Ahl i Yang Berhormat sebutkan tadi.
Kalau sesiapa yang menyumbang kepada
buku itu tidak puashati, mungkin mereka
boleh beri laporan kepada pihak Polis
untuk siasatan.

Tuan Haji Ishak bin Arshad; Soalan
tambahan. Salah satu perkara yang
diketahui umum ialah kesukaran derma
atau sumbangan untuk sampai kepada
mangsa-mangsa yang terlibat di Bosnia.
Selain daripada sumbangan-sumbangan
yang disampaikan melalui Kementerian,
adakah pihak Kernenterian mendapati
sumbangan-Sumbangan lain daripada
mana-mana pihak lain daripada negara
i n i yang disumbangkan terus kepada
mangsa-mangsa yang terlibat?

Soalan yang kedua, bolehkah Yang
Berhormat m e m b e r i t a h u sehingga

sekarang ada berapa ramaikah perlarian-
perlarian Bosnia yang berada di negara
kita?

Dato' Alexander Yu Lung Lee: Tuan
Yang di-Pertua, sumbangan wang yang
ki ta kut ip dari pihak swasta dan badan-
badan yang lain dalam Tabung Yayasan
Kebajikan Negara semua dibelanjakan
kepada mangsa-mangsa yang ada
sekarang di Malaysia, tidak ada dihantar
ke Bosnia. Barang-barang lain seperti
makanan dan sebaga inya , i n i telah
dihantar melalui Persatuan Bulan Sabit
Merah kepada mangsa-mangsa di Bosnia.

Bagi soalan kedua, sekarang kita ada
seramai 290 orang mangsa Bosnia di
Malaysia yang terdiri daripada:-

Dewasa - 109 orang;

Remaja - 89 orang; dan

Kanak-kanak - 92 orang

SEKOLAH RENDAH JENIS
KEBANGSAAN (TAMIL) ULU
YAM—PEMBINAAN SEMULA

13. Tuan G. Palavinel minta Menteri
Pendidikan menyatakan:-

(a) apakah langkah-langkah yang
telah diambil oleh Kementerian-
nya u n t u k membina semula
Sekolah Rendah Jenis Kebang-
saan (Tamil) Ulu Yam yang telah
musnah sama sekali dalam satu
kejadian kebakaran dalam bulan
April 1993;

(b) adakah Kementeriannya menye-
dari kesulitan yang sedang dilalui
oleh pelajar tersebut, yang mana
mereka sekarang ditempatkan di
rumah panjang di Sungai Choh
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dan juga bertempat di SKC Kg.
Timah, sekiranya ia apakah
langkah-langkah yang telah
diambil untuk mengatasi kesulitan
yang sedang dilalui oleh pelajar-
pelajar ini, sementara menunggu
pembinaan bangunan baru; dan

(c) bilakah pembinaan bangunan ini
akan mulakan.

korporat yang mutakhir dari dunia
barat dan t imur , t idakkah
Kerajaan bercadang membentuk
satu dasar pengurusan khusus
bagi Malaysia berdasarkan
kemahiran dan keilmuan Malay-
sia; dan

(b) adakah wujudnya pertembungan
idea dari pandangan pengurusan
barat, timur (khususnya Jepun)
dan penerapan nilai-nilai Islam
umpamanya sistem perbankan
Islam di Malaysia masa kini.

Timbalan Menteri Pendidikan [Dr.
Leo Michael Toyad]: Tuan Yang di-
Pertua, untuk makluman Ahli Yang
Berhormat, sebelum sekolah ini terbakar
ianya mempunyai seramai 117 orang
murid. Walau bagaimanapun, jumlah ini
telah berkurangan kerana setengah
daripada ibu bapa pelajar-pelajar
berkenaan telah pun berpindah ke
kawasan lain. Sebagai sebuah Sekolah
Bantuan Modal, Lembaga Pengurus
Sekolah adalah bertanggungjawab
mengadakah tapak baru bagi sekolah
tersebut. Oleh kerana keseluruhan
kawasan ini adalah dalam proses
pembinaan semula, maka tapak gantian
untuk sekolah ini masih belum
dikenalpast i oleh pihak Lembaga
Pengurus sekolah itu. Pihak Lembaga
Pengurus juga setakat ini belum lagi
memohon peruntukan bantuan modal
untuk pembinaan bangunan baru kerana
ketiadaan tapak baru sekolah tersebut.

PENGURUSAN NEGARA—HALA
ARAH DASAR KERAJAAN

14. Tuan Mohamed Kamal bin
Hussain minta Perdana Menteri
menyatakan:-

(a) apakah hala arah dasar Kerajaan
terhadap dasar pengurusan negara.
Memandangkan Malaysia mem-
punyai sensitiviti tertentu dan
begitu dinamik menerima unsur-
unsur pengurusan Kerajaan dan

Menteri di Jabatan Perdana
Menteri dan Menteri Undang-undang
[Dato' Syed Hamid bin Syed Jaafar
Albar]: Tuan Yang di-Pertua,

(a) sebagai sebuah negara yang
sedang pesat membangun, Ma-
laysia perlu mengamalkan sikap
terbuka kepada idea-idea dan
teknik pengurusan yang baik,
dengan izin, sound management
techniques dari Barat dan Timur.
Walau bagaimanapun, Kerajaan
berpendirian bahawa pendekatan
pengurusan yang sesuai bagi kita
hendaklah mengambil kira
kepentingan serta aspirasi rakyat
dan matlamat pembangunan
negara. Dalam hubungan ini,
ungkapan "Dasar Pengurusan"
jika dimaksudkan secara
keseluruhan, adalah tidak tepat.
Di sebaliknya, jika dimaksudkan
secara khusus, maka sudah sedia
terdapat dasar-dasar dan strategi-
strategi seperti Dasar Pandang Ke
Timur, Persyarikatan Malaysia,
Penswastaan, Penerapan Nilai-
nilai Islam; yang mana
kesemuanya ini adalah di antara
pendekatan-pendekatan penguru-
san yang telah diadun dan
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dipadankan selaras dengan
matlamat pembangunan negara.
Seperti yang telah digariskan
dalam Wawasan 2020, hala arah
pengurusan kita hendaklah sesuai
dengan matlamat mewujudkan
sebuah negara maju berlandaskan
pembangunan yang seimbang
dalam bidang-bidang ekonomi,
pol i t ik , sosial, kerohanian,
psikologi dan kebudayaan.

(b) sebagaimana Ahli Yang Ber-
hormat maklum, matlamat akhir
semua sistem pengurusan sama
ada sistem Barat, Timur atau
Islam adalah untuk membawa
kemakmuran negara dan
kesejahteraan rakyat. Kita di
Malaysia mendapat faedah dari
pertembungan ketiga-tiga nilai
sistem pengurusan tersebut dan
berpeluang mengambil mana-
mana unsu r yang baik dan
praktikal berasaskan kepada nilai-
nilai murni yang universal selaras
dengan nilai-nilai Islam yang kita
terapkan melalui berbagai-bagai
cara untuk membentuk suatu
masyarakat Malaysia yang maju,
adil dan bersatupadu.

Tuan Lim Guan Eng: Tuan Yang
di-Pertua, saya hendak bertanya Yang
Berhormat Menteri, memandangkan satu
daripada hasil daripada Dasar Pengurusan
Negara ialah Piagam Pelanggan yang
dikemukakan oleh Ketua Setiausaha
Negara, Tan Sri Ahmad Sarji, adakah
Yang Berhormat Menteri sedar tentang
beberapa rungutan yang baru-baru ini
ditimbulkan oleh Yang Amat Berhormat
Timbalan Perdana Menteri tentang
keadaan di mana orang ramai terpaksa
berbaris sejak pukul 5.00 pagi di Jabatan
Imigresen supaya mereka mendapat
perkhidmatan? Dan juga ten tang

penyelewengan yang berlaku di DBKL
di mana "pinggan mangkuk" sebanyak
RM600,000 boleh dibelanjakan. Ini untuk
"pinggan mangkuk" sahaja. Kalau Yang
Amat Berhormat Timbalan Perdana
Menteri rela melahirkan penyelewengan
seperti ini, ada lebih banyak perkara-
perkara yang kurang baik yang tidak
timbul, yang belum mendapat perhatian
Yang Amat Berhormat Timbalan Perdana
Menteri. Soalannya, adakah Yang
Berhormat Menteri atau pihak Kerajaan
akan tunggu sehinggalah Yang Amat
Berhormat Timbalan Perdana Menteri
melahirkan perhatian atau memberikan
perhatian, barulah tindakan diambil?
Apakah tindakan yang diambil ke atas
apa yang disebutkan oleh Yang Amat
Berhormat Timbalan Perdana Menteri?

Dato' Syed Hamid bin Syed Jaafar
Albar: Tuan Yang di-Pertua, Yang Amat
Berhormat Timbalan Perdana Menteri
secara keseluruhan berpuas hati dengan
kecekapan dan segala t indakan
perkhidmatan awam yang memberikan
perkhidmatan yang baik. Tetapi oleh
kerana sikap Kerajaan yang begitu 'trans-
parent', beliau juga memberitahu kepada
rakyat, supaya perkhidmatan awam tidak
terlibat dengan penyelewengan dan
perilaku ini harus dibanteras dan Piagam
Pelanggan adalah salah satu cara untuk
kita mengatasi masalah-masalah
sedemikian.

Tuan Yang di-Pertua: Yang
Berhormat Dr. Sanusi bin Daeng Mariok.

[Soalan No, 15-Y.B. Dr, Sanusi bin
Daeng Mariok tidak hadir].

HAKISAN PANTAI DI
SEBERANG PERAI/PULAU

PINANG—MASALAH

16. Tuan Lim Hock Seng m i n t a
Menteri Pertanian menyatakan keadaan
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hakisan pantai di Sebernng Perai dan
Pulau Pinang. Apa t indakan telah diambil
un tuk mencegah hakisan pantai . Sila
beritahu bu t i r -bu t i r  tebusguna (reclama-
tion) pantai di Seberang Perai Utara .

Setiausaha Parlimen Kementerian
Pertanian [Tuan Mohd. Shariff bin
Haji Omar]: Tuan Yang di-Pertua, hasil
k a j i a n h a k i s a n p a n t a i negara yang
dis iapkan pada t a h u n  1986 menunjukkan
58.7 kilometer a lau 38.6% dari j u m l a h
pantai di negeri Pulau Pinang sedang
mengalami hak i san .

Berpandukan kepada kadar hakisan,
kepent ingan dan n i l a i a k t i v i t i - a k t i v i t i
yang ter l ibat , kawasan-kawasan pantai
yang m e n g a l a m i h a k i s a n te lah
dibahagikan kepada t iga kategori seperti
ber ikut :

(a) Kategori I: Kawasan h a k i s a n
genting (critical) - Terdapat 7
kawasan negeri Pu l au Pinang
melibatkan pan ta i sepanjang 34.7
kilometer dikenalpasti mengalami
hakisan yang 'cri t ical ' .

(b) Kategori I I : Kawasan hak i san
bererti (s ignif icant) - Sejumlah
6 kawasan di negeri Pulau Pimang
melibatkan pantai sepanjang 22.9
k i l o m e t e r sedang m e n g a l a m i
hak i san dan di mana h a k i s a n
d i j angka akan menjad i l eb ih
serius dalam masa 5 hingga 10
tahun yang akun datang.

(c) Kategori III: Kawasan hakisan
yang belum serius (acceptable)
- Kawasan-kawasan ini sedang
mengalami hakisan tetapi t idak
d id iami atau d i b a n g u n k a n dan
t idak m e m e r l u k a n apa-apa
tindakan pada niasa in i . Hanya
satu kawasan di negeri Pulau
Pinang m e l i b a t k a n p a n t a i

sepanjang 1 . 1 ki lometer yang
termasuk di bawah kategori i n i .

U n t u k menjawab soa lan k e d u a ,
Kerajaan telah mengambil dua peringkat
t i n d a k a n u n t u k mencegah masa lah
hakisan pantai di se luruh negara seperti
mana yang d i p e r a k u k a n oleh k a j i a n
hakisan pantai negara i a i tu :

(a) Dalam jangka pendek, t i n d a k n n -
tindakan yang d iambi l me l iba lkan
p e m b i n a a n s t r u k t u r - s t r u k t u r
pengawalan hak i san di kawasan-
kawasan yang m e n g h a d a p i
masalah hakisan yang ' c r i t i ca l '
untuk melindungi kemudahan dan
harta-benda yang sedia ada dari
ancaman hakisan laut j ika ianya
e k o n o m i k . Bagi k a w a s a n -
kawasan di mana masalah hakisan
t i d a k ' c r i t i c a l ' , pengesanan
mengenai status hakisan sedang
di ja lankan dar i masa ke seinasa
dan t indakan sewajarnya akan
d i a m b i l s ek i r anya masalah
hakisan didapati menjadi serius.

(b) U n t u k j a n g k a pan jang p u l a ,
tindakan sedang diambil untuk
merumuskan satu Pelan Induk
Pengurusan Pantai Negara .
Tindakan- t indakan yang diambil
b e r t u j u a n m e n g a w a l h a k i s a n
m e l a l u i k a e d a h "non-
structural" seperti:

(i) mengawal pembangunan dan
jenis penggunaan tanah
pantai;

( i i) mengekal hutan payau bakau
oleh kerana tunibuhan tersebut
adalah satu-satunya tumbuhan
yang telah jadi yang dapat
mencegah hakisan pantai;
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(iii) memastikan segala pemba-
n g u n a n dalam kawasan
persisiran panlai t idak akan
m e n i m b u l k a n kesan-kesan
b u r u k kepada kawasan
sekeli l ingnya.

Untuk menjawab soalan yang ketiga,
sebenarnya t idak ada projek tebusguna
tanah pantai di Seberang Perai Utara dan
penambahan pantai, dengan i z in , "beach
nourishment" yang d i ja lankan di hadapan
Robina Park dan Bagan Ajam merupakan
sebahagian da r ipada ker ja -ker ja
pembinaan di bawah Projek Pengawalan
Hakisan Pantai Bullerworth Fasa I. Butir-
butir mengenai kerja-kerja di bawah
kontrak No. PPS 11/1990 adalah seperti
berikut;

(a) Harga kontrak - RM13.42 juta;

(b) Tempoh kontrak - antara 1/4/91
hingga 28/7/94;

(e) Kemajuan keseluruhan hingga
kini; 84%;

(d) Komponen kerja utama: penam-
bakan pantai dan pembinaan la-
pis lindungan batu.

Tuan Yang di-Pertua: Yang
Berhormat Tuan R. Karpal Singh.

[Soalan No. 17-Y.B. Tuan R. Karpal
Singh tidak hadrr]

AKTA UNTUK MENGAWAL
PEMBINAAN PANGSAPURI—

PENGGUBALAN

18. Tuan Chor Chee Heung min ta
Menter i Perumahan dan Kerajaan
Tempatan menyatakan:

(«) adakah pihak Kerajaan bercadang
untuk menggubal suatu Akta atau

u n d a n g - u n d a n g yang r ingkas
hanya u n t u k mengawal pem-
binaan pangsapuri oleh pemaju
sepert i yang terdapat d a l a m
Housing Developers Act bagi
rumah-rumah biasa;

(b) a p a k a h cadangan oleh p i h a k
Kerajaan supaya sejumlah RM42
ju ta yang t e rhu tang oleh t u a n
e m p u n y a p a n g s a p u r i s e l u r u h
negara dapat d i k u t i p dan aspek
kebajikan dan keselamatan dapat
dipelihara dalam sesuatu taman
pangsapuri; dan

(c) selepas ka j ian yang terperinci
dijalankan oleh pihak Kerajaan
terhadap tragedi Highland Tow-
ers, adakah didapat i mana-mana
pihak di antara pemaju, konsultant
atau a r k i t e k yang d ianggap
bersalah dan adakah mangsa atau
tuan empunya pangsapuri mula
membuat tun tu tan secara rasmi
di mahkamah.

Timbalan Menteri Perumahan dan
Kerajaan Tempatan [Tuan Haji Daud
bin Dato' Haji Taha]: Tuan Yang di-
Pertua,

(a) Kerajaan tidak bercadang untuk
m e n g g u b a l sa tu A k t a atau
undang-undang yang berasingan
bagi pembinaan pangsapu r i
kerana Akta yang ada mel iput i
maksud te r sebu t . Walau
b a g a i m a n a p u n , Kemen te r i an
P e r u m a h a n dan Kerajaan
Tempatan pada masa k in i sedang
mengkaj i k e s e l u r u h a n Akta
Pemaju Perumahan (Kawalan dan
Pelesenan) 1966 serta peraturan-
peraturan berka i tannya u n t u k
memperkemaskan lagi perun-
tukan-peruntukan dan peraturan-
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peraturan yang sedia ada. Ini
t e rmasuk lah pe run tukan -
peruntukan yang berkaitan dengan
pembinaan pangsapur i j ika
didapati perlu.

(b) Oleh sebab tidak jelas siapa yang
dimaksudkan terhutang dengan
siapa dalam soalan in i , maka
soalaan ini tidak dapat dijawab.

(c) Pihak yang bertanggungjawab
terhadap keruntuhan Highland
Towers akan hanya dapat
diketahui setelah laporan siasatan
dikaji oleh Jawatankuasa Khas
Kabinet yang dibentuk berikutan
tragedi tersebut. Setakat ini Majlis
Perbandaran Ampang Jaya masih
menjalankan kajian. Kementerian
Perumahan dan Kerajaan
Tempatan sehingga ini tidak
d i m a k l u m i tentang sebarang
tuntutan ke mahkamah oleh tuan
empunya pangsapuri atau ahli
keluarga mangsa tragedi tersebut.

Tuan Chor Chee Heung: Minta
maaf, Tuan Yang di-Pertua, kerana
lambat sedikit. Tadi Yang Berhormat
Timbalan Menteri kata t idak jelas
mengenai RM42 juta - siapa hutang
kepada siapa. Cuma di sini saya hendak
memberitahu Yang Berhormat Timbalan
Menteri itu RM42 juta ini bagi seluruh
negara ada melibatkan tuan empunya
pangsapuri yang mana mereka harus
membayar "management charges"kepada
satu badan kebajikan dari segi "main-
tenance" dan lain-lain. Maka RM42 juta
ini adalah satu jumlah yang agak besar.

Tuan Yang di-Pertua: Yang
Berhormat beritahu Yang Berhormat
Timbalan Menteri i tu, bukan beri
pertanyaan secara soalan tambahan.

Tuan Chor Chee Heung: Ya. Soalan
saya, Tuan Yang di-Pertua ialah RM42
juta ini macam mana Kerajaan dapat
menolong badan-badan "management"
ini supaya dikutip balik daripada tuan
empunya pangsapuri supaya "mainte-
nance" dan kerja-kerja l a i n dapat
dilaksanakan? Kalau tidak, memang satu
masalah yang paling rumit.

Tuan Haji Daud bin Dato' Haji
Taha: Tuan Yang di-Pertua, Kemente-
rian t idak mempunyai m a k l u m a t
mengenai RM42 juta ini. Saya tidak tahu
dari mana Yang Berhormat menerima
maklumat ini kerana kalau semua
pangsapuri hendak dikira, saya ingat
maklumat ini agak susah hendak diambil
pengiraannya. Walau bagaimanapun,
untuk makluman Yang Berhormat, setiap
pangsapuri ada mempunyai syarikat
a taupun jawatankuasa u n t u k
melaksanakan lain-lain tanggungjawab
kebersihan, dan bayaran d ikenakan
kepada tuan empunya atau penyewa-
penyewa pangsapuri. Jadi, oleh yang
demikian, tidak timbul masalah tuntutan
pembayaran RM42 juta yang
dimaksudkan oleh Yang Berhormat.

Tuan Sim Kwang Yang: Tuan Yang
di-Pertua, adakah betul bahawa di bawah
undang-undang yang ada sekarang,
seseorang arkitek ataupun jurutera yang
menyediakan pelan reka bentuk dan pelan
pembinaan un tuk sesuatu banguan
termasuk pangsapuri ditanggungjawab-
kan untuk keselamatan bangunan itu,
asalkan bangunan itu wujud sahaja?
Adakah betul? J ika ya, adakah
Kementerian berkenaan sudah membuat
dialog dengan Persatuan Arkitek Ma-
laysia dalam menyiasat kes Highland
Towers ataupun tragedi yang berlaku
supaya profesion arki tek ini akan
mencapai suatu taraf pencapaian lebih
tinggi dan memuaskan?
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Tuan Yang di-Pertua, saya bangkitkan
soalan ini sebab seseorang arkitek adalah
bertanggungjawab untuk menandatangani
semua 'progressive board' a taupun
peperiksaan tahunan untuk pembinaan,
maka mereka patullah bertanggungjawab.
Adakah itu betul? Jika ya, bagaimana
dapat amalan profesional mereka perlu
dikekalkan?

Tuan Haji Daud bin Dato' Haji
Taha: Tuan Yang di-Pertua, setiap badan
profesional ataupun dalam soalan ini
dikatakan 'ahli arkitek' bertanggung-
jawab kepada pelan yang diluluskan oleh
mereka. Sekiranya ada kekurangan,
kelemahan-kelemahan yang berlaku,
mereka ber tanggungjawab di atas
kekurangan dan kelemahan-kelemahan
tersebut. Tetapi sekiranya kekurangan
atau kelemahan ataupun apa-apa yang
berlaku disebabkan lain-lain fakta, maka
perlu juga dikaji lain-lain pihak yang
terlibat.

Tuan Yang di-Pertua: Yang
Berhormat Tuan Haji Wan Mohd. Jamil
bin Wan Mahmood.

[Soalan No. 19-Y.B. Tuan Haji Wan
Mohd. Jamil bin Wan Mahmood tidak
hadir]

LEBUHRAYA UTARA-SELATAN
—JUMLAH STESEN PETROL

20. Tuan Wong Wing On min ta
Menteri Kerja Raya menyatakan:-

(a) jumlah stesen petrol yang telah
berfungsi atau diusahakan di
sepanjang Lebuhraya Utara-
Selatan;

(b) kenapa kebanyakan atau semua
stesen petrol di bahagian selatan
(dari Kuala Lumpur ke Melaka)

Lebuhraya Utara-Selatan adalah
d iusahakan oleh Petronas
Dagangan; dan

(c) sama ada ia adalah polisi
Kerajaan u n t u k menjadikan
Petronas Dagangan sebuah
monopoli yang mengusaha stesen-
stesen petrol di sepanjang
Lebuhraya Utara-Selatan.

Timbalan Menteri Kerja Raya
[Tuan Kerk Choo Ting]: Tuan Yang
di-Pertua, buat masa ini terdapat 4 buah
stesen petrol iaitu kesemuanya kepunyaan
Petronas Dagangan yang beroperasi di
sepanjang Lebuhraya Utara -Selatan. Dari
4 stesen petrol itu, 2 adalah terletak di
Seremban dan 2 lagi di kawasan Ayer
Keroh.

Tuan Yang di-Pertua, adalah tidak
benar bahawa monopoli diberi kepada
Petronas Dagangan untuk mengusahakan
semua stesen minyak di sepanjang
Lebuhraya Utara-Selatan. Stesen minyak
syarikat lain juga dibenarkan dan setakat
ini sebanyak 8 stesen minyak syarikat
lain sedang dalam pembinaan atau dibina
seperti berikut:-

Shell - 3

Mobil - 1

Caltex - 1

BP - 1

Esso - 2

Jumlah - 8

Tuan Yang di-Pertua: Yang
Berhormat Tuan Haji Abdul Hamid bin
Abdul Rahman.
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Tuan Haji Abclul Hamid bin Abdul
Rahnian: Tuan Yang di-Pertua, soalan
yang ke 21.

Tuan Yang di-Pertua: Dia sudah
t u t u p fa i l dia! [Ketawa]

Tuan Haji Daud bin Dato' Haji
Taha: Tuan Yang di -Per tua , saya ingat
tak sampa i kepada soalan No. 2 1 .
[Ketawa]

SETINGGAN DALAM KAWASAN
BANDAR- KAWALAN

21. Tuan Haji A b d u l H a m i d b in
A b d u 1 R a h m a n m i n t a M e n t e r i
Perumahan dan Kerajaan Tempatan
menyatakan:-

(a) apakah langkah-langkah efeklif
yang d i ambi l oleh Kementerian
untuk mengawal kadar setinggan
d a l a m kawasan bandar yang
s c m a k i n se r ius yang mana
s t a t i s t i k m e n u n j u k k a n 13%
daripada 2.9 juta penduduk dalam
kawasan bandar adalah terdiri
daripada golongan setinggan; dan

(b) apakah cadangan Kementerian
u n t u k membersihkan kawasan-
kawasan setinggan terutamanya
di sekitar bandar-bandar besar di
Maiaysia yang kebanyakannya
d iduduk i oleh pendatang asing.

Tuan Haji Daiid bin Dato' Haji
Taha: Tuan Yang di-Pertua,

(a) Kerajaan memang menyedar i
masalah se t inggan di bandar-
bandar semakin meningkat dari
masa ke semasa. Menyedar i
h a k i k a t i n i , sebagai l a n g k a h
segera dan berkesan, Jemaah
Menteri telah pun mengarahkan

Unit Perancang Ekonomi Jabatan
Perdana Menteri, berserla dengan
K e m e n t e r i a n P e r u m a h a n dan
Kerajaan Tempalan dan Kerajaan-
kerajaan Negeri me laksannkan
kajian yang menyeluruh mengenai
k e d u d u k a n dan p e r m a s a l a h a n
setinggan di negara i n i . Kajian
ini akan mengemukakan dasar-
dasar negara mengenai setinggan.
Garis panduan dan cadangan serta
prograni bagi dasar-dasar seling-
gan i n i akan d i rumuskan dan
di laksanakan .

Seperli Ahli Yang Berhormat
sedia m a k l u m , Kerajaan pada
masa in i telah mengambil langkah
yang positif" mengga lakkan lebih
banyak rumah-rumah kos rendah
d i b i n a u n t u k m e n e m p a t k a n
golongan setinggan dan golongan
berpendapalan rendah. Program
perumahan awam kos rendah
t e lah d i l a k s a n a k a n semenjak
beberapa t ahun , dan k i n i ditokok
dengan program khas membina
rumah pangsa di bandar-bandar
besar u n t u k disewakan kepada
golongan yang berpendapatan
rendah. Kerajaan-kerajaan Negeri
juga telah memainkan peranan
yang ak l i f dengan merumuskan
dasar-dasar serta peraturan bagi
m e m a s t i k a n pema ju -pema ju
membina r u m a h - r u m a h kos
rendah di projek-projek yang akan
di laksanakan .

(b) Langkah-langkah yang berkesan
telah diambil olch Kerajaan un luk
memastikan pembangunan dan
perkembangan bandar dirancang
dengan te l i t i . Menyedari hakikat
ini , Pihak Berkuasa Tempatan,
i a i tu Majlis-majlis Perbandaran
dan Daerah telah mengambi l
langkah menyediakan rancangan
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pembangunan iaitu rancangan
struktur dan rancangan tempatan
yang menggariskan dasar dan
cadangan bagi perlaksanaan untuk
menyelesaikan pelbagai masalah
perbandaran. Isu penempatan
setinggan telah diberi perhatian
yang khusus dalam rancangan
struktur Pihak Berkuasa Tem-
patan. Sebagai contoh, rancangan
struktur Majlis Perbandaran Johor
Bahru, Mukim Plentong dan Pasir
Gudang dan rancangan struktur
Kuala Lumpur telah merangka
dasar bagi memastikan bandar
bebas dari penempatan setinggan.

Dasar-dasar yang dirangka
adalah berkaitan dengan perkara
menempatkan semula setinggan
ke kawasan perumahan kos
rendah yang dirancang dan
di lengkapi dengan pelbagai
kemudahan awam dan sosial.
Tapak-tapak yang didiami oleh
setinggan akan dikaji dan
dimajukan semula untuk
kegunaan yang bersesuaian.

Dr. Kua Kia Soong: [Bangun]

Tuan Yang di-Pertua: Masa sudah
cukup, Yang Berhormat. Pertanyaan-
pertanyaan bagi Jawab Mulut sudah
cukup masanya.

[Masa untuk Pertanyaan bagi Jawab
Mulut telah cukup dan Jawapan bagi
Pertanyaan No.4, 6, 9, 10, 11, 15, 17,
19 dan No. 22 hingga 56 adalah dijilid
dalam buku berasingan]

RANG UNDANG-UNDANG DI
BAWA KE DALAM MESYUARAT

RANG UNDANG-UNDANG
KEGANASAN RUMAH TANGGA

1994

Bacaan Kali Yang Pertama

Rang Undang-undang bernama Suatu
Akta untuk mengadakan perunlukan bagi
perlindungan undang-undang dalam
situasi keganasan rumah tangga dan
perkara-perkara bersampingan dengan-
nya; dibawa ke dalam Mesyuarat oleh
Menteri Perpaduan Negara dan
Pembangunan Masyarakat; dibaca kali
yang pertama; akan dibacakan kali yang
kedua pada Mesyuarat kali ini.

RANG UNDANG-UNDANG
PEREMPUAN BERSUAMI

(PINDAAN) 1994

Bacaan Kali Yang Pertama

Rang Undang-undang bernama Suatu
Akta untuk meminda Akta Perempuan
Bersuami 1957; dibawa ke dalam
Mesyuarat oleh Menteri Perpaduan
Negara dan Pembangunan Masyarakat;
dibaca kali yang pertama; akan dibacakan
kali yang kedua pada Mesyuarat kali ini.

RANG UNDANG-UNDANG

RANG UNDANG-UNDANG
LEMBAGA PADI DAN BERAS

NEGARA
(SYARIKAT PENGGANTI) 1994

Bacaan Kali Yang Kedua dan Ketiga

Aturan Urusan Mesyuarat dibacakan
bagi menyambung semula perbahasan
yang di tangguhkan atas masalah,
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"Bahawa Rang Undang-undang ini
dibacakan kali yang kedua sekarang".
(28hb. April, 1994)

Tuan Yang di-Pertua: Ahli-Ahli
Yang Berhormat, saya mintalah Ahli-
Ahli Yang Berhormat menjimatkan masa
sedikit berucap dengan kerana kita masih
ada lagi 10 Rang Undang-undang di
hadapan kita. Yang Berhormat dari Kota
Setar, sila sambung.

3.37 ptg.

Wan Hanafiah bin Wan Mat Saman
[Kota Setar]: Terima kasih, Tuan Yang
di-Pertua. Saya kira baru nak mula, Tuan
Yang di-Pertua, bukan sambung.

Tuan Yang di-Pertua, saya menyam-
bung ucapan saya tentang......

Tuan Yang di-Pertua: Tadi kata
mula! [Ketawa]

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Kena sambung daripada minggu
sudah, Tuan Yang di-Pertua.

Tuan Yang di-Pertua, terlebih dahulu
saya mengucapkan tahniah kepada
Kerajaan yang akan memperbadankan
LPN dan mewujudkan syarikat
pengganti, iaitu BERNAS. Tuan Yang
di-Pertua, dalam masa tiga hari saya telah
balik membuat penyiasatan berhubung
dengan pendapat-pendapat petani, sebab
kita takut PAS sekarang ini sedang
menggunakan isu yang sama mengatakan
Kerajaan sekarang ini nak jual petani
kepada ahli-ahli korporat. PAS menuduh
di dalam kawasan saya, Kerajaan nak
lepas tangan dan menuduh bahawa
Kerajaan cuba nak korporatisasikan LPN
ini supaya seseorang ahli korporat akan
bertambah kaya. Ini adalah tuduhan-
tuduhan PAS, fitnah Parti PAS dan

Semangat 46 juga, sebab ada ah l i
Semangat 46 di sini, kena khabar.

Jadi, Tuan Yang di-Per tua , me-
manglah segala apa kebaikan yang kita
buat selalunya dipandang di sebaliknya.
Kalau kita buat baik, selalu PAS akan
mengatakan bahawa kita tidak baik. Bila
kita hendak korporatisasikan LPN, dia
kata kita nak jual petani. Bila kita hantar
askar-askar kita ke Bosnia, dia tuduh,
baru hari ini kita tengok dalam berita
suratkhabar bahawa masyarakat kita telah
kecewa dan marah oleh sebab tuduhan
dan fitnah PAS yang mengatakan bahawa
Kerajaan kita menghantar askar kita ke
Bosnia untuk menyebelahi ataupun
membantu pengganas Serb membunuh
orang-orang Bosnia. Ini adalah tuduhan-
tuduhan, fitnah-fitnah yang menjadi alat-
alat parti Pembangkang terutama sekali
PAS dan Semangat 46, yang bermain
di sekitar kawasan saya.

Begitulah juga dengan LPN, apabila
LPN, apabila LPN hendak dikor-
poratisasikan, maka timbul berbagai-
bagai tuduhan, tetapi kalau mengikut
pendapat-pendapat petani-saya hendak
bercakap di sini ingin mengisytiharkan
diri saya, bahawa saya tidak ada kena-
mengena dengan penanam padi, tidak
biasa menjadi Pengarah LPN, tiada kilang
dan tidak menjadi pemborong - tetapi
dalam kawasan saya 100% orang yang
ada kaitan dengan petani, penanam padi,
boleh dikatakan 80% mempunyai lebih
kurang 20 buah kilang padi dan sekarang
pengguna 100%. Sekarang pun penanam
padi kena membeli beras, dia tidak boleh
makan berasnya sendiri, begitu juga
dengan pemborong-pemborong. Oleh
sebab hendak mewujudkan Akta supaya
Lembaga Padi dan Beras Negara ini
diperbadankan menjadi BERNAS satu
Syarikat Pengganti, maka saya ingin
mengambil bahagian supaya sedikit-
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sebanyak pendapat saya sebagai mewakili
pihak petani, pengguna, pengilang dan
pemborong dapat diambil perhatian
supaya perkara-perkara yang dahulunya
dilakukan oleh LPN, sungguhpun dengan
niat baik, niat ikhlas, tetapi barangkali
dalam melaksanakan tugas-tugas mereka,
maka menimbulkan berbagai masalah.

LPN ini telah menimbulkan masalah
kepada Kerajaan, Menteri Pertanian
selalu menggeletar kerana LPN...........

Setiausaha Parlimen Kementerian
Pertanian [Tuan Mohd. Shariff bin
Haji Omar]: [Ketawa]

Wan Hanafiah bin Wan Mat Wan
Saman: Gelak pula Setiausaha
Parlimen........termasuklah Setiausaha
Parlimen.

Apabila timbul masalah LPN,
Kerajaan pula menghadapi masalah,
petani menghadapi masalah, pengguna
menghadapi masalah, pengilang
menghadapi masalah, begitu juga
pemborong.

Tuan Yang di-Pertua, ini adalah
disebabkan adanya perkara-perkara yang
dilakukan oleh LPN, yang tidak
menyenangkan, maka saya rasa Kerajaan
telah memikir dan menghalusi, sebab
itulah kita hendak memperbadankan
ataupun hendak mencari syarikat
pengganti.

Tuan Yang di-Pertua, saya berharap
dengan wujudnya Syarikat Pengganti ini
kita akan dapat menyelesaikan beberapa
masalah.

Pertama sekali masalah petani.
Apabila musim menuai padi, petani
terpaksa menjual padi mereka sama ada
di kilang swasta ataupun di kilang LPN.

Yang menimbulkan masalah kepada
petani-petani ialah tentang potongan,
sebab potongan dlpanggil 'pemutuan',
'pengred', kalau di kampung dia panggil
"tukang cucuk", bukan cucuk benda lain-
cucuk padi. Bila dia cucuk padi, maka
kuasa itu ada pada tangannya, dia boleh
mengatakan bahawa potongannya 18
kilo, 20 kilo, 25 kilo atau habis besar
40 kilo  mengikut keadaan. Ini adalah
yang menimbulkan masalah kepada
petani. Jadi kuasa pencucuk ini, kadang-
kadang kalau padi itu elok, kalau tukang
cucuk kata 18 kilo atau 20 kilo maka
terpaksalah menerima akibatnya.

Tuan Yang di-Pertua, oleh sebab
keadaan inilah, tukang cucuk ini juga,
kalau dia hendak rehat, maka
bertambahlah 'queue' lori-lori petani.
Jadi, saya harap apabila kita hendak
perbadankan ataupun mengkorporatisasi-
kan ......amboi! susah sungguh! Sabitlah,
Setiausaha Parlimen pun hendak sebut
susah - memang susah. Kalau hendak
diperbadankan, maka saya harap ada
beberapa perkara yang perlu BERNAS
ataupun Syarikat Pengganti ini
mengambil perhatian supaya perkara-
perkara yang telah berbangkit tidak akan
berbangkit lagi.

Tuan Haji Ibrahim bin Ali:
[Bangun]

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Ya, sila.

Tuan Haji Ibrahim bin Ali: Tuan
Yang di-Pertua, saya ingin mengetahui
daripada Yang Berhormat dari Kota Setar
kerana kita ada kebimbangan, apabila
LPN ini di'corporatise'kan. Kebim-
bangan kita ialah nasib petani-petani dan
ada tuduhan mengatakan ada pihak
hendak menjual petani kepada golongan
korporat. Memandangkan walaupun ia
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dikorporatkan, tetapi ia masih diper-
badankan di bawah Menteri Kewangan,
sahamnya 100%, apakah Yang Ber-
hormat setuju untuk menjaga kepentingan
petani dan menjamin bahawa tunggak
pemerintahan parti atau Kerajaan ini ialah
UMNO dan Barisan Nasional, supaya
agensi-agensi seumpama ini, Ahli-Ahli
Lembaga Pengarah BERNAS ini mesti
dikuasai sepenuhnya oleh orang-orang
politik yang mendukung Kerajaan yang
dipilih oleh rakyat? Kerana selama ini
kita lihat, walaupun diperbadankan dan
saham-saham dipegang atas nama
Menteri Kewangan, tetapi kadang-kadang
perimbangan Lembaga Pengarah banyak
di kalangan golongan swasta dan pihak
orang-orang Kerajaan. Dan apabila
berlaku macam-macam, orang politik
dituduh dan sebagainya, manakala kita
dapati sebenarnya banyak juga perkara-
perkara yang berlaku, yang tidak ada
kait-mengait dengan orang-orang politik,
tetapi yang kenanya ialah orang-orang
politik, macam mana pandangan Yang
Berhormat?

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Sila ambil perhatian Setiausaha
Parlimen-saya setuju.

Tuan Yang di-Pertua, memang apa
yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat
dari Pasir Mas itu memanglah termasuk
perkara-perkara yang saya akan
bangkitkan.

Sebab pertamanya ialah petani-petani
sekarang ini mereka apabila kita hendak
memperbadankan LPN ini , mereka
menunggu dengan penuh harapan,
bahawa badan ini dapat mengambil alih
LPN yang telah memberi berbagai-bagai
masalah, itu yang saya lihat. Dan apabila
kita balik, kita kaji kepada petani, mereka
kata, mereka tidak diberi, tidak tahu apa,
tetapi mereka harap apabila bapa yang

ada sekarang yang dok 'tibai' tiap-tiap
hari, kalau mati dia seronoklah juga,
tetapi masalahnya ialah anak, kalau bapa
' tibai' tiap-tiap hari, tiba-tiba mereka
dapat khabar kata bapanya mati, jadi anak
itu tidaklah menangis sangat. Tetapi
kalau LPN ini sebagai bapa yang
menolong, ka lau k i ta hendak di
'corporatise'kan barangkali menghadapi
masalah. Ini barangkali akan digunakan
oleh PAS, tetapi pada masa sekarang,
kalau pihak PAS hendak menggunakan
isu ini, saya rasa itu sahaja mereka cuma
hendak memutar beli t sebab
meng'corporatise'kan LPN ini adalah
satu perkara yang baik. Cuma kita hendak
pihak Kerajaan seperti yang dikatakan
oleh Yang Berhormat dari Pasir Mas,
pihak kawal selia atau Kementerian yang
bertanggungjawab iaitu Kementerian
Kewangan, yang mempunyai 100% mesti
mengawal selia betul-betul, sebab kita
tidak mahu bila diberi kepada BERNAS,
BERNAS lebih teruk daripada LPN.
Sebab kita mesti ingat bahawa bila
diperbadankan ini kepada satu syarikat,
adalah tugas syarikat un tuk untung.
Syarikat ini ada dua cara, pertama dia
beli padi, dia menentukan harga padi.
Yang kedua, dia menjual beras, dia
menentukan harga beras.

Tuan Yang di-Pertua, bila menjadi
sebuah syarikat, Syarikat Pengganti atau
Syarikat BERNAS, maka sudah tentu
syarikat ini akan mengambil untung. Bila
mengambil untung mestilah ada orang
yang rugi. Jadi, kita tidak mahu syarikat
ini cuba hendak mengambil untung
macam syarikat-syarikat lainlah yang
telah kita swasta, ki ta sokong per-
badankan seperti Telekom, Pos atau
TNB. Dahulu sebelum dia di'corpora-
tise'kan-sebelum diswastakan, dia
berjanji lah hendak masuk macam-
macam, tempat orang yang susah semua
akan dimasukkan telefon, tetapi apabila
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dia diswastakan, dia mementingkan
keuntungan, macam di kawasan saya ada
sebuah kampung dia hendak masuk
telephone booth, dia kata dui t kurang
dari pendapatan, sampai sekarang dia
mengukur sampai 9 kali, tetapi telephone
booth tidak sampai lagi. Jadi, Tuan Yang
di-Pertua, Pos, Telekom dan TNB adalah
berbeza dengan LPN. Pos, Telekom dan
TNB dia memberi servis, servisnya
bagus, untungnya banyak, tetapi Syarikat
BERNAS ini kalau servisnya bagus,
untungnya kurang. Ini barangkali perlu
penjelasan. Syarikai BERNAS atau LPN
ini kalau dia baik daripada servis atau
perkhidmatannya-dia buat kerja 24 jam,
semua padi dibawa masuk, dia sukat dan
timbang, selepas itu layanannya-dia
cucuk pun sepatutnya potong 18, oleh
sebab servisnya bagus dia potong 10
ataupun dia tidak beri orang queue
panjang-panjang, pekerja masuk bekerja
24 jam, semua pekerja bertungkus lumus,
maka sudah tentu akan menghadapi
kerugian. Tetapi kita tahu bahawa
BERNAS ini akan cuba mendapatkan
keuntungan dari segi lain. Saya
mencadangkan supaya BERNAS ini
sungguhpun sebagai Syarikat Pengganti,
tetapi masalah mengambil kira daripada
segi petani supaya apa yang telah berlaku
pada petani-petani dalam masa LPN tidak
akan berlaku lagi.

Sekarang saya pergi kepada pengilang.
Dalam kawasan saya ada 20 kilang padi.
Kebanyakan daripada 20 kilang ini kalau
ditanya adakah apa untungnya tentang
perbadanan ini , mereka cuma
mengharapkan semoga dengan wujudnya
satu badan pengganti ini , mereka akan
terlepas daripada tekanan-tekanan yang
dilakukan oleh LPN - ini tekanan-
tekanan daripada LPN. Pihak pengilang
padi LPN ada satu skim "SMUK"
dipanggil Skim Mengering, Upah dan
Kisar - kalau bercakap bahasa Kedah

lancar sedikit. Inilah satu skim di mana
berlakunya - saya pun tak faham sebab
bila diupah kisar - selalu bila kita pergi
upah Keling giling rempah di market,
dia giling katakan sekati rempah, kita
upah RMl.00. Tetapi adakah pernah
berlaku bila kita pergi kepada Keling
giling rempah kita beri padanya sekati,
kita beritahu dia, "Saya hendak sekejap
lagi rempah campur dengan air setengah
dua kati; kalau tak cukup tengah dua
kati, awak kena bayar pada saya setengah
kati lagi". Ini berlaku pada LPN. Upah,
selepas itu bukan orang upah dapat duit,
te tapi orang upah kena bayar . Ini
barangkali, Tuan Yang di-Pertua, dok
tengok saya, macam tak faham.

Tuan Yang di-Pertua: Saya faham.
Saya pun faham.

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Tuan Yang di-Pertua, dalam
upah mengisar, LPN menentukan peratus.
Bila dia beri 100 kilo, dia mahu 68%,
dia menentukan. Apabila padi i tu
ringanlah, hampa atau basahkah; bila tiba
di kilang itu dan dimesin, dapatlah 50%
beras. Maka kilang itu akan berhutang
lagi 18% kepada LPN. Inilah hutang-
hutang yang bertapuk di kilang-kilang
bumiputera sampai 38 kilang tu tup
bankrap. Minta jawab perkara in i ,
betulkah tidak saya kata 38 kilang, kalau 
boleh sebut kilang-kilang yang ditutup.
Ini perkara betul.

Tuan Yang di-Pertua, itu salah satu-
lagi satu LPN ini menjadi "rival" ataupun
saingan kepada kilang-kilang bumiputera.
Ini memang berlaku kepada kilang-kilang
swasta, - kita tidak mahu b i la
diswastakan, BERNAS pula mengam-
bilalih untuk menjadi saingan ataupun
"rival" kepada kilang-kilang bumiputera.
Jadi, saya harap bila BERNAS ini wujud
sebagai Syarikat Pengganti, walaupun
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100% kepunyaan Kementerian
Kewangan, tetapi sebagai kilang, sebagai
satu badan, dia mesti hendak tunjuk pada
taukenya dia mesti untung. Sebab i tu ,
sekarang ini kilang-kilang LPN diarahkan
supaya mengaut untung - siapa tidak
untung sama ada dia dipecat ataupun
dibuang. Jadi, k i l ang in i terpaksa
mengambil untung. Bila hendak untung
terpaksalah kawan tukang cucuk kalau
hak potong 18 dipotong 25-jadi, dia
mesti untung. Walhal dia juga mendapat
permit untuk membeli beras daripada luar
untuk menampung keluaran beras dalam
negara. Ini yang menguntungkan LPN
selama ini, kalau saya tak salah. Jadi,
kita harap kalau sudah dapat punca
untung, janganlah cuba menekan kilang-
kilang bumiputera yang cuba hendak
bernafas yang cuba hendak hidup.
Kadang-kadang apabila satu ketika
dahulu kita menggalakkan bumiputera
kita menjadi usahawan, kita meng-
galakkan mereka membeli kilang-kilang.
Tetapi bila mereka membeli kilang, kita
memberi tekanan-tekanan yang teruk
hingga terpaksa berhutang, kesudahannya
kilang tinggal hutang pada bank, dan
mereka pun kebanyakannya jadi bankrap.

Jadi, saya harap perkara ini
Kementerian mengambil perhatian
supaya badan BERNAS ini benar-benar
bernas - orang Kedah kata 'bernas' ini
memang bagus dan dapat menolong
bukan sahaja petani, tetapi juga
pengilang, pemborong dan sebagainya.
Sekarang ini, pihak kilang juga LPN
sekarang ini telah melepaskan stok lama-
lamanya. Perkara ini berbangkit pada
pengilang-pengilang. Apabila melepas-
kan stok lama, maka harga beras turun .
Sepatutnya dijual harga 100 kilo
RM98.00 beras, tetapi oleh sebab apabila
LPN melepaskan stok lama, maka mereka
terpaksa menjual RM86.00 dan
pemborong pula mengguna kesempatan

tidak mahu membeli daripada kilang-
kilang ini. Jadi, ini memberi tekanan
kepada pengi lang-pengi lang hingga
kebanyakan pengilang tidak mahu lagi
membeli padi semasa musim petani
menuai. Ini menekan petani, sebab kilang
LPN tidak mahu membeli padi oleh
sebab bila dia beli padi dia hendak jual
padi derigan harga yang tertentu tidak
dapat. Jadi, ini akan membabitkan semua.
Syukur lah kerana kepada pengguna
memang tidak ada masalah sebab telah
ditetapkan oleh Kerajaan tentang harga
beras.

Jadi, saya harap, Tuan Yang di-Pertua,
perkara-perkara yang saya bangkitkan
ini pertama sekali tentang apabila
w u j u d n y a BERNAS in i h e n d a k l a h
menentukan bahawa penyucuk padi ini
ataupun penggred ataupun pemutuan-
bukan mutu mari, pemutuan ini benar-
benar orang yang berpengalaman yang
diberi kursus yang khas dan bertauliah,
dan yang satu lagi mestilah orang yang
beriman. Sebab kalau kita tengok, kalau
orang yang tidak berapa beriman -
kadang-kadang orang yang tak beriman
dia ada pengalaman sedikit pun dia ikut-
sebab i tu adalah satu perkara yang
berdosa, dia takut. Jadi, saya hendak
supaya pemutuan ini mestilah terdiri
dar ipada orang yang betul -betul
berkelulusan, berkursus, berpengalaman
dan beriman. Kalau orang yang buat kerja
itu macam ini insya Allah, BERNAS
atau LPN akan terselamat daripada segala
masalah-masalah yang berbangkit.

Satu lagi kepada pengilang-pengilang,
saya min t a BERNAS supaya t idak
menjadi saingan yang hebat u n t u k
mendapat un tung hingga pengilang-
pengilang ini menghadapi masalah.

Begitu juga kepada Persatuan
Pertubuhan Peladang. Ini termasuk negeri
Kedah, pertubuhan PPK (Pertubuhan
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Peladang K e d a h ) dan juga SPPM.
Sekarang SPPM ini diberi permit un tuk
membeli beras. Seyogia diingat bahawa
syarikat ini ahli-ahlinya terdiri daripada
petani-petani, dan syarikat SPPM ini 40%
daripada keutlungannya selain daripada
jual baja, jua l racun, mereka mendapat
permit membeli beras dan 40% itu adalah
untuk kebajikan anak-anak petani, seperti
bantuan pelajaran, kha i ra t kematian,
bantuan bencana alam adalah dalang
daripada hasil daripada SPPM yang
datangnya daripada permi t u n t u k
membeli beras daripada luar negara.

Jadi, saya harap apabila wujudnya
BERNAS, B E R N A S j a n g a n l a h
memonopo l ikan hingga pe r tubuhan-
perlubuhan peladang seperti yang kalukan
tadi t idak dapat mencari pendapatan
tambahan u n t u k melaksanakan tugas
mereka yang suci un tuk menolong anak-
anak petani.

Jadi, Tuan Yang di-Pertua, begilulah
sedikit-sebanyak saya harap apa yang
saya sebutkan in i dapat diambil perhatian
oleh pihak yang berkenaan, mudah-
mudahan dengan wujudnya syarikat ini,
kita dapat membela nasib petani-petani
kita yang lebih kurang 300,000 di negara
ini , dan begitu juga dengan pengilang,
pemborong, dan apabila mereka semua
senang, maka pengguna-pengguna juga
akan mendapat tuah untuk membeli beras
yang lebih murah. Sekian, terima kasih.

Tuan Yang di-Pertua: Klang.

4.00 ptg.

 Tuan Fong Kui Lun [Klang]: Terima
 kasih,Tuan Yang di-Perlua. Saya bangun
 un tuk membahaskan Rang Undang-
 undang.....

 Tuan Yang di-Pertua: Yang
 Berhormat, saya minta menghadkan
 ucapan kepada 20 minit ya?

Tuan Fong Kui Lun: Ya. Saya
bangun u n t u k membahaskan Rang
Undang-undang Lembaga Padi dan Beras
Negara (Syarikat Pengganli) 1994.

Tuan Yang di-Pertua, jika kita t injau
indus t r i padi dan beras negara, kita
mendapati bahawa industri ini mengalami
pasang - su ru t , m i s a l n y a j i k a k i ta
perhatikan perangkaan pengeluaran padi
seperti yang d ica ta tkan dalam buku
Rancangan Malays ia K e e n a m , k i t a
mendapat i t a h u n 1985 sebanyak
1,953,000 tan merik. Kemudian merosot
dalam tahun 1990 sebanyak 1,590,000
tan metrik. Ini berpunca dari peluang
yang rendah, k u r a n g guna tenaga,
kemarau, dan masalah tanah sawah
terbiar . Saya akui bahawa menerusi
kenaikan bayaran subsidi harga padi
sebanyak 50% lagi mula i 1990,
pengeluaran padi atau beras tempatan
bertambah. Misalnya pengeluaran padi
dalam tahun 1993 ialah 1,917,00 lan
metrik. Ini dilaporkan dalam Laporan
Bank Negara 1993 dan d i jangka
m e n i n g k a t da lam t a h u n 1994 i a i t u
sebanyak 2.1 juta tan metrik.

[Timbalan Yang di-Pertua mempenge-
rusikan Mesyuarat]

Pengeluaran domestik hanya dapat
membekalkan 75% dari keperluan negara
bagi padi atau beras.........

Dato' Dr. Haji Jamalnddin bin Haji
Jarjis: [Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Yang Berhormat, ada
yang bangun. Rompin bangun.

Dato' Dr. Haji Jamaluddin bin Haji
Jarjis: Penjelasan sedikit, Tuan Yang
di-Pertua. Saya sungguh kagum dengan
satu ucapan yang menunjukkan betapa
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sensitifnya Yang Berhormat dengan
masalah padi. Soalan yang saya hendak
tanya ialah pernahkah Yang Berhormat
pergi ke bendang padi dan sudahkah
tengok padi sendiri ataupun sekadar kenal
beras sahaja?

Tuan Fong Kui Lun: Saya rasa
masalah itu tidak berbangkit. Saya selalu
pergi ke tempat-tempat menanam padi.

Tuan Yang di-Pertua, selebihnya LPK
mengimport dari luar negeri sebanyak
453 tan metrik bernilai RM350 juta.
Potensi industri pengeluaran padi dan
beras tempatan u n t u k berkembang
memang ada tetapi apabila Dasar
Pertanian Negara menetapkan bahawa
industri padi dan beras tempatan perlu
menyumbang 65% dari keperluan negara
dan bakinya 35% menerusi import dari
negara luar . Ini akan memaksa
sebahagian besar petani terpaksa menukar
kegiatan pertanian yang lain, apatah lagi
LPN sebagai agensi Kerajaan yang
mengurus kawalan padi dan beras negara
mula i mengabaikan tugas dan
tanggungjawab sosialnya dan pada
masyarakat petani dan terdapat tanda-
tanda untuk menubuhkan usaha komersil
dan keuntungan.

Tuan Yang di-Pertua, saya merasa
musykil mengapa LPN yang menghadapi
defisit sepanjang 2 tahun berturut-turut
iaitu di tahun 1990 mengalami kerugian
sebanyak RM9,317,000 dan di tahun
1991 sebanyak RM50,673,000 manakala
kerugian dalam program stockpile beras
tempatan tahur. 1990 sebanyak
RM36,860,000, dan di t ahun 1991
sebanyak RM59,395,000 berminat untuk
meneruskan program penswastaan
kecuali keuntungan yang terhasil dari
kegiatan import beras yang mana tahun
1990 keuntungan sebanyak
RM27,639,000 dan di tahun 1991
menurun RMl 1,605,000.

Tuan Yang di-Pertua, apakah in i
bermakna pihak pengurusan LPN dan
mereka yang mendalangi kegiatan LPN
merancang secara t e r susun u n t u k
menjadikan defisit keseluruhan kewangan
LPN sebagai pelanggan supaya Kerajaan
memudahkan proses penswastaan LPN
terutama menerusi operasi 'Management
Buy Out' yang mana LPN boleh dibeli
dengan harga yang murah.

Tuan Yang di-Pertua, rakyat di negara
berminat untuk mengetahui apakah
hakikat di sebalik prograrn penswastaan
LPN ini. LPN akan menjadi satu syarikat
gergasi tempatan yang akan, bukan sahaja
membataskan kegiatan dan keuntungan
para petani tetapi ia akan menjadi
ancaman kepada golongan peniaga,
pengilang dan pemborong padi dan beras
swasta yang lain. Kegiatan LPN menjadi
bebas kerana ia adalah wakil tunggal
pengimport di negara ini akan menye-
babkan para peniaga dan pemborong
beras swasta tidak ada pilihan lain jika
LPN merancang untuk menaikkan harga
jualan beras dari RM906 ke RM 1,020
per tan metrik.

Para pemborong, peruncit dan
pengguna tidak ada pilihan lain kecuali
lerpaksa berdepan dengan kesan buruk
program penswastaan industri padi dan
beras negara oleh LPN. Saya ingin
bertanya Yang Berhormat Setiausaha
Parlimen, adakah Kementerian Yang
Berhormat akan memberi lesen atau
permit kepada pemborong atau
pengimport-pengimport beras j ika
mereka minat mengimport beras dari luar
negeri untuk keperluan atau kehendak
pasaran mereka yang sedia ada.

Tuan Yang di-Pertua, dasar peng-
import beras yang menetapkan 35% dari
keperluan negara memberi keselesaan
kepada LPN untuk meningkatkan
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kegiatan import beras. Para petani tidak
akan dapat melepasi batas kegiatan untuk
sara diri atau menjadi petani moden yang
berjaya dan memiliki tanah yang luas
sebagai entiti komersil. LPN yang bakal
ditukar nama menjadi Beras Nasional
Berhad mulai Julai hadapan tidak akan
mempedulikan para petani lagi dan
konsep LPN turun ke bendang hanya
men jad i rancangan yang kosong.
Sungguhpun LPN tidak tertakluk kepada
Akta Kawalan Harga 1946 dan Akta
Kawalan Bekalan 1961 tetapi tertakluk
kepada Perintah Padi (Kawulan Harga)
1974 yang mana Kerajaan menelapkan
harga padi maksimum dikira pemborong
dan runcit menurut gred dan kawasan
tetapi tidak akan sesiapa yang
membataskan kegiatan LPN sebagai entiti
komersil.

Tuan Yang di-Pertua, saya tidak yakin
bahawa LPN akan membuat banyak
keuntungan kecuali ia mesti memberi
tekanan kepada bekalan beras
berdasarkan keperluan negara.

Bayangkanlah keperluan beras negara
dipenuhi menerusi kegiatan LPN dan ia
t idak menjadi profit oriented. Cara
apakah yang dapat dilakukan kecuali
menekankan kegiatan import beras, saya
tidak fikir penswastaan LPN memberi
keuntungan dan manfaat kepada petani
dan pengguna sepenuhnya. Kecuali ia
memberi faedah kepada pihak
pengurusan LPN sendiri. Sekian, terima
kasih.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Arau.

4.12 ptg.

Tuan Shahidan bin Kassim [Arau]:
Tuan Yang di-Pertua, adakah 20 minit
ini untuk semua Bil ataupun Bil ini
sahaja?

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Untuk ini sahaja.

Tuan Shahidan bin Kassirn: Untuk
ini sahaja. Tahniah. Tuan Yang di-Pertua,
terima kasih kerana bagi.......

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Yang Berhormat, soalan
Yang Berhormat sama ada untuk Rang
Undang-undang ini sahaja ataupun untuk
sepanjang sessi. Saya rasa sekarang ini
kita tumpukan kepada Rang Undang-
undang in i . Jadi masa 20 minit itu
berkuatkuasa.

Tuan Shahidan bin Kassim: Tuan
Yang di-Pertua, saya bangun un tuk
membahaskan Rang Undang-undang ini.
Yang pertamanya, saya ingin menyoal
kepada Yang Berhormat berhubung
dengan satu perkara yang telah saya tanya
pada masa yang lepas. Sebenarnya
perkara ini Ahli Yang Berhormat dari
Klang telah sebut tetapi saya bukan
hendak protes, tetapi saya hendak
bertanya. Ini ada hubung-kait dengan
Ahli Yang Berhormat dari Kota Setar
walaupun dia menyebutnya dengan cara
yang pada pendapatnya. Tetapi itu adalah
sebenarnya. Contohnya macam dia sebut
"pencucuk padi". Saya tidak tahu dalam
apa cara yang membolehkan supaya suatu
alat yang khas untuk cucuk padi itu
disediakan. Sebab pada masa sekarang
LPN tidak ada lagi alat khas kecuali
penyucuk biasa yang panjang itu. Kalau
dia cucuk pendek, dia akan dapat padi
yang tidak sepenuhnya. Kalau dia cucuk
sampai ke dalam, makna kata dia akan
dapat padi yang sepenuhnya. Tetapi saya
hendak cadangkan sebab MARDI sudah
cipta alat ini, tetapi saya tidak tahu
dipakai ataupun tidak, iaitu mesti dicucuk
sampai had yang membolehkan ia ada
alat penenlu -penampan. Cucuk sampai
setakat itu. Kalau dulu memanglah, sebab
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sebelum ia diswastakan, kalau ada Pak
Long, Pak Ngah, - cucuk pendek sikit.
Kalau hukan Pak Long atau Pak Ngah
- dalam sikit. Jadi, makna kata ini
mengikut pengalaman. Saya duduk dalain
kawasan bendang, saya tahun dan saya
ingat saya boleh bercakap tenlang perkara
itu.

Saya hendak tanya Yang Berhormat,
ini angka yang telah kita dapatkan. Tidak
pernah sekali pun LPN mendapat apa
k e u n t u n g a n mengenai urusan beras
tempatan.

Tahun Jumlah kentgian

1988 RM65 juta

1989 RM34 juta

1990 RM41 juta

1991 RM56 juta

1992 RM57 juta

1993 RM17 juta

Jadi, maknanya ka lau untuk urusan
beras tempatan maka tidak "viable"lah
LPN untuk di'corporatise'kan. Tetapi
untuk beras import, saya bersetuju. Beras
import 1988 hingga 1991, LPN rugi.
Tetapi 1992 LPN untung RM39 juta.
Bukan! Untuk beras import, tidak pernah
daripada sejak operasi import beras LPN
rugi. 1988 untung RM39 juta, 1989
untung RM28 juta, 1990 untung RM25
juta, 1991 untung RM10 juta , 1992
untung RM96 juta, 1993 untung RM100
juta, Tetapi kalau orang yang pakar
tentang angka-angka, dia akan terkejut
sebab angkanya melambung naik dan
sebagainya.

Jadi, saya hendak tanya Yang
Berhormat, untuk mengelakkan keraguan

supaya syarikat ini bila ditekan oleh
banyak kawan-kawan di sini, ia hendak
mencari k e u n t u n g a n yang terlampau
cepat mcngenai urusan beras tempatan.
Tidak ada pilihan lain. Walaupun
ditinggalkan kual i t i macam mana sekali
pun, kalau LPN hendak untungkan beras
tempatan yang telah rugi pada tahun lepas
sebanyak RM13 juta, LPN mesti ada
u r u s a n dengan pe tan i . Dia mesti
melibatkan potongan, tidak ada yang lain.
Itu saya cadangkan supaya urusan beras
tempatan in i biarlah dibuat dalam benluk
yang meningka tkan mutu perkhidmatan
BERNAS. Jadi bukan hendak tingkatkan
keuntungan tetapi hendak tingkatkan
supaya perkhimatan BERNAS itu lebih
cekap, mampan dan sebagainya.

Jadi, saya rasa bagi petani-petani,
lebih bercakap bagi pihak petani-pelani,
kita lebih suka tengok LPN rugi dalam
urusan beras tempatan kerana ki ta tidak
rugi dari segi potongan. Kalau LPN rugi,
potongan kepada kita tidak tinggilah.
LPN kasihan ia potong rendah. Tetapi
kalau dia tidak kasihan dia potong tinggi.
Potong tinggi LPN untung. Potong
rendah, LPN rugi-petani untung. Jadi,
macam mana Yang Berhormat hendak
imbangkan supaya petani dan BERNAS
ini dia ada imbangan. Bagi saya kalau
sekiranya hendak capai keuntungan yang
tinggi sekalipun, biar bukan dalam
bentuk itu tetapi dalam bentuk
meninggikan perkhidmatan, meningkat-
kan m u t u pegawai-pegawai supaya
sampai ke tahap yang boleh
menguntungkan. Jadinya, untuk petani-
petani kita hendak cadangkanlah kalau
boleh Yang Berhormat, supaya ada wakil
petani dalam BERNAS board ini. Wakil
petani yang sebenarnya yang sekarang
ini sedang bercucuk-tanam di sawah
supaya mereka dapal mewakili petani
dalam menentukan jalan kerja. Sebab
syarikat ini syarikat Menteri Kewangan
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diperbadankan, saya rasa di lant ik orang-
orang yang pakar dalam bidang in i .
Tetapi untuk padi dan beras ini orang
hendak 'claim' pakar macam mana pun
susah. Sebab saya rasa Menteri Pertanian
sepandai-pandai dia pun, dia banyak
dapat menyelesaikan masalah yang lain,
tetapi LPN seperti kawan-kawan kita,
dia nampak agak gerun juga menghadapi
berbagai-bagai masalah.

K e m u d i a n pasal pemborong dan
peruncit. Kita dapat tahu bahawa ia akan
memberi perhatian tentang perkara ini
yang perlamanya tentang pengeluaran.
Tuan Haji Wan Mustaffa saya rasa dia
akan menjadi Pengarah Pengeluaran
nanti. Kemudian pemasaran - Tuan Haji
Anuar Ibrahim. Pemasaran Yang
Berhormat, pemborong dan peruncit
sudah pasti akan 'kecut perut' sebab tidak
ada pemborong dan peruncit dalam
Malaysia ini yang sanggup menghadapi
'gergasi' BERNAS. Sebab kalan tahun
1993 ia sudah untung RM100 juta-siapa
hendak hadapi 'gergasi' ini? Public listed
company pun yang untung RM100 juta-
share akan naik melambung-lambung.
Kalau BERNAS boleh untung RM100
juta setahun, mana ada pemborong,
perunci t yang berani me l iha t LPN
sebagai petanding, Saya hendak minta
supaya LPN bukan menjadi petanding
kepada pemborong dan juga peruncit
beras sekarang. Sebab ia tahu ia mesti
untung beras imporl dan dia mesti untung
beras super tempatan dan sebagainya.
Ia menjadi orang, bukan berniaga Nabi,
macam orang tengah. Dia t idak
menggalakkan supaya pasaran itu jadi
kelam-kabut. Sepatutnya ia merupakan
orang yang akan menentukan pasaran
di peringkat yang tenang. Tidak macam
sekarang, bila market jatuh, jatuh teruk.
Kalau naik, naik sangat. Kita tidak matiu
LPN jadi macam itu, kita mahu LPN-
'steady' lah-dalam bentuk itu. Jadi, elok

juga waki l pemborong ka l au boleh
disertakan bersama.

K e m u d i a n , be rhubung dengan
pengilang, Yang Berhormat. Saya ingat
ada kawan saya dulu, Yang Berhormat
Set iausaha Parl imen Kementur ian
Kewangan sekarang. Dulu dia duduk di
sini. Dia selalu menyuarakan masalah
pengilang-pengilang Kedah. Saya sebagai
waki l Perlis, saya t idak perlu pun
menyampaikan rasa gelisah saya sebab
pengilang-pengilang Perlis saya ingat
under control termasuk petani-petani
kecuali pemborong - tidak boleh kawal
sikit sebab mereka tidak ada modal dan
sebagainya. Yang lain-lain boleh dikawal.
Tetapi saya takut keadaan yang berlaku
di Kedah dan juga negeri-negeri lain ia
mendatangkan kesan kepada negeri
Perlis, jadi saya heridak tanya kepada
Yang Berhormat, bagaimana Kerajaan
hendak selesaikan masalah ini.

Pada masa yang lepas, saya ingat
hampir 40 buah kilang-kilang bukan
bumiputera telah dibeli oleh bumiputera
dengan harga yang dua ka l i ganda
daripada harga pasaran, iaitu kilang-
kilang yang banyak yang DAP kata
kilang DAP pun ada, MCA pun ada,
yang dibeli oleh bumiputera dengan
harga dua ka l i ganda daripada harga
pasaran. Dan bank-bank pula beri
pinjaman sebab ramai pegawai bank yang
tidak faham tentang operasi kilang. Dia
pergi tengok bangunan besar, Tuan Yang
di-Pertua. Bangunan kilang padi cukup
besar, kadang-kadang sampai 3 ekar.
Kalau kita sekali tengok gerun tetapi
kalau kita hendak buat bangunan itu,
t idak sampai pun RM2 ju ta . Tetapi
kadangkala dijual dengan harga RM5
juta, RM6 juta dan sebagainya telah
dibeli oleh semua pengilang-pengilang
bumipu te ra di Kedah kerana LPN
menjanjikan skim upah kering dan upah
kisar yang telah disebutkan tadi.
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Dalam masa yang sama, kilang-kilang
ini mungkin mempunyai masalah sebab
ramai pembeli-pembeli baru yang tidak
erti urusan padi dan beras. Ada juga
orang kaya di Kuala Lumpur yang tidak
pernah turun ke bendang, pergi beli
kilang sebab dia ingat untung. Saya rasa
bank pun teruk sebab Menteri Undang-
undang hendak memperkenalkan undang-
undang baru yang penjamin tidak kena.
Saya menjamin banyak, selamatlah. Jadi,
bank itu teruk sebab ia pinjam kepada
projek yang tidak 'viable', yang tidak
menentu.

Dalam masa yang sama, oleh kerana
operasi yang silap dan sebagainya, saya
dimaklumkan bahawa mereka terhutang
dengan LPN lebih daripada RM20 juta.
Saya ingat angka ini mungkin RM30
juta. Pengilang-pengilang di Kedah
teru tamanya . Jadi, bagaimana LPN
hendak buat sebab mereka akan
tersangkut hutang dengan LPN dan juga 
tersangkut dengan bank. Semua hutang-
hutang ini akan diambil al ih oleh
BERNAS. Saya hendak cadangkan oleh
kerana ini melibatkan LPN secara terus
di peringkat awal kerana janji LPN
dengan mereka ini walau pun dibuat oleh
Ketua Pengarah yang lepas. Saya
cadangkan LPN mengambil alih kilang-
kilang di Perlis Serah. Di mana-mana
dalam dunia orang mari serah sebulat-
bula t . Saya bagi pihak pengilang-
pengilang di Perlis, sila ambil. Buatlah
apa yang hendak buat. Macam orang
serah anak pergi mengaji, buatlah. Jangan
buta dengan capik sahaja. Jadi, kita serah
sebulat-bulat, buatlah apa hendak buat.
Jangan bagi rosak kilang. Bila selesai
hutang, beri balik.

Sebab ini, LPN punya program. Saya
ingat kalau kita hendak buat tabung, saya
tidak bersetuju dengan tabung ini sebab
ini kesilapan yang sukar dicari puncanya.

Saya sendiri ditanya secara peribadi, saya
'protest' pembeli kilang-kilang tetapi bila
'protest', saya d i t uduh macam-macam.
Cuba hendak mempertahan bumiputera
berniaga dan sebagainya. Sekarang inilah
ceritanya. Jadi, saya hendak cadangkan
supaya LPN memikirkan bagaimana
untuk selesaikan masalah ini , Yang
Berhormat sedia maklum, LPN punya
kemampuan hanya di tahap, saya ingat
di antara 50% atau 60%. Lain-lain
dicampur oleh kilang swasta. Makna
kata, LPN terpaksa buat banyak kilang
untuk menyelesaikan masalah. Kalau
betul-betul hendak mengawal padi dan
beras tetapi untuk buat sebuah kilang
lambat, ambillah semua kilang yang ada
sekarang ini serah dalam bentuk
perundingan yang boleh berunding
bersama. Pengilang-pengilang Perlis itu
telah berjumpa LPN, dia reta, silakan
dengan hormatnya, ambil semua kilang.
Walaupun kita tidak hutang dengan LPN,
tidak hu tang langsung. Ada hutang
.dengan bank pun sedikit. Cuma hendak
tolong LPN sebab dia punya kilang tidak
mampu untuk pengeluaran padi yang
berlebihan.

Kemudian, Tuan Yang di-Pertua, ada
kawan saya cadangkan ditubuh tabung
khas. Saya bersetuju tabung khas ataupun
skim khas untuk petani oleh kerana
petani-petani terpaksa melalui orang
tengah sama ada orang tengah LPN. Dia
cadangkan supaya LPN jadi orang
tengah. Saya ingat ini satu pekerjaan
yang agak susah kalau LPN hendak jadi
orang tengah ataupun BERNAS hendak
jadi orang tengah. Saya cadangkan
disatukan harga subsidi dan juga harga
padi. Apa yang susah, Yang Berhormat
sebab satu buku subsidi, katalah untuk
seribu kilo. Apa susah yang kata harga
seribu kilo dengan harga subsidi RM10
ini disatukan. Adakah kita takut orang
curi padi di Siam? Saya ingat tidak ada
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masalah tetapi subsidi, saya nampak ini
m e n i m b u l k a n masalah, sebab b u k u
subsidi sekarang ini boleh dijual-beli.
Dan orang pergi tukar di kilang-kilang
dan boleh ambil dari kedai-kedai sebagai
orang tengah. Dia beri buku subsidi, dia
beli barang. Kemudian, dia jual padi,
kawan itu yang bertanggungjawab
tentang potongan dan sebagainya.

Sebenarnya, petani dengan LPN
sekarang tidak ada apa-apa masalah. Saya
tidak bersetuju dengan kawan-kawan
yang mengatakan petani dengan LPN ada
masalah. Yang ada masalah ialah
pemandu lori dan juga LPN. Sebab saya
telah sebut dahulu, petani-petani ini,
bukan dia pergi bawa lori pergi ke LPN,
yang bawa pemandu lori. Pemandu lori
kena tunggu sehari semalam, macam di
Sabak Bernam, mana ada petani hendak
tunggu dalam lori sehari semalam. Dia
pergi besoknya itu. Jadi, yang
menentukan potogan itu lebih banyak
antara pemandu lori dengan LPN. Lepas
itu, apabila menjadi masalah, mengapa
dikatakan petani oleh LPN. Jadi, saya
minta disusun semula struktur yang
membolehkan supaya harga padi dengan
subsidi ini disatukan sebab saya percaya
pengguna juga dapat subsidi, dia beli
beras, dia tidak payah guna buku. Lepas
itu, petani terpaksa guna buku. Mengapa
pula petani terpaksa pakai buku? Itu pada
pandangan saya, kalau tidak bersetuju,
katalah "tidak bersetuju".

Kemudian, akhir sekali, ini
kebimbangan. Sebab walau pun Yang
Berhormat dari Kota Setar kata "perli",
dia memang suka perli orang. Saya bekas
pengarah LPN, betul pun , Lembaga
Pengarah, bekas tuan punya kilang padi,
betul pun. Apa salah pula? Itu kerja saya.
Tetapi saya hendak beritahu, Tuan Yang
di-Pertua, ini kebimbangan. Kebim-
bangan macam ini, iaitu kalau sekiranya

dari segi teori atau 'hypothesis'nya.
Kalau sekiranya petani kurang keluar
padi, maka LPN boleh import banyak
beras. Dalam ben tuk LPN import
sebanyak 450,000 metrik tan, harganya
RM300 juta. Ini ikut angka yang DAP
beri tadi. Saya minta angka, dia tidak
beri. Harganya ialah RM350 juta untuk
450,000 metrik tan. LPN untung RMI00
juta. Ini berniaga, yang dalam dunia tidak
boleh dapat seumpamanya. Ini yang
terbaik sekali. Beli barang RM3,50,
untung R M l . Kita beli barang iaitu
RM350juta, untung RM100 juta. Hui!
Clear! Kalau RM700 juta, untung RM200
juta. Clear! Tidak ada masalah. Ini
maknanya syarikat yang cukup 'viable'.
Jadi, kebimbangan saya seperti yang
disebutkan tadi ialah di mana petani-
petani mungkin kurang mengeluarkan
padi dan beras. . Tetapi kurang
mengeluarkan padi, apa salah? Sebab
memang kita pun.menggalakkan ke arah
negara perindustrian. Bimbang buat apa?
Silap dah bimbang tadi pun. Saya ingat
saya bersetuju. Lagi kurang keluar padi,
lagi bagus.

Cuma saya hendak cadangkan supaya
LPN menggunakan keuntungan import
beras tadi untuk membantu balik orang-
orang yang berurusan dengannya. Yang
pertama, petani. Dia fikir dari segi
keuntungan. Yang keduanya, pemborong
dengan peruncit. Dia fikir bagaimana dia
hendak tolong mereka ini dalam bentuk
yang lebih manfaat lagi. Macam khidmat-
semua orang berebut hendak beli kedai
khidmat LPN. Jadi, bagaimana hendak
buat supaya pemborong dan juga peruncit
bersama-sama dengannya. Pengilang-
pengilang padi yang berhutang dan
sebagainya, dia fikir bagaimana hendak
bersama-sama. Jadi, jangan fikir yang
lain.

Saya tahu sekarang ini pegawai-
pegawai yang ada yang akan masuk ke
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BERNAS, saya tahu semangat mereka
ke arah itu. Bagaimana kalau sekiranya
orang la in gant i , sebab dalam
pembentangan Yang Berhormat buat ini,
ada lima perkara di sini. Yang Berhormat
tidak 'attach'kan, sedangkan pada masa
Telekom hendak diswastakan atau di
korporatisasikan dan juga Tenaga
Nasional, dia ada 'attach'kan laporan
daripada Merchant Bank. Ini tak ada.
Ini sekeping kertas lima perkara syarikat
penggant i . Macam Pasal 5, Yang
Berhormat sebut semua kakitangan boleh
membuat pilihan, hendak masuk LPN
dan sebagainya. Tetapi Yang Berhormat
tak sebut berapa ganjaran mereka beri
dan sebagainya. Tadi saya pun terpaksa
merangkak pergi cari, mereka pun tak
tahu, tetapi dengar-dengar khabarnya
l71/2% plus satu increment, betulkah?
Ha, nasib baik betul, tetapi orang lain
tak tahu. Saya boleh tahu sebab saya
nak bercakap ini , saya pergi tanya
sebagainya. Jadi, selalunya dia ada at-
tached laporan Merchant Bank.

Saya nak cadangkan 171/2% dengan
satu increment tak betul, tak sama dengan
yang diberi kepada Telekom dan Tenaga,
pada hal dalam laporan awal Telekom
dan Tenaga mana dia ada untung macam
ini? Dia rugi. Kerajaan terpaksa beri
peruntukan dan sebagainya. Hari ini dia
untung RM100 juta. Sebelum Kerajaan
buat apa-apa, dia sudah untung RM100
juta. Jadinya, dia mesti....

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Yang Berhormat, masa
Yang Berhormat sudah suntuk.

Tuan Shahidan bin Kassim: Tak.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: 20 minit sahaja.

Tuan Shahidan bin Kassim: Okay.

Dia sudah untung RM100 juta. Saya nak
cadangkan supaya angka i n i dikaji
semula. Saya cadangkan 35%campur 2
increments.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Baik, Yang Berhormat.

Tuan Shahidan bin Kassim: Ya,
akhir sekali, Tuan Yang di-Pertua, saya
boleh gulung sebab bila saya cakap 20
mini t , saya pun tak tahu fasal apa. Saya
bukan nak kata apa, saya nak sokong.
Saya ialah penyokong kual LPN, tetapi
sampai kepada bab LPN, Tuan Yang di-
Pertua beri saya bercakap 20 minit , tak
apalah, wa lau bagaimanapun, saya
mengucapkan terima kasih. Saya nak
menyokong supaya Syarikat BERNAS
ini dibuat, malah sebenarnya cadangan
ini telah pun dibuat begitu lama, saya
ingat sejak tahun 1989 lagi dan sekarang
ini baru kita tengok mencapai kejayaan.
Saya ucap tahniah, tetapi saya minta
perkara-perkara yang telah saya sebutkan
tadi, termasuk perkara yang telah
ditimbulkan oleh Yang Berhormat dari
Kota Setar tadi, ia i tu di akh i rnya
berhubung dengan potongan daripada V
sampai 'z', akhirnya masalah asas ialah
masalah penyucuk padi, sebab ianya akan
menentukan potongan sama ada tinggi
ataupun rendah. Lagi satu, bukan sahaja
penyucuk padi, pemilih padi.

Tuan Yang di-Pertua, saya nak sebut
mengenai pemillih padi. Pemilih padi
ini dia ambil beras padi 100 biji, saya
nak cerita, kemudian dalam 100 biji itu
dia pilih berapa biji hampas. Kalau 30
biji hampas, 30%lah, lebih kurang
macam itu dia buat, dia pilih 100 biji.
Jadi, saya minta supaya pemilih padi,
penyucuk padi, iaitu gaji rendah asas
tetapi penting, supaya dibuat sesuatu
yang lebih s is tematik u n t u k mem-
bolehkan supaya petani puas hati dengan
perkara ini. Saya menyokong.
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Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Tanjong Karang.

432 ptg.

Tuan Saidin @ Yusof bin Adani
[Tanjong Karang]: Tuan Yang di-
Pertua, saya bangun untuk bersama-sama
menyokong Rang Undang-undang
Lembaga Padi dan Beras Negara
(Syarikat Pengganti) 1994.

Tuan Yang di-Pertua, kemajuan dalam
ekonomi pertanian kebelakangan ini
nampaknya semakin kurang mendapat
perhatian. Hal ini mungkin disebabkan
negara terlalu mengarahkan vis inya ke
matlamat pembangunan dan menuju ke
arah sebuah negara indust r i . Sektor
pertanian yang sekian lama menjadi
sumber utama negara semakin hari
semakin mengalami kelesuan dan ini
perlulah diberi perhatian yang khusus
oleh Kerajaan, terutamanya Kementerian
Pertanian. Kita perlu sedar bahawa
majoriti petani, khususnya penanam padi
terdiri dari bumiputera kelas bawahan.
Masyarakat petani ini adalah masyarakat
yang perlu diberi perhatian. Mereka
merupakan golongan yang berpendapatan
rendah, yang bergantung hidup pertanian
sahaja. Mereka ini juga seperti umum
telah sedia maklum, adalah golongan
yang tertindas oleh kuasa orang tengah
yang selesa mengaut keuntungan untuk
diri mereka. Fenomena orang tengah ini
telah lama berlaku, tetapi ia juga
semacam penyakit yang sukar untuk
dihapuskan.

Tuan Yang di-Pertua, tindakan Dewan
melu luskan Rang Undang-undang
Kawalan Padi dan Beras Negara 1994
adalah suatu yang harus dipuji. Ini kerana
dengan lulusnya Rang Undang-undang
tersebut, maka Lembaga Padi dan Beras
Negara (LPN) dapat diperbadankan. Pada

hemat saya, dengan terlaksananya projek
perbadanan LPN ini, masa hadapan
masyarakat petani akan lebih terjamin
dan terpelihara. Rakyat Malays ia
sememangnya sudah m e m p u n y a i
pengalaman tentang perbadanan, juga
penswastaan. Mereka juga maklum
dengan kelebihan dan keuntungan hasil
daripada pelaksanaan projek tersebut.
Saya yakin dan percaya LPN yang akan
dikenali sebagai Syarikat Padi dan Bcras
Nasional atau BERNAS di bawah
naungan Kementerian Kewangan, dapat
menyekat gerakan orang tengah, justeru
membantu 300,000 keluarga petani,
keluarga penanam padi di negara ini
dalam meningkatkan pendapatan mereka.

Tuan Yang di-Pertua, Rang Undang-
undang yang diwujudkan in i mem-
bolehkan sebuah syarikat pengganii
ditubuhkan bagi melaksanakan tugas
yang berhubung dengan pembelian beras,
pemasaran, simpanan dan harga padi.
Ini amat saya persetujui, kerana sebelum
ini masyarakat petani banyak bergantung
kepada LPN dan orang tengah dari segi
subsidi harga dan pemasaran hasil
tanaman padi mereka. Fenomena ini
berlaku kerana mereka kekurangan wang
atau modal untuk menangani urusan
penghantaran dan pemasaran padi
mereka. Keadaan ini mengakibatkan
orang tengah mengambil kesempatan ke
atas mereka dengan membeli hasil
tanaman terus daripada mereka dengan
harga yang amat rendah. Hakikat ini
disedari oleh golongan petani, tetapi
mereka tidak mampu untuk berbuat apa-
apa. Mereka terpaksa menjualkan hasil
lanaman padi mereka kepada orang
tengah. Jika mereka t idak berbuat
demikian, mereka tidak terdaya untuk
menjual hasil dengan sebab mereka tidak
mempunyai pengangkutan dan wang
untuk urusan pemasaran. Oleh yang
demikian, saya begitu berharap LPN
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selepas dikorporatasikan, mulai 1hb Julai
1994, dapat menyempurnakan tugas-
tugas yang berkaitan dengan pembelian
beras serta pemasaran, termasuk
simpanan dan subsidi harga padi.

Tuan Yang di-Pertua, saya begitu
yakin dengan perbadanan. J ika k i ta
renungi pengalaman lalu dalam sejarah
perbadanan dan penswastaan, kita dapat
lihat kecekapan, efisen dan kelicinan
tugas urusan terbabit, seperli Pos Ma-
laysia, Tenaga Nasional Berhad dan
Sistem Telekom Malaysia, semuanya
menampakkan kejayaan, kepanlasan kerja
dan memberi kepuasan kepada pengguna.
Justeru i tu, apabi la BERNAS mula
beroperasi, saya yakin ia dapat memberi
kepuasan kepada semua pihak, terutama
golongan penanam padi yang seme-
mangnya memerlukan bantuan. Oleh
yang demikian, saya t i dak nampak
kenapa usaha ini perlu dihalang.

Sememangnya dalam Pasal 3(1) Rang
Undang-undang tersebut menyatakan
kuasa Menteri untuk meletakkan segala
harta, hak dan tanggungan LPN kepada
syarikat pengganti apabila BERNAS
beroperasi bulan Julai nanti, tetapi hak-
hak tersebut adalah terhad. Kerajaan
masih lagi berhak dalam mengawalselia
perkara yang berhubung dengan padi dan
beras serla hak eksk lus i f u n t u k
mengimport, mengimport beras dan apa-
apa hak eksklusif lain yang berkaitan
dengan tanah, seperti yang disebutkan
dalam Fasal 2 Undang-undang in i .
Justeru itu, kita tidak perlu bimbang akan
kuasa yang d imi l ik i oleh syarikat
pengganti kerana hak-hak eksklusif masih
lagi menjadi hak Kerajaan. Begitu juga
dengan proses pengeluaran lesen kepada
pengilang, peruncit dan pemborong, ia
t idak d i j a l ankan mela lu i syarikat
pengganti tetapi masih lagi dikeluarkan

oleh Bahagian Industri Padi dan Beras,
Kementerian Pertanian.

Apa yang menjadi hasrat kila ialah
untuk mel iha t proses pemasaran dan
pembelian padi berjalan dengan lancar
dan memberikan pulangan yang setimpal
kepada petani dengan hasil usaha yang
mereka kerjakan. Dengan adanya
BERNAS ini, ia juga mengharapkan padi
dapat dijual oleh penanamnya pada masa
yang s ingka t selepas padi d i tua i .
Penjualan padi boleh dilaksanakan tanpa
mengira siapa pembelinya asalkan
mereka memiliki lesen yang sah yang
dikeluarkan oleh Kementerian.

Tuan Yang di-Pertua, u n t u k
memperbadankan LPN ini perlu disokong
kerana memberi manfaa t kepada
golongan petani dan juga semua pihak.
Setakat ini saya tidak nampak kerugian
mana-mana pihak jika sesebuah institusi
itu diperbadankan. Sejajar dengan
matlamat Kerajaan dalam mencapai
Wawasan 2020, kualiti dan kecekapan
bekerja hendaklah diberi perhatian dan
diperi ingkatkan kerana ia menjamin
kelancaran usaha dan kerja-kerja terbabit.

Tuan Yang di-Pertua, walau bagai-
manapun , syarikat pengganti i a i tu
BERNAS haruslah memikirkan unluk
mengatasi beberapa perkara yang berikut.
Seperti yang telah dinyatakan oleh Wakil
dari Kota Setar dan Arau tadi mengenai
masalah menggredkan mutu padi, satu
masalah yang besar saya lihat, terutama
di kawasan saya di Tanjong Karang dan
di Sabak Bemam, masalah menggredkan
mutu padi ini adalah menjadi satu
masalah yang besar dan kadang-kadang
menimbulkan pertengkaran dan juga
perkelahian yang kadang-kadang Wakil
Rakyat jadi orang tengah. Apabila sampai
musim padi, musim membeli padi, petani
mengeluarkan hasil padi, Wakil Rakyat
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sentiasa memikirkan di mana agensi yang
akan berlaku, pergaduhan dalam masalah
mutu padi ini .

Saya sendiri melihat beberapa
kawasan di kawasan saya, Tuan Yang
di-Pertua, apabila sampai musim padi,
kita melihat ke pusat agen membeli padi,
pekerja atau kita panggilkan pegawai
yang menggredkan ini , kalau di Arau
tadi digunakan cucuk, tetapi dikawasan
Tanjong Karang dia tidak ada cucuk guni
padi lagi mereka telah menjual padi
secara pukal. Saya rasa Setiausaha
Parlimen Kementerian Pertanian boleh
mengesahkan. Mereka menjual padi
secara pukal, di mana apabila padi telah
dimesin, diisi dalam loridan lori terus
jual di pusat pembelian padi ataupun
terus ke Kompleks LPN. Soalnya
sekarang menilai mutu padi, itu yang
kadang-kadang menjadikan masalah
kepada petani, yang kita minta Syarikat
Pengganti iaitu BERNAS akan dapat
mengatasi masalah ini.

Pertama, siapa yang menggredkan
padi? Rata-rata kita l ihat, yang
menggredkan padi ini kebanyakkannya
budak-budak yang menunggu SPM, yang
diambil bekerja sementara, yang tidak
ada kelulusan yang tertentu, ini yang
menimbulkan kemarahan kepada petani-
petani, kerana padi yang datang dari satu
kawasan, padi yang datang daripada lot
yang berhampiran, tetapi mempunyai
perbezaan dalam gred. Jadi dalam
masalah ini, bila gred tinggi, bermakna
petani-petani akan mengalami kerugian.
Kita berharap Syarikat Pengganti iaitu
BERNAS nanti dapat memikirkan satu
cara yang paling baik un tuk
mengatasinya.

Yang kedua, agen pembeli padi yang
berdekatan banyak di kawasan saya, agen
yang membeli padi yang terlalu hampir.

Hampir maksud saya bukan 2-3
kilometer, tetapi hampir kadang-kadang
hanya 2-3 rantai. Jadi bila dua syarikat
agen membeli padi dari LPN yang
hampir, petani yang datang dalam satu
kampung menghantar padi mereka di
agen yang berkenaan, kadang-kadang
padi yang datang pada satu tempat
memperolehi gred yang berbeza. Bila
gred yang berbeza bermakna petani
mendapat hasil padi yang berbeza, ini
yang menimbulkan masalah mereka,
yang boleh jadi pergaduhan berlaku di
antara sama sendiri. Apatah lagi kalau
dua agen pembeli padi in i , satu agen
UMNO, satu agen PAS. Kadang-kadang
pula, Tuan Yang di-Pertua, agen PAS
ini grednya lebih baik daripada agen
UMNO. Dan ini kadang-kadang
menimbulkan masalah kepada kita hari
ini.

Jadi kita harap syarikat BERNAS juga
kena memikir supaya agen-agen ini
ditentukan tempat mereka berniaga,
supaya jangan mereka terlalu hampir.
Yang menimbulkan masalah, petani di
luar bandar untuk makluman Tuan Yang
di-Pertua, bila timbul musim menge-
luarkan hasil padi, mereka timbul satu
keghairahan untuk ber lumba- lumba
mendapat gred yang baik, umpama 10,
12 dan 13 tidak 20 atau 25. Justeru itu,
di Tanjong Karang mereka berusaha
daripada bantuan Kementerian Pertanian
juga mereka berusaha menambahkan
hasil padi, padi yang baik, padi yang
bernas, kita perlu akiri. Di antara padi
yang terbaik ialah penanaman padi
petani-petani di Tanjong Karang dan di
Tanjong Karang sendiri setiap penge-
luaran padi kita dapat meningkatkan hasil
pengeluaran padi sehingga 18% pada satu
ketika. Jadi ini menunjukkan mereka
prihatin, petarri prihatin dalam masalah
hasil pertanian mereka, tetapi mereka
tidak dapat pembelaan dalam masalah
menggredkan hasil padi.
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Lagi satu masalah yang harus difikir
oleh Syarikat BERNAS apabila hasil padi
keluar, oleh kerana sekarang petani-
petani khususnya di Selangor, semuanya
menggunakan jentera, jadi pengeluaran
padi dapat dikeluarkan serta-merta. Jadi
selalu kita terdapat LPN tidak mampu
untuk menyediakan pengangkutan untuk
menghantar padi ini ke Kompleks LPN.
Saya rasa Syarikat BERNAS juga harus
memikirkan masalah pengangkutan yang
seiring menjadi masalah kepada petani,
kerana kerugiannya petani akan
tanggung. Bila padi lambat ditimbang,
dalam beberapa jam sahaja kesusutan
timbangan akan berlaku, apatah lagi
kalau padi tidak ditimbang sehingga satu
hari, dua hari, hujan turun dan
sebagainya, nanti gred mereka akan
menjadi seperti yang Arau tadi atau
seperti Kota Setar katakan sampai 20 -
30 potongan, ini menyebabkan kerugian
kepada petani.

Kita harap supaya Syarikat Pengganti
juga memikirkan macam mana hendak
menyelesaikan supaya hasil padi ini tidak
ada lagi dilonggokkan di tepi jalan yang
panjangnya sampai 5 - 6 kilometer.

Satu perkara lagi yang kita fikirkan,
Tuan Yang di-Pertua, dalam perlaksanaan
menanam padi, petani-petani mendapat
pinjaman dari Bank Pertanian. Bank
Pertanian memberi pinjaman kepada
petani untuk mengusahakan tanah sawah
mereka, tetapi yang anehnya buku
kuponnya dibayar mela lu i Bank
Simpanan Nasional. Jadi, kadang-kadang
timbul juga pertanyaan kita di mana
petani diberi kemudahan oleh satu pihak,
tetapi pihak yang berkenaan tidak
mendapat faedahnya. Jadi, kita berharap
selain dari Bank Simpanan Nasional,
Syarikat Pengganti juga nanti dapat
membenarkan supaya PPK yang wujud
di kawasan-kawasan diberikan kemuda-
han bersama untuk membeli padi dan

juga menguruskan masalah kupon padi
daripada petani-petani.

Tuan Yang di-Pertua, sekian yang
dapat saya sampaikan , saya tu ru t
menyokong.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Bagan Serai, sebelum
Yang Berhormat berucap ada satu Usul
di sini, Yang Berhormat.

USUL

WAKTU MESYUARAT DAN
URUSAN YANG DIBEBASKAN

DARIPADA PERATURAN
MESYUARAT

Menteri di Jabatan Perdana
Menteri dan Menteri Undang-undang
[Dato' Syed Hamid bin Syed Jaafar
Albar]: Tuan Yang di-Pertua, saya
mohon mencadangkan iaitu:

Menurut p e r u n t u k a n Peraturan
Mesyuarat 12(1), Dewan ini tidak akan
ditangguhkan pada hari ini sehingga
pukul 8.45 malam.

Timbalan Menteri Perumahan dan
Kerajaan Tempatan [Tuan Haji Daud
bin Dato' Haji Taha]: Tuan Yang di-
Pertua, saya mohon menyokong.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Ahl i -Ahl i Yang
Berhormat, sekarang saya kemukakan
masalah bagi diputuskan, masalahnya
ialah bahawa Usul sepertimana yang
dibacakan tadi oleh Yang Berhormat
Menteri hendaklah disetujukan.

Usul dikemuka bagi diputuskan, dan
disetujukan.

Diputuskan,

Menurut peruntukan Peraturan
Mesyuarat 12(1), Dewan ini tidak akan



1795  3HB MEI 1994                           1796

ditangguhkan pada hari ini sehingga
pukul 8.45 malam.

RANG UNDANG-UNDANG
LEMBAGA PADI DAN BERAS

NEGARA (SYARIKAT
PENGGANTI) 1994

Perbahasan disambung semula.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Bagan Serai. Selepas
Yang Berhormat berucap Kementerian
diminta jawab.

4.47 ptg.

Dato' Haji Qamaruz Zaman bin
Haji Ismail [Bagan Serai]: Tuan Yang
di-Pertua, saya ing in mengambil
bahagian dalam membahas Rang
Undang-undang Lembaga Padi dan Beras
Negara (Syarikat Pengganti) 1994.

Kalau kita tinjau merata-rata dalam
Malaysia bahkan sampai ke Sabah dan
Sarawak, tanaman padi ini adalah satu
tanaman yang begitu penting pada masa
dahulu, sehinggakan ada peribahasa kita
yang mengatakan "Ada padi semua jadi".
Ini menunjukkan padi adalah sebagai
komoditi yang menjamin kehidupan
penduduk-penduduk kita pada masa itu.

Sekarang in i dengan adanya
pembangunan indus t r i yang telah
mengambil tempat yang utama, yang
memberikan saingan yang hebat kepada
pertanian, maka banyak juga kawasan-
kawasan padi yang kita lihat di dalam
negara kita seperti yang kita lihat berlaku
di negeri jiran seperti di Melaka, di
Negeri Sembilan dan dibeberapa tempat
lagi termasuklah Johor, Pahang, kawasan-
kawasan tanaman padi sudah pun
menjadi makin kecil. Ini oleh kerana ada
pilihan kerja yang lain untuk mendapat-

kan rezeki kepada penduduk-penduduk
yang dahulunya bergantung semata-mata
kepada tanaman padi.

Namun begitu, pada padangan saya,
tanaman padi ini mesti dikekalkan oleh
kerana ada peranannya yang penting di
dalam hal-hal menentukan masa hadapan
negara kita dalam keadaan yang tertentu
- umpamanya dalam keadaan emergency,
dengan izin, ataupun dianggap sebagai
security crops. Dalam keadaan begini,
maka tanaman padi d i t en tukan di
jelapang-jelapang padi sahaja lagi,
kawasan yang luas seperti di tempat saya
di Krian, Sungai Manik, di Kedah -
KADA dan juga di Kemubu dan juga
di Tanjong Karang yang mempunyai
projek khas pengal i ran dan juga
pengeringan yang telah dibaiki begitu
rupa yang memakan belanja ratusan juta
ringgit untuk penerusan penanaman padi
ini dan juga Kerajaan melalui teknologi
yang ada dan juga dengan pegawai-
pegawai yang berpengalaman untuk
membimbing rakyat ke arah penanaman
padi yang lebih t e ra tu r dan juga
meningkatkan hasil.

Kepada saya, tanah yang digunakan
untuk bertanam padi itu di merata-rata
dalam Malaysia ini, pada umumnya
adalah sesuai untuk tanaman-tanaman
yang lain yang lebih menguntungkan.
Umpamanya, di dalam kawasan saya
sendiri, kalau kita mengembara daripada
Selatan ke Utara melalui kawasan Bagan
Serai, kita akan menemui di sebelah
kanan kita-dia ada tempatnya - tanaman
padi dan di sebelah kiri ja lan raya
tanaman kelapa sawit. Kelapa Sawit ini
begitu subur dan begitu tinggi hasilnya
dan sangat sesuai, tidak pernah diserang
oleh penyakit seperti penyakit ku tu
beruang atau 'brown hoppers' yang selalu
mengancam hasil padi yang dianggap
tanaman padi ini mengeluarkan satu kerja
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yang 'high risk' ataupun risiko tinggi
kepada peladang-peladang. Ini memang
pun berlaku.

Maka oleh itu, kalau kita betul-betul
membuat satu usaha pengubahan
daripada LPN sebagai satu badan yang
berkhidmat kepada penanam padi dahulu
kepada satu korporatasasi iaitu Beras
Nasional (BERNAS), kita sudah tentu
ingin melihat satu perubahan ke arah
siapa? For whom we plan? Apakah tujuan
kita untuk membuat satu badan yang baru
ini? Adakah untuk mencari keuntungan
kepada korporat ataupun untuk mencari
jalan untuk meningkatkan kehidupan bagi
mereka yang lebih kurang 300,000
penduduk negara kita yang bergantung
usaha mereka kepada tanaman padi?
Kalau kita buat keputusan supaya semua
kawasan padi ini ditanam dengan kelapa
sawit, sudah tentu lebih menguntungkan
kepada peladang-peladang. Kerjanya
ringan, di bawah naungan pokok pula
tidak berjemur seperti di sawah padi,
dan mereka boleh tidak bekerja pada
waktu hujan - orang tanam padi kalau
waktu hujan pun, kalau musim bekerja
kena bekerja di dalam hujan. Peladang-
peladang pun badannya tidak terkena
'sun burn' dengan izin, ataupun terbakar
kulitnya oleh kerana pukulan matahari
yang terus kepada muka dan badan
mereka yang selalu yang kita anggap
anak orang bendang. Orang bendang,
taraf kehidupannya memang rendah,
emaspun dari has i lnya , daripada
kemudahan education dan berbagai lagi
sehingga mereka dianggap orang yang
jauh daripada pembangunan ataupun
'bypassed by the development', dengan
izin.

Jadi, di atas dasar ini, saya minta
kepada Kerajaan supaya memikirkan satu
mekanisma melalui badan ini menimbang
dan mencari jalan supaya kita equate

ataupun menyamakan income pendapatan
peladang padi ini dengan penanam kelapa
sawit. Kalau kita tak benarkan dia
bertanam kelapa sawil, setidak-tidaknya
'we equate their income', tingkatkan
pendapatan mereka seolah-olah mereka
juga bertanam kelapa sawit, yang pada
anggaran saya penanam kelapa sawit
boleh dapat RM 1,200 satu ekar setahun,
dan penanam padi mungkin di tahap
RM600.00 sahaja satu ekar satu tahun
- jadi double ataupun meningkatkan
sekali ganda lagi kepada peladang-
peladang. Maka harus lah pihak
perbadanan dan Kerajaan kawalselia dan
mencari jalan agar meningkatkan taraf
hidup penanam padl ini seolah-olah juga
mereka ini bertanam pokok yang
mengeluarkan hasil yang tinggi. Itu pun
kalau sekiranya kita hanya menyamakan
hasil mereka itu dengan tanaman kelapa
sawit. Tetapi kalau sekiranya kita 'equate
income'-nya kepada tanaman sayur
ataupun mungkin tanaman singkat yang
lain seperti jagung manis ataupun kacang
tanah, m u n g k i n pendapatannya
meningkat kepada 3 atau 4 kali ganda
daripada hasil penanam kelapa sawit.
Tetapi saya percaya, tidak semua tanah
tanaman padi itu kalau ditanam dengan
sayur mungkin kita tidak mendapat
memasarkan hasil sayur itu untuk
penduduk negara kita sahaja. Tetapi kalau
dengan kelapa sawit kita keluarkan
hasilnya kita boleh eksport ke negara-
negara lain yang besar-besar yang masih
memerlukan edible oil atau minyak
kelapa sawit kita. Maka dengan itu, saya
f ik i r itu adalah satu tanggapan yang
sangat adil bagi penduduk-penduduk
yang mengusahakan tanaman padi.

Seperkara lagi yang saya ingin
mengutarakan di sini iaitu kebanyakan
boleh dikatakan - saya t idak tahu
peratusnya, tetapi mungkin 90% -
penanam-penanam padi adalah orang
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yang beragama Is lam Mereka i n i
memanglah daripada golongan kalangan
orang yang taat beribadat dan setiap
kumpulan penanam padi kita lihat amalan
mereka itu boleh dikatakan lebih berada
di tempat-tempat ibadat dan juga
kemasyarakatan mereka nampaknya
begitu baik. Maka dengan itu juga, saya
rasa, oleh kerana 'income' nya kurang
dan juga ibadatnya kuat, kadang-kadang
parti yang menganggap mercka Islam
itu memainkan peranan, kata PAS itu
adalah Islam semata-mata. Jadi , ini
hendaklah dibetulkan.

Mereka i n i apabila sampai nisabnya
hitungan hasil padi, pesawah-pesawah
padi mengeluarkan zakat 10%. Kalau dia
dapat 400 gantang, maka sampailah
nisabnya, maka dia kena keluarkan 40
gantang sebagai zakat biji-bijian. Dalam
negara kita rasanya padi sahajalah yang
orang mengeluarkan zakat. Biji-bijian
lain dia dapat banyak mana pun tak
pernah mencapai nisab u n t u k
mengeluarkan zakat. Manakala penanam
tanaman yang lain seperti kelapa sawit,
dia dapat beribu ringgit pun tidak ada
satu peraturan lagi di dalam negara kita
menilai pendapatan mereka dan
menentukan berapa zakatnya sebagai
adakah zakat pertanian atau biji-bijian
ataupun zakat perniagaan. Tetapi dalam
hal tanaman padi, sudah ditentukan oleh
para alim-ulamak sebanyak mana zakat
yang hendak dikeluarkan.

Apa yang saya ingin sentuh melalui
penubuhan BERNAS ini , bolehkah
mereka mengambilkira supaya peladang-
peladang ini di dalam menghasilkan padi
itu, diadakan satu aturan supaya mereka
dapat membayar zakat terus kepada
jabatan yang berkenaan iaitu Jabatan
Agama.

Oleh kerana pcrkara ini saya sebutkan,
apabila peladang-peladang mengambil

hasil melalui kegunaan jentera penuai
padi (combined harvester) selalunya padi
setelah d ikumpul hanya dinilai berapa
bersih padi mengikut sukatan ataupun
mengikut aturan yang ada menyukat
kebasahan, kelembapan, kekotoran,
keberatan guni padi dan sebagainya. Jadi,
kalau ini ada, lebih-lebih lagi baru-baru
ini kita telah pun mengadakan IKIM
(Institut Kefahaman Islam), mungkin
perkara ini dikaji dengan lebih mendalam
berkenaan dengan zakat padi. Sebab
tanaman padi sekarang ini sudah pun
digalakkan ke arah perniagaan. Jikalau
dahulunya hasil padi yang didapati oleh
peladang melalui air yang datangnya
secara 'natural', air hujan ataupun air
yang mengalir ke kawasan dia itu, maka
hasilnya itu dia tidak bubuh baja, hanya
guna tenaga manusia sahaja, maka
zakatnya 10%. Tetapi kalau ada usaha
'interference' kepada 'nature' ini dengan
usaha orang mengadakan satu sistem
pengairan, a taupun secara d a h u l u ,
mengepam air atau mengangkut air ke
dalam kawasan pertanian, maka zakatnya
diturunkan tetapi itu belum kita pada
masa itu pembelian 'input' kepada sawah
padi seperti baja, racun serangga, upah-
mengupah, menyewa jentera-jentera
untuk mengambil hasil padi itu tidak
diambil kira.

Jadi, kalau kita ingin menggalakkan
peladang-peladang kita, rasanya pihak
Kementerian Pertanian dengan kerjasama
memberi 'information' kepada pihak
agama, memikirkan adakah penanam
padi sekarang dizakatkan dengan kadar
apa? Kadar dia dapat air secara 'nature'
ataupun atas usaha Kerajaan yang
membelanjakan beratus-ratus juta untuk
mengatur semula sistem pengairan seperti
di Krian, Sungai Manik, Tanjung Karang
dan berbagai lagi - itu bukan 'free'
bahkan wang itu dipinjam dari Bank
Dunia untuk mengadakan saliran itu dan
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peladang hanya diberi caj sedikit tetapi
adalah duit rakyat, duit negara yang akan
membayar balik kepada pinjaman ini.

Jadi, setengah orang dia tidak nampak
itu. Dia kira ini 'free' sahaja katanya.
Jadi, i tulah satu kajian yang tidak
mendalam, maka dengan itu, peladang
kena lagilah dihukum membayar 10%
daripada zakat. Ada juga orang tidak
ambil kira daripada perbelanjaan dia
seperti yang saya sebut tadi, yang
kadang-kadang mengambil hampir
setengah dari belanja dia mengeluarkan
padi. Maka, oleh itu, beratlah setengah
peladang-peladang, mereka lebih rela
meninggalkan kawasan sawah
terbengkalai, mencari kerja di tempat
lain kerana takut mengambil risiko yang
begitu t inggi dalam mengusahakan
tanaman padi. Hanya kepada mereka
yang betul-betul cinta dan suka, dan
boleh kata sudah menjadi amalan hidup
dia bertanam padi, maka dia tunggu juga
di dalam kawasan padi itu sehingga kita
menemui peladang-peladang yang
mengadu hal kepada kami bahawasanya
tahun ini hasil padinya memang teruk
betul kata dia sehinggakan hendak beli
anu pun sudah tidak berdaya lagi hendak
membayar hutang, pun tidak berdaya
lagi. Jadi, kalau dia membuat sawah yang
besar, maka hutang dia membeli
perkakas-perkakas ini termasuk pula oleh
kerana sawah dia besar, sampai pula
nasib dia untuk membayar zakat, maka
dia kena bayar zakat juga.

Jadi, ini satu perkara yang rasanya
patut sangat diperhalusi dan dicarikan
satu penyelesaian kepada peladang-
peladang. Apa yang kita buat sekarang
berkenaan hal padi ini, ini adalah 'small-
holders' crops'. Tanaman padi ini
memang tanaman yang rendah hasilnya
dan kepada mereka inilah sekiranya
Kerajaan mesti mengalihkan perhatian

supaya mereka tidak ketinggalan di
dalam arus pembangunan masyarakat
kita.

Saya berharap kepada Kerajaan
melalui badan-badan 'research' seperti
MARDI dan lain-lain lagi untuk
meningkatkan lagi usaha 'research'nya
dan yang kedua, memikirkan semula
berkenaan dengan tanaman padi darat.
Ini melalui badan BERNAS juga sebab
padi darat ini ialah padi bukit dan juga
padi 'dry land' atau 'unpland padi'. Ini
ada baiknya. Pada masa dahulu, tanaman
ini memang dibuat oleh penduduk-
penduduk yang tinggal berjauhan dengan
sawah padi sebagai tanaman yang dibuat
cara dibakar tanah, dibakar rumput
kemudian ditanam padi. Maka, baja yang
dianggap daripada habuk i tu
meningkatkan hasil. Kalau kena dengan
' t iming'nya itu, kena dengan musim
hujan, maka padi darat ini naik. Tetapi
kalau diadakan 'research' sekarang ini,
saya pernah melihat padi darat ini
ditanam dengan baik, dibubuh baja
dengan secukupnya, dikenakan pula
dengan tanaman pada musim hujan, maka
kita dapati hasilnya menyamai dengan
hasil tanaman padi yang ada 'wet land
padi'-dalam alr.

Apa yang saya ingin utarakan di sini,
kalau padi ini kita tanam dan biasanya
padi darat in i mutu berasnya sangat
tinggi. Dia 'aromatic' - berbau wangi.
Jadi, kalau orang memasak nasi dari padi
huma ini, kadang-kadang kita pun
terhenti, lazat. Baunya sahaja boleh
menarik kita. Jadi, apa yang saya ingin
sarankan iaitu dari segi pengerjaannya
sangat senang, di atas darat. Kalau orang
itu beli traktor, traktor dia boleh tahan
10 tahun. Kalau orang beli traktor guna
di atas sawah padi, boleh tahan 5 tahun
sahaja. Kehidupan jentera itu dan 'break-
down' dia, dia lebih mudah rosak di
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kawasan dalam air, 'bogged down', tetapi
kalau dia bekerja di tanah darat, dia akan
terus boleh bekerja.

Yang kedua, tanah darat boleh
digunakan bagi 'multi-crops'. Boleh
digunakan tanaman padi, selepas itu padi
habis boleh ditanam di 'alternate'kan
dengan tanaman kacang tanah ataupun
jagung ataupun berbagai lagi oleh kerana
ia di atas darat. Boleh digunakan sistem
'sprinkler' dan sebagainya. Yang ini juga
kita lihat berlaku di negara-negara lain
tetapi kita tidak nampak usaha dari
Kementerian Pertanian menimbang ke
arah ini supaya kita boleh mengurangkan
tanaman 'wet-land padi' kepada padi
darat, walaupun saya percaya jawapannya
mungkin ini tidak 'viable'lah katanya,
tetapi saya belum putus harapan lagi.
Sekiranya kalau padi darat ini boleh
menghasilkan 70% daripada hasil padi
air, masih saya anggap menguntungkan
padi darat lagi dengan kualitinya yang
baik, 'long-term', kejenteraan dan juga
mudah digunakan dan tempatnya lebih
terkawal lagi kecuali hanya menjaga
rumput sahaja yang agak 'competition'
daripada rumput ini lebih tinggi apabila
kita menanam padi darat.

Itu antara perkara yang saya ingin
sebutkan dalam membahas perkara ini
dan di akhirnya dengan harapan semoga
dengan t e r tubuhnya BERNAS ini,
masalah-masalah yang ditimbulkan oleh
saudara-saudara saya tadi, saya setuju
belaka yang mana dari Kota Setar, Arau,
Tanjung Karang lebih-lebih lagi beliau
memberikan fakta-fakta tetapi pada saya
soalan yang terakhir, kalau kita buat apa-
apa juga, kepada siapa kita hendak buat
ini?

Jadi, pada harapan saya kita buat
kemajuan ini ialah untuk peladang-
peladang yang sekian lama duduk dalam

keadaan terdesak, susah dan juga dalam
keadaan yang memerlukan bantuan,
lebih-lebih lagi selalu apabila ada
pembangunan, kawasan di dalam
kawasan sawah padi ini dibuat ala kadar
sahaja. Umpamanya yang dipanggil jalan
ladang - selalu orang panggil 'jalan
ladang' . Pada saya apa yang
dimaksudkan 'jalan ladang' ialah kalau
ada sebuah estet, ada dibuat jalan untuk
membawa masuk baja, bawa keluar buah
kelapa sawit ataupun getah dan berbagai
lagi. Jalan ini hanya di la lu i boleh jadi
seminggu sekali ataupun dua kali. Jadi
jalan itu tidak rosak.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Yang Berhormat, sila
gulung.

Dato' Qamaruz Zaman bin Haji
Ismail: Tetapi jalan.......

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Sila gulung.

Dato' Qamaruz Zaman bin Haji
Ismail: .....di dalam kawasan sawah padi
adalah jalan penduduk dan jalan ladang.
Maka sebab itu, saya mintalah supaya
Kerajaan mengambil perhatian supaya
jalan-jalan di kawasan padi dibaiki untuk
sesuai dengan keadaan kemajuan
sekarang. Sekian, saya pohon menyo-
kong. Terima kasih.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Yang Berhormat
Setiausaha Parlimen diminta jawab.

5.13 ptg.

Setiausaha Parlimen Kementerian
Pertanian [Tuan Mohd. Shariff bin
Omar]: Tuan Yang di-Pertua, terlebih
dahulu saya ingin mengucapkan setinggi-
tinggi terima kasih kepada Ahli-Ahli
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Yang Berhormat yang telah mengambil
bahagian di dalam perbahasan Rang
Undang-undang Lembaga Padi dan Beras
Negara, Syarikat Pengganti 1994.

Tuan Yang di-Pertua, selepas LPN
dikorporatisasikan pada 1hb Julai 1994,
fungsi LPN akan terbahagi kepada dua.
Yang pertama, berhubung dengan soal-
soal kegialan komersil. Ia akan diambil
alih oleh syarikat pengganti seperli beli
padi, jual beras dan import beras.
Manakala urusan perlesenan, penguat-
kuasaan, penyeludupan dan lain-lain akan
dijalankan oleh Bahagian Industri Beras
dan Padi di bawah Jabatan Kawalselia
Kementerian Pertanian.

Saya suka m e m a k l u m k a n kepada
Ahli-Ahli Yang Berhormat, sungguhpun
LPN dikorporatisasikan tugas-tugas yang
dibuat oleh LPN pada hari ini iaitu
berkenaan dengan perniagaan akan
diambil alih oleh syarikat pengganti
manakala tindakan penguatkuasaan akan
dibuat oleh Bahagian Industri Padi dan
Beras di bawah Jabatan Kawalselia
Kementerian Pertanian.

Ahli Yang Berhormat dari Jerai telah
mencadangkan apabila LPN dikorpo-
ratisasikan, supaya Kerajaan menubuhkan
sebuah tabung 'welfare' untuk menjaga
kepentingan petani-petani . Un tuk
makluman Ahli Yang Berhormat,
Kerajaan tidak bercadang un tuk
menubuhkan tabung untuk menjaga
kepentingan petani-petani kerana
Kerajaan merasakan apa yang dibuat oleh
Kerajaan pada masa sekarang sudah pun
mencukupi dan Kerajaan bersama-sama
dengan syarikat BERNAS akan mene-
ruskan program-program sosio-ekonomi
untuk membasmikan kemiskinan di
sektor pertanian. Ini termasuk penyediaan
kemudahan-kemudahan infrastruktur
berkaitan dengan pertanian, melak-

sanakan program-program sokongan,
skim subsidi baja, skitn subsidi harga
dan lain-lain lagi.

Ahli Yang Berhormat dari Jerai juga
telah membangkitkan tentang keuntungan
LPN yang telah kita capai mulai tahun
1992. Ingin saya maklumkan bahawa
keuntungan ini telah diperolehi akibat
daripada tindakan LPN membeli beras
dari sumber-sumber baru iai tu dari
Vietnam dan Indonesia, Harga yang
dibeli adalah lebih rendah daripada
sumber tradisional iaitu yang kita beli
daripada Thailand. Selain daripada itu,
operasi beras tempatan adalab lebih
cekap dan dengan ini kos operasinya
adalah berkurangan. Kua l i t i hasi l
pengeluaran beras tempatan juga telah
meningkat, dengan itu pendapatannya
juga telah meningkat.

Tuan Yang di-Pertua, Ahli Yang
Berhormat dari Kota Setar begitu juga
Ahli Yang Berhormat dari Tanjung
Karang dan Ahli Yang Berhormat dari
Bagan Serai telah membangki tkan
tentang soal potongan harga padi. Jadi,
Ahli Yang Berhormat membangkitkan
soal cucuk. Ini bukannya kita boleh
cucuk sebarangan ini. Sebenarnya gred
padi bukan ditentukan oleh orang yang
menyucuk padi itu. Setelah dicucuk padi
ini dianalisa oleh kakitangan kita dan
selepas dianalisa baru kita menentukan
berapa peratus potongan padi. Jadi, bukan
oleh kerana Pak Longnya, dia cucuk sikit.
Maka bukan keluarga pegawai yang
berkenaan, dari segi cucuk itu berlainan.
Soal penentuan gred ini a taupun
potongan padi ini ditentukan setelah kita
analisa. Harus diingatkan bahawa kualiti
beras ini bergantung kepada padi. Kalau
padi itu tidak elok maka hasil beras yang
akan dikeluarkan nanti sudah tentu
mutunya rendah.
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Tuan Shahidin bin Kassim:
[Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]: Ya,
Arau bangun.

Tuan Shahidan bin Kassim: Yang
Berhormat, dalam penggredan padi, kita
faham bahawa ia ada pencucuk dan
penganal isa , tetapi di akhirnya yang
memutuskan ialah Pengurus Kompleks.
B i l a orang i t u cucuk , d i h a n t a r ke
penganalisa. Penganalisa ambil mesin
wap padi itu dia "trak-trak", dia tunjuk
wap basah berapa. Lepas itu dia beri
kepada penganalisa. Penganalisa bilang
ada berapa biji hampa, ada berapa biji
bukan hampa. Jadi , yang Ahli Yang
Berhormat Kola Setar timbulkan tadi,
sebenarnya ada. Di zaman dulu, sebelum
hendak di 'corporatise' ini, kalau Pak
Long, Pak Ngah, kila boleh buat supaya
kita ambil bahagian padi yang elok.
Sebabnya macam ini Yang Berhormat,
di Kedah saya tidak tahu, tetapi di Perlis
ia tidak berlaku sebab ia pakai sistem
pukal. Dibubuh dalani lori - tidak boleh.
Tetapi macam di Sabak Bernam, dia
boleh tanda. Kata sepuluh guni ini yang
elok. Dia cucuk ini, cucuk ini - cucuk
yang elok. Dia takkan hendak cucuk
semua guni, Yang Berhormat. Tidak ada
orang yang boleh cucuk semua guni.
Beratus ribu guni. Jadi, kenyataan Ahli
Yang Berhormat Kota Setar itu tadi betul
supaya dipakai sistem sedikit. Hendak
cucuk panjang mana? Sebab penyucuk

 itu lebih kurang panjang ini [Sambil
 menunjukkan ukuran dengan tangan]
 Saya tidak tahu berapa inci. Leih kurang
 panjang ini. Kalau cucuk padi di tengah
 dengan di tepi guni - ia lain.

Jadi, saya cadangkan supaya sistem
diperkenalkan, hendak cucuk macam
mana. Kadang-kadang ia cucuk yang

tengah okaylah . Jadi k i ta hendak
cadangkan supaya satu sistem peng-
gredan ia i tu pihak penganalisa, mesin
wap basah dan juga pihak penyucuk padi,
apakah boleh dibuat suatu u n t u k
membolehkan supaya petani dengan itu
puashati. Masalahnya sekarang Yang
Berhormat, saya hendak tanya soalan ini,
yang bagi pihak saya - masalah ini,
adakah boleh supaya urusan ini bukan
di antara LPN dengan pemandu lori tetapi
biarlah antara LPN dengan petani terus.
Bagi syarat.

Tuan Mohd. Shariff bin Haji Omar:
Tuan Yang di-Pertua, dalam proses kita
menentukan potongan gred, biasanya kita
buat secara rambang dan kita cucuk 2-
3 guni dalam lori i tu, kita nanti naik ke
lori, kita akan ambil lebih kurang satu
timba padi, kemudian kita buat analisa.
Selepas selesai, biasanya pegawai-
pegawai LPN akan menanyakan petani
sama ada bersetuju dengan peratus
potongan. Jadi, kalau petani bersetuju,
maka LPN beli beras/ padi itu. Ini amalan
yang dibuat oleh LPN. Malahan kita telah
menyarankan supaya di kompleks-
kompleks LPN, jual-beli kita adakan
akad secara Islam, makna kita jual-beli.
Jadi, kedua-dua pihak - petani dan pihak
pegawai mewakil i LPN telah pun
bersetuju dengan peratus potongan. Jadi,
saya rasa perkara ini tidak seharusnya
diulang lagi. Walau bagaimana-
pun,.................

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Sanian: [Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]: Kota
Setar bangun.

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Tuan Yang di-Pertua, memang
penerangan Yang Berhormat Setiausaha
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Parlimen dari segi teorinya, memang
'perfect', memang betul. Itu dari segi
teori dan niat Kerajaan, niat LPN dari
pucuk pimpinan LPN, pegawai di sebelah
atas. Memang niat itu bagus tetapi apa
yang berlaku di sebelah bawah, beratus-
ratus kilang, berapa ramai orang yang
bekerja di peringkat bawah ini yang
menimbulkan masalah. Macam Yang
Berhormat Setiausaha Parlimen kata,
selepas itu dicucuk, dikaji, ditanya dan
diakad. Tetapi selepas itu kalau tidak
bersetuju hendak dibuang di mana? Ia
bukan boleh tanggung balik pergi ke
kilang lain. Ini timbul masalah. [Ketawa]

Tuan Mohd. Shariff bin Haji Omar:
Tuan Yang di-Pertua, padi itu belum
ditimbang. Kalau dijual secara pukal,
padi itu belum dituang lagi, kalau pihak
petani rasakan potongan itu terlalu
tinggi, mungkin dia berpendapat ada
kilang-kilang swasta ataupun kilang-
kilang padi lain yang boleh memberi
potongan yang lebih rendah pihak LPN
tidak rasa kecil hati. Maknanya petani
itu boleh bawa ke mana-mana kilang
yang difikirkan memberi potongan yang
lebih baik daripada potongan yang dibuat
oleh LPN. Walau bagaimanapun, kita
akan mengambil perhatian perkara yang
dibangkitkan oleh Yang Berhormat.

Tuan Yang di-Pertua, Ahli Yang
Berhormat dari Kota Setar juga
membangkitkan tentang skim upah
mengisar, skim upah mengering dan
kisar. Skim ini akan diteruskan. Walau
pun kita telah 'corporatise', skim ini akan
diteruskan. Kilang-kilang bumiputera
yang kecil-kecil akan terus menikmati
program ataupun skim upah mengisar
atau skim upah mengering yang
dijalankan oleh Kerajaan. Malahan pusat
belian padi juga akan diteruskan seperti
mana yang dijalankan sekarang ini.

Jadi, cadangan Yang Berhormat dari
Arau yang mencadangkan supaya pihak
syarikat BERNAS ataupun LPN
mengambil alih ki lang-ki lang padi
swasta, suka saya nyatakan di sini
bahawa Kerajaan tidak ada cadangan
untuk kilang-kilang padi yang berkenaan.

Tuan Yang di-Pertua, Ahli Yang
Berhormat dari Klang telah cadangkan
supaya permit import beras diberi
kepada.........

Tuan Shahidan bin Kassim:
[Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Yang Berhormat....................

Tuan Shahidan bin Kassim: Yang
pertama, Yang Berhormat Setiausaha
Parlimen ulaskan cadangan Yang
Berhormat dari Kota Setar tadi, "Kalau
tidak puas hati, pergi ke tempat lain".
Kos untuk pergi tempat lain lebih mahal
daripada LPN potong, sebab lori akan
caj dua kali. Okay. Jadi, Yang Berhormat
kena selesai di situ juga. Saya hendak
tanya Yang Berhormat Setiausaha
Parlimen adakah sistem akad Islam akan
dibuat bila BERNAS mengambil alih
sistem banking secara Islam, akad secara
Islam. Adakah Yang Berhormat akan
buat? Biar semua orang PAS tahu.
Masalah adalah PAS. UMNO tidak
komplen sangat. Biar dia puas hati, biar
dia akad, habis cerita. Kalau Yang
Berhormat Setiausaha Parlimen betul-
betul buat, all clear. Jangan Yang
Berhormat kata hendak buat, saya ingat
elok buat, saya cadangkan. Okay.

Yang kedua, Yang Berhormat tadi
kata fasal Kerajaan tidak bercadang
mengambil balik. Tadi, ada kawan sebut
38 buah kilang sudah ditutup. Jadi,
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Kerajaan tidak bercadang untuk
mengambil alih. Sebenarnya Yang
Berhormat, dari segi teorinya. Ini di
Kedah. Saya tidak cakap di Perlis.
Hendak tolong orang Kedah ini. Saya
kasihan orang Kedah. Orang Perlis, tidak
apa. Clear. Pengilang-pengilang di Perlis
tidak ada masalah. Jadi, sebenarnya saya
tidak patut cakap sebab ini mungkin
boleh merosakkan semua operasi. Tetapi
demi kepentingan negara, saya cakap.

Kilang-kilang di Kedah, mereka beli
kilang-kilang bukan bumiputera ini
kerana mereka dijanjikan oleh LPN untuk
skim ini. Tetapi sampai skim ini hendak
dilaksanakan, LPN tidak cukup padi.
Sebab bila hendak 'submit'kan kepada
bank, dia kata kapasiti yang akan dapat,
katakan 10 ribu tan. Tetapi bila sampai
musim hendak menuai padi itu, LPN
tidak boleh beri 10 ribu tan. Dia tidak
boleh hutang kepada banklah. Jadi,
hutang bank itu akan bertambah walau
pun penjamin akan selamat selepas ini.
Hutangnya dengan LPN akan bertambah.
Adakah Yang Berhormat bercadang akan
mengambil alih k i lang-ki lang ini?
Adakah Yang Berhormat hendak
hapuskan hutang-hutang ini bila ada
syarikat baru dihapus, ataupun Yang
Berhormat hendak beri mengikut apa
yang dia 'submit' kepada bank. Kalau
dia 'submit' kepada bank 10,000 tan -
LPN beri 10,000 tan kepada dia. Kalau
LPN tidak beri 10,000 tan, memang
bertaubat dia tidak boleh bayar hutang
sampai bila-bila. Ini saya hendak beritahu
Yang Berhormatlah. Jadi, saya ingat, ini
orang hendak beri percuma. Saya ingat
LPN sepatutnya mengambil alih, saya
cadangkan supaya LPN mengambil alih
semua sekali kilang-kilang bumiputera
yang mereka telah janjikan skim ini tetapi
tidak dapat tuna ikan . Kalau Yang
Berhormat kata tidak boleh, kalau orang
Kedah minta tolong kepada saya, saya

akan tanya sampai habislah sebab
Menteri pun datang dari Kedah, saya
ingat boleh kot?

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman; [Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]: Kota
Setar bangun.

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Sambung sedikit, fasal skim
upah mengisar, Tuan Yang di-Pertua.
Jadi, Yang Berhormat barangkali belum
jelaskan lagi tentang bila kita upah kisar,
LPN menentukan bahawa 68% pulangan
daripada beras - 'Super'kah, saya telah
mengikut apa yang saya fahamkan.
Tetapi apabila pengilang itu tidak dapat
mengeluarkan beras 'Super' dan
sebanyak 68%, misalnya 58% sahaja
dapat daripada padi yang diberi, maka
pengilang itu akan berhutang kepada
LPN sebanyak 10%. Hutang-hutang ini
akan terkumpul dan jika pengilang itu
tidak dapat membayar hutang, maka bank
guarantee pengilang itu diberhentikan.
Ini barangkali Yang Berhormat
Setiausaha Parlimen jelaskan.

Tuan Mohd. Shariff bin Haji Omar:
Tuan Yang di-Pertua, ini berbalik kepada
soal jualan padi di kompleks LPN. Saya
ingin ulang sekali lagi bahawa memang
amalan yang dibuat di kompleks-
kompleks LPN dari segi jualan padi dan
beras ini dibuat secara Islam dan
diakadkan. Amalan ini , saya rasa
walaupun diambil alih oleh syarikat
BERNAS, memandangkan amalan ini
adalah satu amalan yang baik, saya tidak
nampak mengapa amalan ini tidak boleh
diteruskan.

Ahli Yang Berhormat dari Arau telah
membangkitkan soal hendak minta
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diambil alih kilang-kilang bumiputera
yang terdapat di Kedah. Saya telah sebut
tadi bahawa kita tidak bercadang untuk
mengambil kilang-kilang ini. Sebenarnya,
BERNAS akan bergerak bersama-sama
dengan kilang-kilang bumiputera kerana
syarikat BERNAS menganggapkan
kilang-kilang bumiputera ini sebagai
rakan yang akan bergerak bersama-sama
dalam industri padi.

Perkara yang dibangkitkan oleh Yang
Berhormat dari Kota Setar berhubung
dengan skim upah kisar. Upah kisar ini
sebenarnya LPN akan bayar duit kepada
kilang, sebab dia upah kisar, padi adalah
kepunyaan LPN. Maka kilang yang
berkenaan diberi upah untuk mengisar
padi dan beras itu akan diambil oleh
LPN. Bagi kilang-kilang yang
menjalankan a k t i v i t i skim upah,
mengering dan mengisar, bukan sekadar
sahaja dia ada keupayaan untuk
mengering padi, tetapi kilang dia juga
mempunyai keupayaan untuk kisar beras
dan beras ini boleh dijual oleh kilang-
kilang yang berkenaan.

Tuan Yang di-Pertua, saya sambung
balik. Ahli Yang Berhormat dari Klang
telah mencadangkan supaya Kerajaan
membenarkan syarikat swasta mengim-
port beras. Jadi, sepertimana Ahli Yang
Berhormat sedia maklum, walaupun kita
'corporatise'kan LPN pada 1hb. Julai,
1994, kuasa untuk mengeluarkan lesen
adalah terletak di bidang Bahagian
Industri Padi dan Beras di bawah
Kementerian Pertanian dan Syarikat
Beras Nasional (BERNAS) adalah satu-
satunya syarikat yang diberi kuasa, diberi
permit a taupun diberi A.P. u n t u k
mengimport beras.

Untuk makluman Ahli Yang Ber-
hormat, Malaysia masih perlu
mengimport lebih kurang 30% sehingga

35% daripada keperluan beras negara.
Pengalaman dalam tahun 1973 dan 1974
apabila negara kita mengalami krisis
beras telah membukt ikan bahawa
pengimport swasta, pada masa itu kita
benarkan pihak swasta mengimport beras,
tidak menjalankan tanggungjawab
mereka untuk mengimport beras kerana
urusan import adalah merugikan. Jadi,
sebagai langkah memastikan urusan
import dapat dilaksanakan dalam apa
juga keadaan sekali pun , tanpa
mengutamakan keuntungan semata-mata,
maka urusan import beras telah diberikan
kepada LPN. Urusan import beras ini
juga akan dipertanggungjawabkan kepada
Syarikat Beras Nasional yang akan
memastikan beras akan dimport sama
ada ianya mengutamakan a t aupun
merugikan oleh kerana kenaikan harga
di pasaran beras antarabangsa.....

Tuan Haji Ibrahim bin Ali:
[Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Yang Berhormat, Pasir Mas hendak
minta jalan.

Tuan Haji Ibrahim bin Ali: Tuan
Yang di-Pertua, kalau pun import beras
ini tetap dibuat oleh Kerajaan ataupun
oleh syarikat BERNAS nanti, apakah
tidak mungkin di mana ditetapkan kuota
keperluan negara, katakan 70% oleh
BERNAS dan 30% oleh pihak swasta
melalui dikeluarkan A.P. Saya
membangkitkan perkara ini sebab
mungkin Yang Berhormat sedar, kalau
kita lihat sekarang ini pun tidak sedikit
beras Siam masuk me la lu i Rantau
Panjang yang dibuat secara haram. Sebab
itu memakan belanja kos yang banyak
bagi pihak penguatkuasa untuk menjaga
perkara ini. Lebih baik perkara ini
dihalalkan mengikut undang-undang di



1815 3HB MEI 1994 1816

mana dikeluarkan juga A.P. tetapi
dikontrol dari segi kuotanya, bukan
sahaja oleh Syarikat BERNAS tetapi juga
oleh pengusaha-pengusaha yang ada
sekarang, sebab mereka juga berhak
untuk berniaga dalam free economy yang
kita amalkan ini dan ini juga boleh
mengelakkan banyak perkara yang tidak
diingini berlaku seperti sekarang.

Tuan Mohd. Shariff bin Haji Omar:
Tuan Yang di-Pertua, A.P. untuk im-
port beras ini kita hendak beri kepada
Syarikat Beras Nasional (BERNAS)
sahajalah dan kita tidak bercadang nak
beri kepada syarikat-syarikat lain.

Ahli Yang Berhormat dari Arau juga
telah membangkitkan kebimbangan
bahawa Syarikat BERNAS akan bersaing
dengan pemborong-pemborong ataupun
peruncit beras. Untuk makluman Yang
Berhormat, salah satu daripada peranan
BERNAS adalah menjadi penstabil
pasaran padi dan beras, ini dapat
dilaksanakan melalui program harga
minimum terjamin di mana Syarikat
BERNAS dikehendaki membeli padi
tidak kurang daripada harga minimum
terjamin Kerajaan.

Mengenai harga beras, pasaran dapat
distabilkan melalui pelaksanaan operasi
beras stokpile yang masih diuruskan oleh
BERNAS. Selain daripada itu juga, harga
beras pasaran bagi gred premium dan
standard masih dikawal harga mak-
simumnya oleh Perintah Beras (Kawalan
Harga) 1993.

Ahli Yang Berhormat dari Tanjong
Karang telah mencadangkan supaya
subsidi harga padi dibuat melalui Bank
Pertanian sahaja. Untuk makluman Ahli
Yang Berhormat, kemudahan bayaran
subsidi melalui BSN dan Bank Pertanian
telah disediakan untuk petani-petani. Jadi,
petani-petani boleh memilih di antara

kedua-dua bank tersebut. Bank Pertanian
diminta mempengaruhi petani-petani
supaya mereka memilih bayaran subsidi
dibuat mela lu i sistem Giro Bank
Pertanian.

Tuan Yang di-Pertua..........

Tuan Shahidan bin Kassim:
[Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Arau bangun, Yang Berhormat.

Tuan Shahidan bin Kassim: Tuan
Yang di-Pertua, sedikit sahaja. Walaupun
Yang Berhormat tidak mahu jawab
banyak perkara yang saya timbulkan, tak
apalah. Saya hendak bertanya, kenapa
harga subsidi dengan harga padi tak
disatukan? Bukankah mudah, tidak payah
pergi ke Giro sana dan Giro sini? Sebab
katalah harga padi RM15, campur subsidi
RM5, harganya RM20, berilah harga padi
harga RM20, sama juga. Adakah ini takut
menjejaskan harga beras ataupun harga
beras lebih tinggi daripada harga padi?
Saya hendak bertanya Yang Berhormat.

Tuan Mohd. Shariff bin Haji Omar:
Tuan Yang di-Pertua, cara yang kita buat
sekarang i n i kita rasa yang paling
baiklah.

Tuan Yang di-Pertua, Yang Berhormat
dari Bagan Serai telah mencadangkan
supaya petani membayar zakat ke atas
padi melalui Syarikat BERNAS.
Sebenarnya cadangan ini telah pun
dijalankan di negeri Pulau Pinang dengan
kerjasama Jabatan Agama Islam Pulau
Pinang mulai tahun 1993 di mana kutipan
zakat dari petani-petani dibuat di kilang-
kilang LPN dan diserahkan kepada
Jabatan Agama Islam. Jadi, cadangan
Yang Berhormat akan diperluaskan
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setelah kita berbincang dengan Jabatan
Agama Islam di peringkat Negeri.

Tuan Yang di-Pertua, sekali lagi saya
ingin mengucapkan terima kasih kepada
Ahli-Ahli Yang Berhormat yang telah
mengambil bahagian dalam.............

Tuan Haji Ibrahim bin Ali:
[Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Pasir Mas.

Tuan Haji Ibrahim bin Ali: Tuan
Yang di-Pertua, saya ada satu lagi soalan
Yang Berhormat belum jawab sebelum
ini mengenai dengan subsidi harga padi
ini. Di kawasan saya, saya bangkitkan
baru-baru ini ada petani-petani
menghadapi masalah tentang mendapat
bayaran subsidi di Hutan Chengal dan
ada lagi berbangkit di beberapa kampung.
Ini ialah kerana dulu apabila pihak
Kementerian melalui beberapa agensi
melaksanakan mini estate, subsidi padi
dibayar secara kelompok, tetapi arahan
tahun lalu dikeluarkan dibayar secara
individu. Akibatnya, ramai petani-petani
menghadapi masalah di kawasan saya,
sehingga ada perasaan seolah-olah ada
orang hendak mengalahkan saya sebagai
calon Barisan Nasional - di kawasan
saya berlaku.

Seorang Ahli: Gerenti menang!

Tuan Haji Ibrahim bin Ali: Jadi,
saya hendak minta Yang Berhormat
tolong kaji balik perkara yang berbangkit
ini, iaitu mengenai dengan subsidi. Di
sebelah Kelantan Selaian tak ada masalah
sebab dibayar secara kelompok, tetapi
di tempat saya selain sebelah Kelantan
Selatan, arahan diterima ialah bayar ikut
individu. Hendak pergi cari individu, nak
pergi cari cap jari, sekarang inl

diinterview seorang-seorang, saya tahu
ada pihak LPN sedang membuat inter-
view sekarang ini. Jadi, tak usah
menyusahkan sangatlah kepada petani-
petani. Itu sahaja.

Tuan Shahidan bin Kassim:
Penjelasan yang kedua, supaya senang
dijawab sekali sahaja. Yang pertama saya
hendak tanya Yang Berhormat, apakah
bersetuju dengan cadangan saya tadi
supaya wakil-wakil petani, pemborong
dan pengilang dimasukkan dalam
Lembaga Pengarah BERNAS supaya
mereka sama-sama boleh membuat
keputusan yang saya ingat boleh
mendatangkan manfaat bagi banyak
faedah.

Yang keduanya, Yang Berhormat,
saya cadangkan tadi di bawah Perkara
5 (1) dan (2) tadi supaya 171/2% dan
satu increment itu dinaikkan kepada 35%
dan dua increment. Apakah Yang
Berhormat bersetuju ataupun hendak
cadang, sebab saya ingat kalau dia beri
report Merchant Bank, saya boleh buat
perbandingan yang lebih tepat dengan
Tenaga Nasional dan juga Telekom,
sebab mereka ini juga pekerja-pekerja
badan berkanun yang sama dengan
mereka itu. Mereka ini duduk dalam
miang padi. Yang Berhormat suruh siapa-
siapa berani pergi duduk dalam miang
padi, taubat, tak tahan. Sejam saya rasa,
keluar dan garu habis. Saya yang badan
sihat kena 'sinus' sebab duduk dalam
abu kilang padi. Jadi, mereka ini
sebenarnya nampak muda, dikata nista
oleh semua orang, tetapi sebenarnya kerja
sukup berat. Jadi, ganjaran 171/2%
dengan satu increment, saya ingat tak
memadai kalau dibandingkan mereka
dapat membantu balik Kerajaan RM21
juta dan lain-lain lagi. Saya ingat elok
diberi dua kali ganda, seperti yang
dicadangkan. Ini cadangan saya dan
kawan-kawan.
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Tuan Mohd. Shariff bin Haji Omar:
Tuan Yang di-Pertua, perkara yang
dibangkitkan oleh Yang Berhormat dari
Pasir Mas tentang pembayaran subsidi
yang sekarang ini dibuat secara
perseorangan, pada hal pada waktu
dahulu dibuat secara berkelompok, pihak
LPN akan menyiasat tentang perkara
yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat.

Mengenai saranan Yang Berhormat
dari Arau tentang perlantikan Ahl i
Lembaga Pengarah pada syarikat, di
mana Yang Berhormat telah mencadang-
kan supaya dilantik wakil petani,
peruncit, pemborong, pengilang.........

Tuan Shahidan bin Kassim:
[Menyampuk]

Tuan Mohd. Shariff bin Haji Omar:
...................ya, ramai sangat itu. Pihak
Kerajaan akan menimbang [Ketawa]

Mengenai dengan gaji, tawaran yang
dibuat ini adalah berdasarkan kepada
tawaran yang dibuat kepada kakitangan
Suruhanjaya Pelabuhan Pulau Pinang -
17%, campur satu kenaikan, jadi
171/2%. Ini adalah sama seperti mana
yang ditawarkan kepada kakitangan
Suruhanjaya Pelabuhan Pulau Pinang,
ini adalah untuk kesemua golongan.
Sebenarnya tawaran ini lebih mengun-
tungkan kepada kakitangan di peringkat
rendah. Saya rasa ini adalah tawaran yang
paling baik.

Tuan Yang di-Pertua, sekali lagi saya
mengucapkan berbanyak-banyak terima
kasih kepada semua Ahli-Ahli Yang
Berhormat, yang telah mengambil
bahagian dan menyokong Rang Undang-
undang Lembaga Padi dan Beras Negara
(Syarikat Pengganti) 1994.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Ahli-Ahli Yang Berhormat, sekarang

saya kemukakan masalah kepada Majlis
bagi d ipu tuskan . Masalahnya ialah
bahawa Rang Undang-undang i n i
dibacakan kali yang kedua sekarang.

Masalah dikemuka bagi diputuskan.
dan disetujukan.

Rang Undang-undang dibacakan ka l i
yang kedua dan diserahkan kepada
Dewan sebagai Jawatankuasa.

Dewan bersidang sebagai Jawatan-
kuasa.

[Timbalan Yang di-Pertua mempenge-
rusikan Jawatankuasa]

Pasal 1 hingga 5 -

Tuan Pengerusi [Tuan Haji Juhar
bin Haji Mahiruddin]: Arau.

Tuan Shahidan bin Kassim: Tuan
Pengerusi, Fasal 1 - 3 atau Fasal 1
sampai 5?

Tuan Pengerusi [Tuan Haji Juhar
bin Haji Mahiruddin]: Fasal 1 hingga
5.

Tuan Shahidan bin Kassim: Tuan
Pengerusi, okay. Fasal 5(1), ini cuma
saya hendak bertanya; hendak cadang
tidak boleh sebab kena hantar notis. Saya
hendak bertanya adakah Kerajaan
bercadang untuk menambah terma-terma
sekarang in i , bukan terma yang
disamakan dengan Suruhanjaya Pelabu-
han Pulau Pinang, sebab Suruhanjaya
Pelabuhan Pulau Pinang dia lain, dia
tanggung, dia kargo, dia stevedoring,
forwarding - lain. Hak yang ini,
tanggung padi, cucuk padi, mengapa
hendak sama pula? Mengapa tidak sama
Tenaga Nasional dengan Telekom? Saya
hendak tanya Yang Berhormat terma-
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terma ini, apakah Kerajaan bercadang
oleh kerana Kerajaan tidak masukkan
terma-terma dalam Akta ini? Jadi kita
tidak tahu semua orang tergagau-gagau
dibuatnya. Kenapa dibuat perbandingan
dengan Suruhanjaya Pelabuhan Pulau
Pinang, tidak dengan Tenaga Nasional
dan Telekom?

Tuan Pengerusi [Tuan Haji Juhar
bin Haji Mahiruddin]: Ya, sila.

Tuan Mohd. Shariff bin Haji Omar:
Tuan Pengerusi, saya telah memak-
lumkan kepada Yang Berhormat tadi
mengenai cadangan Yang Berhormat
supaya diberi 35% dengan dua kenaikan.
Saya telah mengatakan bahawa dalam
tawaran yang dibuat, kita telah
menggunakan tawaran sepertimana yang
ditawarkan oleh Kerajaan kepada
pegawai dan kakitangan Suruhanjaya
Pelabuhan Pulau Pinang. Jadi kita tidak
ada cadang hendak tambah apa-apa lagi.

Fasal 1 hingga 5 diperintahkan jadi
sebahagian daripada Rang Undang-
undang.

Rang Undang-undang dilaporkan
dengan tidak ada pindaan: dibacakan kali
yang ketiga dan diluluskan.

RANG UNDANG-UNDANG
PERBEKALAN TAMBAHAN

(1993 DAN 1994) 1994

Bacaan Kali Yang Kedua

5.46 ptg.

Timbalan Menteri Kewangan
[Dato' Mustapha bin Mohamed]: Tuan
Yang di-Pertua, saya mohon men-
cadangkan bahawa Rang Undang-undang
bernama Suatu Akta bagi menggunakan
sejumlah wang daripada Kumpulan Wang

Disatukan untuk perbelanjaan tambahan
bagi perkhidmatan tahun 1993 dan 1994
dan bagi memperuntukkan wang itu
untuk maksud-maksud yang tertentu bagi
tahun i tu, dibaca kali yang kedua
sekarang.

Rang Undang-undang ini meminta
kebenaran bagi peruntukan berjumlah
Ringgit Malaysia sembilan bilion tujuh
ratus empat puluh tiga juta, sembilan
ratus tiga puluh sembilan ribu, dua puluh
tujuh (RM9,743,939,027) dikeluarkan
daripada Kumpulan Wang Disatukan
untuk membiayai perbelanjaan tambahan
bagi perkhidmatan tahun 1993 dan 1994
seperti yang ditunjukkan dalam Jadual
Pertama dan Jadual Kedua kepada Rang
Undang-undang ini.

Tuan Yang di-Pertua, Anggaran
Perbelanjaan Mengurus Tambahan
Keempat, 1993 berjumlah Ringgit Ma-
laysia sepuluh bilion satu ratus tujuh
juta, tujuh ratus empat puluh empat ribu,
enam ratus dua puluh tu juh
(RM10,107,744,627). Daripada jumlah
ini, sebanyak Ringgit Malaysia sembilan
bilion empat ratus empat puluh enam
juta, tujuh ratus enam puluh dua ribu,
tujuh ratus dua puluh tu juh
(RM9,446,762,727) diminta diluluskan
di bawah Fasal 2 Rang Undang-undang
ini, manakala bakinya sebanyak Ringgit
Malaysia enam ratus enam puluh juta,
sembilan ratus lapan puluh satu ribu,
sembilan ratus (RM660,981,900) adalah
Perbelanjaan Tanggungan yang tertakluk
kepada perbekalan Undang-undang
tertentu.

Berikut Tuan Yang di-Pertua, saya
huraikan peruntukan tambahan yang
diminta diluluskan di bawah Fasal 2
Rang Undang-undang ini adalah:

(i) Tambahan sebanyak RM9
bilion di bawah Maksud
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B. 30 - Peruntukan kepada
Kumpulan Wang Terkanun
adalah dikehendaki untuk
dipindahkan kepada Kumpu-
lan Wang Pembangunan untuk
membiayai projek-projek
pembangunan. Pindaan i n i
dapat dibuat memandangkan
kedudukan kewangan
Kerajaan Persekutuan yang
amat teguh pada tahun lalu.
Pada tahun 1992 pindahan
seumpama ini berjumlah RM5
bilion telah dibuat. Dengan
pindahan ini Kerajaan ber-
upaya mengurangkan peng-
gantungan kepada pinjaman
dari dalam dan luar negeri
u n t u k membiayai projek-
projek pembangunannya.

(ii) Tambahan sebanyak RM93
juta di bawah Maksud B.25
- Kementerian Pertahanan
adalah u n t u k membiayai
perbelanjaan Angkatan Ten-
tera Malaysia menyertai misi
Pertubuhan Bangsa-bangsa
Bersatu di Bosnia-
Herzegovlna. Ini sebahagian
besarnya ialah untuk membeli
kenderaan dan ubat-ubatan.

(iii) Tambahan sebanyak RM86
juta di bawah Maksud B. 26
- Kementerian Pendidikan
adalah u n t u k memenuhi
keperluan Perbelanjaan
Mengurus Ins t i tu t - ins t i tu t
Pengajian Tinggi iaitu:-

 (1) Universiti Teknologi Malaysia -
RM16.2 juta

 (2) Universiti Malaya
RM10.5 juta

(3) Hospltal Universiti
RM3.9 juta

(4) Universiti Kebangsaan Malaysia
- RM11.9ju ta

(5) Universiti Sains Malaysia-
R M l l . 2 juta

(6) Universiti Pertanian Malaysia
- RM5.4 juta

(7) Institut Teknologi MARA-
RM6.9 juta

(8) Universiti Islam Antarabangsa
- RM15 juta

(9) Universiti Utara Malaysia-
RM5 juta.

(iv) Tambahan sebanyak RM52.5
juta di bawah Maksud B.34
- Kementerian Kesihatan
untuk menampung bayaran
tunggakan Elaun Pakar
Pegawai Kesihatan Umum,
bayaran imbuhan setengah
bulan gaji kakitangan awam,
perbelanjaan pertukaran
pegawai dan kakitangan,
bayaran tunggakan bil elektrik
kepada Tenaga Nas ional
Berhad, kos perpindaban dan
penempatan Wad Kelas I
Hospital Kuala Lumpur di
Pusat Perubatan Pantai untuk
membolehkan kerja-kerja
menaikkan taraf sistem
kejuruteraan Hospital Kuala
Lumpur dan perbelanjaan bagi
pemberian subsidi dan ekuiti
Kerajaan kepada In s t i t u t
Jantung Negara.

(v) Tambahan sebanyak RM37.3
juta di bawah Maksud B.28
Perbendaharaan u n t u k
menampung pemberian
sumbangan kepada Kerajaan
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Negeri, Pihak Berkuasa
Tempatan dan Pertubuhan/
Badan-badan Kebajikan untuk
meningkatkan tahap pemba-
ngunan in f r a s t ruk tu r dan
sosio-ekonomi masyarakat.

(vi) Tambahan sebanyak RM32.3
juta di bawah Maksud B.36
- Polis DiRaja Malaysia untuk
menampung perbelanjaan
pertukaran Anggota Polis
Hutan berikutan pengecilan
Pasukan Polis Hutan (PPH),
pembukaan PPH Sabah dan
MRSM Polis DiRaja Malay-
sia, Operasi Nyah II dan
bayaran imbuhan kakitangan
setengah bulan gaji.

(vii) Tambahan sebanyak RM24.7
juta di bawah Maksud B.47
- Kementerian Pengangkutan
untuk menampung perbelan-
jaan berikut:

(a) Sebanyak RM15 ju ta untuk
menampung keperluan perun-
tukan Jabatan Pengangkutan Jalan
bagi kenaikan sewa ruang pejabat,
tuntutan elaun lebih masa dan
perpindahan/pertukaran pegawai
dan kakitangan dan pengisian
jawalan baru.

(b) Sebanyak RM9.7 ju ta u n t u k
membiayai bayaran balik
pinjaman-pinjaman komersil dan
bukan komersil Keretapi Tanah
Melayu (KTM) yang telah
diambilalih oleh Perbadanan Aset
Keretapi (RAC) setelah KTM
diperbadankan pada 1hb. Ogos,
1992.

(viii) Tambahan sebanyak RM21.7
juta di bawah Maksud B.19

- Kementerian Pertanian
adalah untuk perbelanjaan
berikut:

(1) Sebanyak RM12.6 juta untuk
menampung perbelanjaan mengurus
Badan-badan Berkanun Kementerian
Pertanian iaitu:-

(a) Ins t i tu t Penyelidikan dan
Pertanian Malaysia (MARDI);

(b) Lembaga Pemasaran Pertanian
(FAMA);

(c) Lembaga Kemajuan Pertanian
Muda (MADA);

(d) Lembaga Kemajuan Pertanian
Kemubu (KADA);

(e) Lembaga Kemajuan Ikan Malay-
sia (MAJUIKAN);

(/) Lembaga Pertubuhan Peladang
(LPP); dan

(g) Lembaga Padi dan Beras Negara
(LPN).

(2) Sebanyak RM9.1 ju ta un tuk
menampung bayaran skim rebate bagi
pengeksportan ternakan.

(ix) Tambahan sebanyak RM19.6
juta di bawah Maksud B.18
- Kementerian Perusahaan
Utama untuk dicarumkan
kepada Akaun Stok Penimbal
Pertubuhan Getah Asli
Antarabangsa (INRO) bagi
menstabilkan harga getah di
pasaran.

(x) Tambahan sebanyak RM9.9
juta di bawah Maksud B.21
- Kementerian Perdagangan
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Dalam Negeri dan Hal Ehwal
Pengguna untuk menampung
perbelanjaan mengurus empat
belas buah pejabat cawangan
baru di seluruh negara
termasuk bayaran emolumen,
sewaan ruang pejabat dan
pembelian perabot serta kos
ubahsuai ruang pejabat.

(ix) Tambahan sebanyak RM9.7
juta di bawah Maksud B.46
-Kementerian Sains, Tekno-
logi dan Alam Sekitar untuk
perbelanjaan berikut:

(a) Sebanyak RM5.9 ju ta u n t u k
menampung bayaran emolumen
dan peralatan pejabat bagi
pegawai dan kakitangan yang
baru dilantik;

(b) Sebanyak RM3.8 juta un tuk
menampung bayaran emolumen
berikutan kenaikan pangkat dan
pengisian kekosongan jawatan
bagi Ins t i tu t Piawaian dan
Penyelidikan Malaysia (SIRIM).

(xii) Tambahan sebanyak RM9.6
juta di bawah Maksud B.37
- Jabatan Imigresen untuk
menampung bayaran emolu-
men bagi kenaikan pangkat,
tunggakan gaji SSB, bayaran
bonus bagi Kaki tangan
Ambilan Tempatan di luar
negeri, bayaran sewaan ruang
pejabat, perbelanjaan bagi
Kursus Pegawai Imigresen,
pembukaan pejabat baru di
Canton dan perbelanjaan
pertukaran pegawai.

(xiii) Tambahan sebanyak RM8.6
juta di bawah Maksud B.51
- Kementerian Luar Negeri

untuk membiayai perbelan-
jaan lawatan-lawatan rasmi ke
luar negeri, sewaan kediaman
rasmi Duta Besar Malaysia di
Tokyo, bayaran cukai pintu
1993 atas harta Kedutaan
Asing di Malaysia dan
bayaran cukai tanah 1993 atas
Bangunan Kerajaan Malaysia
di Hong Kong.

(xiv) Tambahan sebanyak RM8.5
juta di bawah Maksud B.29
- Perkhidmatan Am Perben-
daharaan untuk menampung
keperluan Perkhidmatan
Penyelidikan Khas.

(xv) Tambahan sebanyak RM7.7
juta di bawah Maksud B.32
- Jabatan Hasil Dalam Negeri
u n t u k membiayai bayaran
emolumen, termasuk bayaran
imbuhan setengah bulan gaji
kakitangan awam.

(xvi) Tambahan sebanyak RM6.7
juta di bawah Maksud B.20
- Kementerian Perdagangan
Antarabangsa dan Industri
untuk perbelanjaan berikut:

(a) Sebanyak RM5.7 ju ta un tuk
menampung perbelanjaan penyer-
taan Malaysia di Expo Per-
dagangan di Taejon, Korea
Selatan;

(b) Sebanyak R M l . 0 ju ta un tuk
menampung bayaran emolumen,
kenaikan sewa ruang pejabat,
aktiviti promosi perdagangan dan
pembelian komputer bagi promosi
perdagangan dan pembelian
komputer bagi Lembaga Kema-
juan Perindustrian Malaysia
(MIDA).
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Tuan Yang di-Pertua, peruntukan
tambahan yang lain sebanyak
RM17,642,356 adalah dikehendaki untuk
membiayai perbelanjaan berbagai
perkhidmatan di bawah Maksud-maksud
B.10 - Jabatan Peguam Negara, B.15 -
Jabatan Perancangan Bandar dan Desa,
B.17 Kementerian Belia dan Sukan, B.22
- Kementerian Kebudayaan, Kesenian
dan Pelancongan, B.31 - Jabatan Kastam
dan Eksais DiRaja, B.33 - Jabatan
Penilaian dan Perkhidmatan Harta, B.38
- Jabatan Pendaftaran Pertubuhan, B.39
- Jabatan Pendaftaran Negara, B.40-
Jabatan Penjara dan B.41 - Jabatan
Pertahanan Awam.

Butir-butir dan penjelasan lanjut
mengenai peruntukan tambahan bagi
Anggaran Perbelanjaan Mengurus
Tambahan Keempat, 1993 adalah seperti
dalam Penyata Anggaran Tambahan yang
dibentangkan sebagai Kertas Perintah 6
Tahun 1994 dan dalam Memorandum
Perbendaharaan yang dibentangkan
sebagai Kertas Perintah 6A Tahun 1994.

Tuan Yang di-Pertua, Anggaran
Perbelanjaan Mengurus Tambahan
Pertama, 1994 adalah berjumlah
RM297,176,300: Jumlah tersebut diminta
di luluskan di bawah Fasal 3 Rang
Undang-undang ini.

Peruntukan tambahan sepertimana
yang diminta diluluskan di bawah Fasal
3 Rang Undang-undang tersebut adalah
seperti berikut:-

(i) Tambahan sebanyak
RM200.00 juta di bawah
Maksud B.52 - Kementerian
Kerja Raya untuk membiayai
projek-projek khas penyeleng-
garaan. Ini adalah sebahagian
daripada peruntukan sebanyak
kira-kira RM2,000 juta untuk

menyelenggara jalan-jalan,
jambatan, sekolah dan lain-
lain kemudahan awam.

(ii) Tambahan sebanyak RM70
juta di bawah Maksud B.53
- Kementerian Tanah dan
Pembangunan Koperasi
sebagai geran pemberian
untuk perbelanjaan mengurus
Lembaga Kemajuan Tanah
Persekutuan (FELDA) yang
telah dipindahkan daripada
Kementerian Pembangunan
Luar Bandar kepada Kemen-
terian Tanah dan Pembangu-
nan Koperasi pada tahun ini.
Pada masa yang sama,
peruntukan sebanyak RM70
juta yang telah diluluskan bagi
FELDA di dalam Anggaran
Belanjawan 1994 di bawah
Kementerian Pembangunan
Luar Bandar telah dibekukan
melalui Sekatan, ini adalah
satu proses Belanjawan biasa
dan pada hakikat sebenarnya
tidak menyebabkan sebarang
pertambahan dalam perbelan-
jaan.

(iii) Tambahan sebanyak RM23.4
juta di bawah Maksud B.26
- Kementerian Pendidikan
sebagai sumbangan modal
berbayar Kerajaan kepada
Institut Terjemahan Negara
Malaysia Berhad un tuk
menampung perbelanjaan
mengurus.

(iv) Tambahan sebanyak RM3.7
juta di bawah Maksud B.7 -
Jabatan Perdana Menteri
untuk memenuhi keperluan
belanja mengurus Institut
Latihan Kehakiman dan
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Perundangan bagi tahun 1994.
Institut ini telah pun
memulakan operasinya mulai
Mac lalu.

Butir-butir dan penjelasan lanjut
mengenai peruntukan tambahan bagi
Anggaran Perbelanjaan Mengurus

 Tambahan Pertama, 1994 adalah seperti
dalam Penyata Anggaran Tambahan yang

 dibentangkan sebagai Kertas Perintah 7
Tahun 1994 dan dalam Memorandum
Perbendaharaan yang dibentangkan
sebagai Kertas Perintah 7A Tahun 1994.

Sekarang iz inkan saya pu la
mengemukakan Anggaran-anggaran
Perbelanjaan Pembangunan Tambahan
Keempat, 1993 dan Tambahan Pertama,
1994.

Anggaran Perbelanjaan Pembangunan
Tambahan Keempat 1993 adalah
berjumlah RM330,829,380. Dari jumlah
tersebut sebanyak RM299,129,380 adalah
perbelanjaan cara langsung dan sebanyak
RM31,700,000 adalah perbelanjaan
pinjaman.

 Tambahan-tambahan bagi membiayai
 projek-projek pembangunan mengikut
 Kementerian/Jabatan adalah seperti

berikut:-

(i) Tambahan sebanyak RM143.5
juta di bawah Maksud P.47
- Kementerian Pengangkutan
adalah untuk membiayai
perbelanjaan berikut:

(a) sebanyak RM94.4 ju ta bagi
membiayai bayaran kemajuan
bagi projek Landasan Berkembar
Keretapi Tanah Melayu dari
Rawang ke Seremban;

(b) sebanyak RM7.7 juta uijtuk
membiayai pemasangan sistem
lampu di Lapangan Terbang Kota
Kinabalu;

(c) sebanyak RM5.5 juta u n t u k
membiayai kerja-kerja membaik-
pulih landasan Lapangan Terbang
Sandakan;

(d) sebanyak RM2.7 juta u n t u k
membiayai Sistem Komunikasi
bagi Lapangan-lapangan Terbang
Sandakan dan Tawau.

(e) sebanyak RM2.9 ju ta untuk
memodenkan Sistem Kawalan
Trafik Udara;

(/) sebanyak RM3.2 j u t a u n t u k
menampung kerja-kerja ukur dan
kajian tanah bagi projek
Pembangunan Lapangan Terbang
Labuan; dan

(g) sebanyak RM27.1 ju ta untuk
membiayai bayaran kemajuan
projek pengkomputeran Jabatan
Pengangkutan Jalan.

Tambahan Sebanyak RM112.2 juta
di bawah Maksud P.28 - Perbendaharaan
untuk membiayai perbelanjaan berikut:

(i) sebanyak RM84.2 juta untuk
membiayai projek-projek
yang baru diluluskan termasuk
projek LIMA 1993 dan
projek-projek yang dilaksana-
kan oleh Lembaga Pemba-
ngunan Langkawi;

(ii) sebanyak RM20 juta sebagai
pinjaman untuk membuat
pesawat latihan ringan Swiss
Trainer MD3 - 160 di bawah
projek SME Ordanance Sdn.
Bhd;

(iii) sebanyak RM8 juta un tuk
membolehkan Menteri Ke-
wangan (Diperbadankan)
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menerima tawaran terbitan
hak sebanyak 8 ju ta unit
saham bernilai RM1 sesaham
dalam Syarikat Aerospace
Industries Malaysia Sdn. Bhd.

Tuan Yang di-Pertua, tambahan
sebanyak RM39.5 juta di bawah Maksud
P.48 - Jabatan Penerbangan Awam
adalah un tuk menampung bayaran
kemajuan projek meningkatkan
kemudahan di Lapangan Terbang
Antarabangsa Subang Kuala Lumpur.

Tambahan sebanyak RM18 juta di
bawah maksud P.8 Jabatan Perkhidmatan
Awam untuk membiayai bayaran
kemajuan pembinaan bangunan baru
Jabatan Perkhidmatan Awam.

Tambahan sebanyak R M l l . 7 juta
sebagai pinjaman yang bermaksud P. 19
- Kementerian Pertanian untuk projek
tanaman kelapa sawit di Sarawak di
bawah program bersepadu pertanian.

Tambahan sebanyak RM6 juta di
bawah Maksud P.20 Kementerian
Perdagangan Antarabangsa dan Industri
untuk pembinaan sebuah pusat
Perdagangan Malaysia di Rotterdam.

Tuan Yang di-Pertua, peruntukan
tambahan yang lain sebanyak RM40
sebagai peruntukan tanda bagi maksud-
maksud Pembangunan P.23 - Jabatan
Arkib Negara, P.26 - Kementerian
Pendidikan dan P.44 - Kementerian
Penerangan.

Butir-butir dan penjelasan lanjut
mengenai Anggaran perbelanjaan
Pembangunan Tambahan Keempat, 1993
adalah seperti yang dinyatakan dalam
Anggaran Tambahan yang dibentangkan
sebagai Kertas Perintah 8 Tahun 1994
dan dalam Memorandum Perbendaharaan

yang dibentangkan sebagai Kertas
Perintah 8A Tahun 1994.

Tuan Yang di-Pertua, Anggaran
Perbelanjaan Pembangunan Tambahan
Pertama, 1994 adalah berjumlah
RM273,970,570. Daripada j umlah
tersebut, sebanyak RM79,599,510 adalah
perbelanjaan secara langsung dan
sebanyak RM194,373,060 adalah
perbelanjaan pinjaman.

Tambahan sebanyak RM273.9 juta
tersebut dikehendaki di bawah Maksud
P.53 - Kementerian Tanah dan
Pembangunan Koperasi untuk
meneruskan pelaksanaan projek-projek
pembangunan FELDA, Lembaga
Kemajuan Bintulu, Lembaga Pemulihan
dan Penyatuan Tanah Sarawak
(SALCRA) dan Lembaga Kemajuan
Tanah Sarawak berikutan keputusan
Kerajaan memindahkan agensi-agensi
tersebut daripada Kementer ian
Pembangunan Luar Bandar kepada
Kementerian Tanah dan Pembangunan
Koperasi pada tahun ini. Pada masa yang
sama peruntukan sebanyak RM273.9 juta
yang telah diluluskan bagi agensi-agensi
tersebut di dalam Anggaran Belanjawan
1994 di bawah Kementerian Pem-
bangunan Luar Bandar telah dibekukan
melalui Waran Sekatan. Ini juga tidak
melibatkan sebarang tambahan per-
untukan, cuma ia dibuat untuk memenuhi
kehendak peraturan Belanjawan.

Butir-but ir dan penjelasan lanjut
mengenai Anggaran Perbelanjaan
Pembangunan Tambahan Pertama, 1994
adalah seperti yang dinyatakan dalam
Penyata Anggaran Tambahan yang
dibentangkan sebagai Kertas Perintah 9
Tahun 1994 dan dalam Memorandum
Perbendaharaan yang dibentangkan
sebagai Kertas Perintah 9A Tahun 1994.
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Tuan Yang di-Pertua, saya akan
mengemukakan Usul mengenai Anggaran
Perbelanjaan Pembangunan Tambahan
Keempat, 1993 dan Tambahan Pertama,
1994 selepas ucapan ini.

Tuan Yang di-Pertua, saya mohon
mencadangkan.

Timbalan Menteri Perdagangan
Antarabangsa dan Industri [Tuan
Chua Jui Meng]: Tuan Yang di-Pertua,
saya mohon menyokong.

USUL

ANGGARAN PEMBANGUNAN
(TAMB.) (BIL.4), 1993

DAN

ANGGARAN PEMBANGUNAN
(TAMB.) (BIL.l), 1994

6.04 ptg.

Dato' Mustapa bin Mohamed: Tuan
Yang di-Pertua, saya mohon men-
cadangkan bahawa Usul yang
dikemukakan atas nama Menteri
Kewangan dalam Peraturan Urusan
Mesyuarat yang berbunyi:

"Bahawa Dewan ini, mengikut sub-
seksyen 4(3) Akta Kumpulan Wang
Pembangunan 1966, membuat ketetapan
bahawa wang tambahan sebanyak Ringgit
Malaysia enam ratus empat juta, lapan
ratus satu ribu, sembilan ratus lima puluh
(RM604,801,950) diperuntukkan dari-
pada Kumpulan Wang Pembangunan;

(1) bagi tahun kewangan 1993, untuk
menampung sejumlah Ringgit Malaysia
tiga ratus tiga puluh juta, lapan ratus
dua puluh sembilan ribu tiga ratus lapan
puluh (RM330,829,380) bagi Maksud-

maksud dan Butiran-butiran (Projek-
projek) seperti yang dinyatakan dalam
ruang pertama dan kedua penyata
Anggaran Perbelanjaan Pembangunan
Tambahan Keempat 1993 yang
dibentangkan sebagai Kertas Perintah 8
Tahun 1994 dan yang disenaraikan di
sebelah Maksud-maksud dan Butiran-
butiran (Projek-projek) dalam ruang
kesebelas dan keduabelas penyata
tersebut; dan

(2) bagi tahun kewangan 1994, untuk
menampung sejumlah Ringgit Malaysia
dua ratus tujuh puluh tiga juta, sembilan
ratus tujuh puluh dua ribu, lima ratus
tu juh puluh (RM273,972,570) bagi
Maksud-maksud dan Butiran-butiran
(Projek-projek) seperti yang dinyatakan
dalam ruang pertama dan kedua penyata
Anggaran Perbelanjaan Pembangunan
Tambahan Pertama 1994 yang
dibentangkan sebagai Kertas Perintah 9
Tahun 1994 dan yang disenaraikan di
sebelah Maksud-maksud dan Butiran-
Butiran (Projek-projek) dalam ruang
kesebelas dan keduabelas penyata
tersebut." di serahkan kepada
Jawatankuasa sebuah-buah Majlis.

Tuan Yang di-Pertua, saya mohon
mencadangkan.

Tuan Chua Jui Meng: Tuan Yang
di-Pertua, saya mohon menyokong.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Ahli-Ahli Yang Berhormat, masalah di
hadapan Majlis ialah bahawa Rang
Undang-undang bernama suatu Akta bagi
menggunakan sejumlah wang daripada
Kumpulan Wang Disatukan untuk
perbelanjaan tambahan bagi perkhid-
matan tahun 1993 dan 1994 dan bagi
memperuntukkan wang itu un tuk
maksud-maksud yang tertentu bagi
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tahun-tahun tersebut itu dibacakan kali
yang kedua sekarang dan masalah
bahawa Usul di atas nama Yang
Berhormat Menteri Kewangan di dalam
Aturan Mesyuarat ini diedarkan kepada
Jawatankuasa sebuah-sebuah Majlis
sekarang. Kedua-dua masalah tersebut
terbuka untuk dibahas. Tanjong.

6.07 ptg.

Tuan Lim Kit Siang [Tanjong]:
Tuan Yang di-Pertua, apabila
Kementerian Kewangan datang ke
Dewan ini untuk memohon peruntukan
baru sama ada mela lu i Anggaran
Perbelanjaan Tambahan Mengurus atau
Pembangunan, Kerajaan haruslah
menyakinkan Dewan yang mulia ini
bahawa ia telah mengendalikan urusan-
urusan kewangan Kerajaan dengan baik,
dengan bertanggungjawab dan ber-
akauntabiliti. Tetapi hingga ke hari ini,
sama ada Parlimen atau negara pada
kese lu ruhannya belum mendapat
gambaran yang sebenar dan sepenuhnya
berkenaan dengan apa yang telah berlaku,
yang menyebabkan kerugian besar Bank
Negara urusniaga tukaran wang asing
sejak tahun 1992.

Rakyat Malaysia harus menyedari
bahawa sekiranya Kerajaan dibiarkan
melepaskan diri dengan begitu mudah
sahaja tanpa memberikan akauntabiliti
yang sepenuhnya terhadap apa yang
sebenarnya berlaku di sebaliknya
kerugian besar Bank Negara dalam
urusniaga maka sudah tentu akan
berlakunya skandal kewangan yang lebih
teruk lagi dalam masa akan datang.

Maka, saya menyeru Yang Berhormat
Timbalan Menteri yang ada di sini,
supaya memberikan jawapan kepada lima
aspek skandal kerugian besar Bank
Negara dalam urusniaga tukaran wang

asingnya. Pertama sekali , kerugian
sebenar yang dialami oleh Bank Negara
hasil kegiatan spekulasi di dalam pasaran
hadapan tukaran wang asing sejak 1992.
Kerajaan hanya mengakui bahawa Bank
Negara telah menga lami kerugian
sebanyak RM5.7 bilion pada tahun 1993
dalam tukaran wang asing. la tidak
mengakui bahawa Bank Negara juga
mengalami masalah kerugian dalam
tukaran asing dalam tahun 1992, oleh
kerana ia baru kata tahun lepas bahawa
Bank Negara hanya mengalami kerugian
atas kertas sebanyak RM9.3 bilion.

Semasa Usul tergempar saya di
Parlimen ini atas isu kerugian besar Bank
Negara dalam Urusniaga tukaran wang
asing, saya telah mengatakan bahawa
kerugian Bank Negara dalam urusniaga
tukaran wang asing sejak 1992 mungkin
berjumlah setinggi RM30 bilion dan
Yang Berhormat Menteri Kewangan telah
gagal menyangkal sepenuhnya angka-
angka dan sebab-sebab yang saya ada
sebutkan.

Kedua, kebenaran kenyataan Yang
Berhormat Menteri Kewangan bahawa
beliau telah mengarahkan Bank Negara
supaya memberhentikan kegiatan
urusniaga tukaran wang asing hadapan
apabila beliau menyedari tentang
kerugian dalam urusniaga wang asing
bank tersebut sejak 18 bulan yang lepas
iaitu kira-kira sejak bulan Oktober 1992.

Sekiranya ini benar, maka tidak ada
sebarang sebab mengapa Bank Negara
masih mengalami sebarang kerugian
dalam urusniaga tukaran wang asing
dalam tahun 1994 kerana komitmen
tukaran wang asing adalah biasanya
hanya untuk kontrak selama tempoh 3
bulan ataupun 6 bulan. Katakanlah sekali
pun Bank Negara telah bertindak secara
tidak cermat dengan menceburi urusniaga
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untuk tempoh satu tahun, kesemua
kontrak urusniaga tukaran asing hadapan
seharusnya berakhir dalam tahun 1993.

Maka, mengapa pula Bank Negara
menyediakan contingent liability dengan
kerugian sebanyak RM1.4 bilion dalam
tahun 1994 yang disebabkan oleh
komitmen urusniaga tukaran wang asing
hadapannya?

Apakah Yang Berhormat Menteri
Kewangan telah berkata apa yang sebenar
bahawa beliau telah mengarahkan Bank
Negara memberhentikan urusniaga
tukaran asing hadapannya pada hampir
bulan Oktober 1992, dan sekiranya ini
adalah benar, adakah Bank Negara telah
tidak mengendahkan arahan dari Menteri
Kewangan sehingga menyebabkannya
mengalami kerugian besar seterusnya
dalam spekulasi urusniaga tukaran wang
asing hadapan sedemikian dalam tahun
1994?

Parlimen dan seluruh negara berhak
untuk tahu jika bukan angka-angka secara
terperinci, sekurang-kurangnya angka-
angka menyeluruh tentang komitmen
Bank Negara dalam spekulasi urusniaga
tukaran wang asing semasa Yang
Berhormat Menteri Kewangan mengarah-
kan memberhentikan urusniaga tukaran
wang asing hadapan pada hampir bulan
Oktober 1992. Misalnya jumlah
komitmen Bank Negara pada masa
tersebut dalam urusniaga tukaran wang
asing hadapan bagi tempoh tiga bulan,
bagi enam bulan dan kalau ada bagi satu
tahun.

 Ketiga, sama ada benar bahawa
 semasa kemuncak spekulasi Bank Negara
 dalam pasaran tukaran wang asing
 hadapan dalam tahun 1992, dedahan
 Bank Negara pada tahap paling
 maksimum adalah dalam lingkungan

RM270 bilion, tiga kali ganda GDP dan
lebih lima kali ganda simpanan asing
negara ini pada masa tersebut.

Angka ini langsung tidak dapat
dibayangkan dan sekiranya ia benar,
Bank Negara harus d iku tuk kerana
bertindak dengan tidak bertanggungjawab
langsung terhadap wang para pembayar
cukai Malaysia. Saya tidak mencipta
angka-angka ini mengenai spekulasi
Bank Negara dalam pasaran mata wang
asing antarabangsa setinggi RM270
bilion untuk satu ketika. Angka ini
diambil dari keluaran terbaru majalah
Malaysian Business yang merupakan satu
penerbitan yang boleh kita sifatkan
sebagai established - sangat established.

Ini telah mengesahkan kenyataan saya
di Parlimen bahawa pemain urusniaga
tukaran wang asing Bank Negara adalah
orang yang 'sangat agresif ' , yang
berurusniaga dengan jumlah lot yang
besar di dalam pasaran tukaran wang
asing. Sementara norma biasa pasaran
adalah berurus dengan lot-lot berjumlah
US$1 juta atau US$5 juta ataupun US$10
juta, namun Bank Negara telah beroperasi
dengan lot-lot berjumlah US$50 juta dan
kadang kala setinggi saya dengar,
US$500 juta pada satu masa sahaja.

Keempat, jaminan yang diberikan oleh
Yang Berhormat Anwar Ibrahim kepada
saya di dalam Parlimen semasa soal
jawab pada 19hb Julai 1993 bahawa
Bank Negara tidak mengalami sebarang
kerugian tambahan atau baru dalam
urusan tukaran wang asing kerana beliau
meneliti perkembangan Bank Negara
setiap minggu. Sekiranya ini benar, iaitu
pada Julai 1993 Bank Negara tidak
mengalami sebarang kerugian tambahan
atau baru dalam urusniaga tukaran wang
asing, maka mengapakah Bank Negara
telah kerugian sebanyak RM5.7 bilion
pada akhir bulan Disember 1993?
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Soalan kelima, sudah berapa lamakah
Bank Negara terlibat dalam spekulasi
urusniaga wang asing hadapan? Jumlah
untung yang diperolehi sejak ia bermula
membabitkan diri dalam spekulasi
urusniaga tukaran asing dahulu dan sifat
sebenar, dengan izin, unfortunate cir-
cumstances and errors of judgement yang
menyebabkan kerugian yang amat besar
terhadap Bank Negara dan pembayar
cukai Malaysia?

Sekiranya Yang Berhormat Timbalan
Menteri Kewangan tidak bersedia untuk
memberi jawapan kepada lima soalan
tadi mengenai kerugian besar urusniaga
tukaran asing, maka jelaslah Kerajaan
dan Bank Negara mempunyai sesuatu
untuk disembunyikan.

Dalam keadaan begini, Pengerusi baru
PAC, Yang Berhormat dari Rompin,
yang tidak ada di sini, yang dilantik oleh
Parlimen pada minggu lepas, mempunyai
tugas serta-mertanya yang pertama ialah
memeriksa kerugian besar tukaran asing
Bank Negara dan mencari jawapan
kepada kelima-lima soalan yang saya
kemukakan tadi. Walaupun spekulasi
tersebar luas tentang pembubaran awal
Parlimen, ia seharusnya mengadakan
sekurang-kurangnya satu mesyuarat
Parlimen yang lain dalam bulan Julai
dan PAC harus bekerja melebihi masa
untuk membentangkan suatu laporan
mengenai siasatannya ke atas kerugian
besar urusniaga tukaran asing Bank
Negara dalam sidang Dewan Rakyat
bulan Julai.

Sekiranya PAC tidak berani menyiasat
kerugian besar Bank Negara ataupun ia
tidak berupaya untuk membentangkan
laporannya dalam sidang Dewan Rakyat
dalam bulan Julai, maka ia hanya
mengesahkan kritikan-kritikan terhadap
ketidaksempurnaan perlantikan seorang

Ahli Parlimen daripada Kerajaan untuk
menjadi Pengerusi PAC.

Parlimen, PAC dan rakyat Malaysia
tidak boleh memandang ringan terhadap
kerugian urusniaga tukaran asing Bank
Negara sebanyak RM30 bilion kerana
ia bukan kerugian yang ditanggung
secara persendirian oleh Tan Sri Jaafar
Hussein ataupun Bank Negara atau
Menteri Kewangan tetapi kerugian
sebanyak RM30 bilion yang ditanggung
oleh semua rakyat.

RM30 bilion adalah suatu angka yang
amat besar. Sekiranya seorang kena loteri
sebanyak RM2 juta setiap hari, maka
dia harus mengambil 41 tahun untuk
mencapai RM30 bilion. Sekiranya RM30
bilion dibahagikan di antara 19 juta
rakyat Malaysia termasuk seorang bayi
yang baru dilahirkan, setiap orang layak
memperolehi RM 1,578 atau secara
alternatif ia boleh bermakna suatu cuti
cukai untuk semua rakyat Malaysia di
mana kesemua rakyat Malaysia tidak
perlu membayar cukai pendapatan
persendirian selama lapan tahun. Ataupun
ia juga boleh digunakan untuk membina
rumah kos rendah sejumlah 1.2 juta unit
pada harga RM25,000 seunit yang mana

 akan menyelesaikan masalah rumah kos
rendah yang lama wujud dalam negara
kita ataupun mendirikan 45 buah
universiti, 5 Lebuhraya Utara-Selatan dan
empat Lapangan Terbang Antarabangsa
Kuala Lumpur seperti yang sedang dibina
di Sepang.

Tuan Yang di-Pertua, pada minggu
lepas Yang Amat Berhormat Timbalan
Perdana Menteri merangkap Menteri
Kewangan mengumumkan bahawa
Kerajaan akan menubuhkan Khazanah
Holding Bhd. yang akan mengambil alih
pengurusan pelaburan-pelaburan ekuiti
Kerajaan yang pada masa kini
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dikawalselia oleh Ministry of Finance
(Incorporated). Beliau berkata bahawa
Khazanah Holdings Bhd. iaitu syarikat
pemegangan pelaburan baru Kerajaan
akan mula beroperasi pada awal Jun dan
Ministry of Finance (Incorporated)
memegang saham di dalam 37 syarikat
yang bernilai RM72.5 bilion berasaskan
nilai pasaran semasa dan RM7.59 bilion
berasaskan nilai par. Ini termasuk saham
di dalam syarikat-syarikat yang
disenaraikan seperti Tenaga Nasional,
Telekom, EON, HICOM (Proton) dan
juga di syarikat-syarikat yang tidak
disenaraikan seperti di syarikat minyak
PETRONAS dan Perwaja Steel Indus-
tries Sdn. Bhd.

Adalah dilaporkan bahawa sebagai
permulaan lebih kurang RM40 bilion
daripada pelaburan berkenaan akan
diambil oleh Khazanah Holding Bhd.
yang akan ada fungsi-fungsi yang
berikut:-

(i) merangka perancangan korporat
jangka pertengahan dan panjang
bagi pembabitan kumpulan
tersebut dalam sektor swasta,
terutama sekali dalam bidang-
bidang baru yang penting;

(ii) menggubal strategi untuk
mempertingkatkan keberkesanan,
produktivit i dan keuntungan
syarikat-syarikat dalam kandu-
ngannya supaya memaksimumkan
pulangan pelaburannya; dan

(iii) membuat pelaburan tambahan
atau baru dalam projek-projek
besar dan strategik untuk negara
sama ada di dalam atau di luar
negeri.

Khazanah Holding Bhd. juga akan
dibenarkan untuk menambahkan dananya

melalui penerbitan saham, stok pinjaman
dan pelbagai instrument kewangan yang
lain. Kita pun diberitahu bahawa
Kerajaan mengambil keputusan untuk
menubuhkan Khazanah Holdings Bhd.
berikutan peningkatan ekuiti Kerajaan
melalui Ministry of Finance (Incorpo-
rated) hasil dari kegiatan penswastaan
dan perbadanan syarikat milik Kerajaan
yang makin bertambah momentumnya
dan keadaan ini memerlukan pengurusan
aset yang lebih profesional dan
bersistematik.

Tuan Yang di-Pertua, adalah penting
untuk memastikan akauntabiliti
Khazanah Holdings Bhd. terletak jelas
kepada Parlimen memandangkan negara
kita masih terhuyung-hayang akibat
kerugian besar dalam urusniaga tukaran
wang asing Bank Negara sejak 1992.

Apakah jaminan-jaminan yang ada
untuk memastikan bahawa Khazanah
Holdings akan ter takluk kepada
akauntabiliti yang memuaskan dan tidak
akan mengalami kerugian yang besar
serta yang dapat dielakkan pada masa
depan?

Sekali pun kita memerlukan
pengurusan ekuiti Kerajaan yang lebih
profesional dan bersistematik, ini dengan
sendirinya tidak akan menghalang
berlakunya kerugian besar sebagaimana
yang telah berlaku di dalam kes Bank
Negara.

Sehingga Bank Negara mengalami
kerugian besar dalam urusniaga tukaran
wang asing yang bermula dari tahun
1992, bekas Gabenor Bank Negara, Tan
Sri Jaffar Hussein, sering gemar
bermegah-megah di persidangan-
persidangan antarabangsa tentang Bank
Negara yang dikatanya mempunyai,
dengan izin, "one of the most sophis-
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ticated dealing rooms in our part of the
world".

Satu lagi bidang yang memerlukan
perhatian umum adalah kemungkinan
salahguna ekuiti Kerajaan di Khazanah
Holdings yang besar untuk
menguntungkan individu atau syarikat
terpilih dan bukannya demi kepentingan
negara ataupun rakyat. Ini amat serius
memandangkan faktor politik wang yang
tersebar luas di negara ini, di mana
syarikat-syarikat yang mempunyai
hubungan dengan pemimpin-pemimpin
UMNO terpilih menikmati perlindungan
khas, sama ada dari segi kontrak
penswastaan a taupun dari segi
pembiayaan (funding).

Wujud juga cadangan bahawa
Khazanah Holdings harus mengambil
alih pengurusan pemegangan tukaran
wang asing Bank Negara setelah Bank
Negara mengalami kerugian yang begitu
besar dalam urusniaga tukaran wang
asingnya.

Adakah ini bererti pada satu hari nanti,
Khazanah Holdings dan bukannya Bank
Negara yang akan menceburi diri dalam
kegiatan spekulasi di pasaran urusniaga
tukaran wang asing hadapan?

Walaupun telah dicadangkan bahawa
Khazanah Holdings akan diwajibkan
menghantar akaun kewangannya kepada
Parl imen, ini tidak serupa dengan
'akauntabi l i t i ' yang sebenarnya
memandangkan kegagalan PAC sebagai
'watchdog' Parlimen yang berkesan
untuk memastikan kesesuaian dan
integriti kewangan Kerajaan.

Untuk melaksanakan akauntabiliti
Parlimen yang berkesan, Khazanah
Holdings harus ditubuhkan di bawah satu
Akta Parlimen, dan kedua, harus

ditubuhkan satu Jawatankuasa Pilihan
Parlimen ke atas Khazanah Holdings
untuk melindungkan kepentingan awam
dalam segala keputusan pelaburan dan
kewangan yang dibuat oleh syarikat
Khazanah Holdings.

Saya juga ingin menyeru Yang Amat
Berhormat Menteri Kewangan melantik
wakil-wakll dari MTUC untuk menyertai
Lembaga KWSP. In i adalah kerana
KWSP mempunyai tabung sebanyak
RM74 bilion yang boleh dilaburkan
(investible funds) yang mana dipunyai
oleh 7 juta pencarum-pencarum KWSP,
dan Kerajaan tidak harus begitu tidak
bertanggungjawab sehingga enggan
melantik waki l dari MTUC yang
merupakan pusat pekerja yang
mempunyai keahlian seramai 500,000
yang paling layak mewakili para pekerja
dalam Lembaga KWSP, malah dalam
Panel Pelaburan EPF.

Sejak pindaan Akta KWSP pada tahun
1991, EPF dibenarkan untuk melabur
50% daripada tabung yang boleh
dilaburkan secara t ahunan dalam
pelaburan yang bukan sekuriti Kerajaan
Malaysia. Ini melibatkan suatu angka
yang besar. Tanpa perwakilan para
pekerja dalam Lembaga KWSP untuk
mewakili pekerja, 7 juta pencarum-
pencarum KWSP berhak untuk memberi
perhatian kepada sama ada terdapat apa-
apa "hanky-panky" seperti yang berlaku
dalam skandal pelaburan Makuwasa -
KWSP dalam pertengahan 1980-an
ataupun sekurang-kurangnya "errors in
judgement" yang mengakibatkan
kerugian urusniaga tukaran wang asing
Bank Negara sebanyak RM30 bilion yang
amat besar sejak 1992.

Tujuh juta pencarum KWSP berhak
untuk prihatin terhadap pelaburan wang
simpanan mereka dalam KWSP kerana
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Ini adalah wang untuk persaraan mereka,
dan sekiranya terdapat apa-apa kerugian
yang amat besar sama ada disebabkan
oleh "hanky-panky" atau keputusan
pelaburan yang ada "errors in judge-
ment", akibatnya adalah tidak dapat
difikirkan.

Kebelakangan ini , pihak KWSP
memberi pinjaman sebanyak RM1.825
bilion kepada IPP, Sikap Energy Ven-
tures Sdn. Bhd. untuk projek janakuasa
di Lumut di bawah kemudahan
pembiayaan bukan bantuan (non-recourse
financing). "Non-recourse financing"
ialah peminjam hanya akan menuntut
aset atas projek yang dibiayai dan bukan
syarikat yang melaksanakannya.

Dimensi politik projek Sikap Power
adalah sangat ketara dan diketahui ramai,
perhubungan dengan Malaysian Re-
sources Corporation Bhd. dan pemimpin-
pemimpin UMNO tertentu. Sebenarnya,
ini telah disifatkan oleh sebuah terbitan
perniagaan sebagai satu contoh
bagaimana, dengan izin, "small and often
inexperienced companies managed by
comparatively little known businessman
can be propelled into the corporate big
leagues - often earning millions for lucky
beneficiaries. Sikap Power's existing
sharesholders, for example, stand to
receive RM80 million for a company
that has never done significant business
and is capitalised at one-eight that
amount in exchange for control of Sikap
Power's only valuable asset: its private

 power licence".pi
Harus terdapat perwakilan yang benar

daripada kaum pekerja di KWSP demi
melindungi wang simpanan para pekerja
untuk memastikan kebijaksanaan
keputusan pelaburan begini yang
melibatkan jumlah besar wang simpanan
KWSP.

Atas sebab inilah Kerajaan harus
memberi pengiktirafan terhadap MTUC
dan melantik penama-penamanya dalam
Lembaga KWSP dan kesemua badan
berkanun dan panel buruh.

Tuan Yang di-Pertua, saya harus
menyampaikan ketidakpuasan yang amat
sangat terhadap ketidakupayaan Kerajaan
un tuk memberi jawapan yang
memuaskan terhadap soalan saya pada
minggu lepas mengenai penswastaan
selama 25 tahun kenderaan-kenderaan
Kerajaan kepada Syarikat SPANCO Sdn.
Bhd. daripada tahun 1994 hingga tahun
2018.

Apa yang dikatakan oleh Menteri
Undang-undang ialah bahawa sewa
RM5,000 sebulan yang pihak SPANCO
menawarkan kepada Kerajaan untuk
sebuah kereta Mercedes Benz 220 adalah
lebih murah daripada harga yang
ditawarkan oleh syarikat-syarikat
komersil. Beliau berkata bahawa
SPANCO juga bertanggungjawab ke atas
"maintenance", insurans, cukai jalan dan
lain-lain.

Inilah jawapan yang sangat
"unsatisfatory". Pertamanya, kesemua
syarikat sewaan kereta perdagangan juga
bertangungjawab untuk 'maintenance',
insurans dan cukai jalan. Kedua, beliau
telah mengelirukan Dewan ini apabila
beliau berkata syarikat sewaan kereta
perdagangan mengenakan harga antara
RM 17,000 hingga RM21,000 sebulan
untuk kereta Mercedez Benz 220 sebulan
berbanding dengan harga RM5,000
sebulan yang dikenakan oleh SPANCO
kepada Kerajaan.

Di sini, saya mempunyai kadar tarif
bulanan AVIS Rent-a-Car yang
mengenakan bayaran RM5,980 untuk
sebuah Mercedes Benz 230E 2.3 (Auto).
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Saya difahamkan bahawa penswastaan
kepada SPANCO adalah dilaksanakan
dalam tiga peringkat:

Peringkat Pertama

Penyewaan semula kereta saloon yang
dijual oleh Kerajaan kepada Syarikat
SPANCO. Penyewaan semula pada 1hb.
Januari, 1994 bagi kereta yang berumur
seperti berikut:

(i) Kurang dari dua tahun bagi kereta
rasmi; dan

(ii) Kurang dari tiga tahun bagi kereta
Jabatan (Proton 1.5 dan 1.3)

Peringkat Kedua

Penyewaan kereta baru yang dibeli
oleh Syarikat SPANCO Sdn. Bhd.
Syarikat SPANCO akan membeli kereta
baru mulai 1hb Januari, 1994 bagi
menggantikan kereta-kereta yang
berumur seperti berikut:

(i) Melebihi dua tahun bagi kereta
rasmi; dan

(ii) Melebihi tiga tahun bagi kereta
Jabatan.

Peringkat Ketiga

Selepas peringkat awal selesai,
syarikat akan mengganti kereta-kereta
saloon yang disewa kepada Kerajaan
dengan kereta berikut:

(i) Setiap empat tahun bagi kereta
rasmi; dan

(ii) Setiap lima tahun bagi kereta
Jabatan.

Sewa bulanan yang dipersetujui di
antara Kementerian Kewangan dengan
SPANCO adalah seperti berikut:

Jetris Kereta _ Kadar Sewa

Mercedes Benz 220 RM5,095.73

Mercedes Benz 200 RM4,084.32

Volvo 940 RM2,800.00

Volvo 240 RM2,300.00

Wira Sedan 1.5 RM900.00

Proton 1.3 (Iswara) RM800.00

Kerajaan harus mengemukakan
iaporan yang penuh dan terperinci dalam
memberikan konsesi sedemikian kepada
SPANCO Sdn. Bhd., dan khususnya
jawapan kepada soalan-soalan berikut.

Pertama, adakah tender terbuka
dipanggil untuk konsesi penswastaan
bagi kenderaan Kerajaan sebelum ia
diberikan kepada SPANCO, dan jika
tidak, mengapa tidak? Syarikat SPANCO
Sdn. Bhd. telah didaftarkan pada 31hb
Januari, 1990 dan Lembaga Pengarahnya
adalah terdiri daripada: Dato' Osman bin
Zain (Pengerusi), Tan Hua Chuah, Abd.
Rasip bin Haron, Haji Husin bin
Sulaiman, Haji Md. Nordin bin Daud,
Tan Han Chuan dan Tan Chin Ching.

Apakah kelayakan dan rekod lalu yang
menjustifikasikan pemberian konsesi
tersebut kepada SPANCO?

Terdapat aduan yang meluas di
kalangan Jabatan Kerajaan sejak
pelaksanaan konsesi tersebut tentang
kelemahan perkhidmatan dan kelemahan
dalam workmanship bengkel SPANCO,
seperti:-

(i) Syarikat SPANCO tidak
mempunyai alatganti kenderaan
secukupnya;
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(ii) Syarikat SPANCO kurang
kakitangan pekerja mahir untuk
membuat kerja-kerja senggaraan
kenderaan; dan

(iii) Syarikat SPANCO masih
kekurangan kemampuan dan
kebolehan jika dibandingkan
dengan woksyop-woksyop yang
lain.

Soalan kedua, mengapakah konsesi
selama 25 tahun telah diberikan kepada
SPANCO yang menghasilkan satu
monopoli untuk sebuah syarikat, apabila
kepentingan awam dari segi kos,
kecekapan dan perkhidmatan akan lebih
terjamin jika tempoh konsesi adalah lebih
pendek supaya lain-lain syarikat
mendapat tendernya, misalnya setiap lima
hingga lapan tahun.

Ketiga, sewa tinggi yang dikenakan
oleh SPANCO. Adalah dianggarkan
bahawa SPANCO akan dapat mengaut
untung bulanan sebanyak RM480 sebulan
daripada kadar sewa untuk Iswara 1.3,
dan untung bulanan RM580 daripada
kadar sewa untuk Wira Sedan 1.5.

Ataupun kita mengambil kereta
Mercedes Benz E 220, yang berharga
RM245,000 dalam pasaran sekarang.
Memandangkan SPANCO akan diberikan
pengecualian cukai terhadap kenderaan
yang ia membeli untuk disewakan kepada
Kerajaan di bawah skim konsesi, ia hanya
berharga RM155,000 untuk SPANCO.
Dengan sewaan RM5,095.73 sebulan
selama empat tahun, ia akan mengutip
sebanyak RM244,696 dalam tempoh ini.
Selepas empat tahun, harga terpakai
Mercedes Benz E 220 dianggarkan dalam
lingkungan RM140,000 kepada
RM150,000. Ini bermaksud bahawa
sewaan selama empat tahun iaitu
RM244,696 akan agaknya mewakili

u n t u n g bersih SPANCO dalam
menyewakan Mercedes Benz E 220
kepada Kerajaan.

Memandangkan Kerajaan Persekutuan
dan Negeri menggunakan beribu-ribu
kenderaan, dan saya tidak akan terkejut
sekiranya ianya melebihi angka 10,000
jumlah sewaan Kerajaan untuk menyewa
kereta daripada SPANCO akan berjumlah
beratus-ratus juta ringgit dalam setahun.
Biarlah Kerajaan membentangkan suatu
laporan yang penuh dan terperinci untuk
menjelaskan konsesi penswastaan selama
25 tahun ke atas kenderaan Kerajaan
untuk menjadikan SPANCO sebagai
suatu monopoli untuk tempoh sesuku
abad.

Kerajaan telah menghantar Badan
Pencegah Rasuah dan auditor khas ke
Sabah untuk mencari penyelewengan di
bawah Kerajaan Negeri Sabah dan
berbagai agensi-agensi yang lepas. Walau
bagaimanapun, ia terus menutup matanya
terhadap kesumbangan dan penggelapan
kewangan yang mana telah berlaku di
ibu kota Persekutuan, di Dewan
Bandaraya Kuala Lumpur.

[Tuan Yang di-Pertua mempengerusi-
kan Mesyuarat]

Saya telah dua kali berucap dalam
sidang Dewan Rakyat atas penggelapan
dan penyelewengan kewangan, tetapi
tidak ada tindakan yang diambil, dan
Datuk Bandar baru nampaknya tidak
faham 'magni tude ' dan kedalaman
keadaan kacau-bilau atau 'mess'
kewangan DBKL. Jumlah wang
penyelewengan dan penggelapan yang
belum dijelaskan oleh pekerja DBKL,
yang mana masih bekerja dengan DBKL
- setengah daripada mereka diberikan
promosi naik pangkat - adalah seperti
di bawah:-
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1. Ismail Jantan (Cawangan Taman
Titiwangsa) - RM7,500

2. Suhaimi (Jalan Tasik Perdana) -
RM4,000

3. Bakri bin Saleh (Bangsar Com-
plex) - RM5,000

4. Hasmah (Sub-Office Taman Tun
Dr. Ismail) - RM38,000

5. Musa (Juruwang Ibu Pejabat) -
RM4,400

6. Azmi (Akauntan Kanan Ibu
Pejabat) - RM 180,000

Azmi pada mulanya berhutang
sebanyak RM290,000. Beliau telah
mengeluarkan dua keping 'post-dated
cheque' pada bulan November dan
Disember tahun la lu ; satu un tuk
RM100,000 dan satu lagi untuk
RM 10,000 - kedua-duanya telah
melambung.

Kesemua orang tersebut di atas masih
bekerja dengan sedikit potongan daripada
gaji mereka. Langsung tidak ada harapan
untuk memperolehi apa yang dihutang
oleh rnereka. Aturan ini telah dibuat oleh
Bendahari DBKL, Jeffri Hairan, yang
mengetahui penuh bahawa kesalahan
pecah amanah jenayah telah pun
dilakukan dalam kes tersebut di atas,
tetapi beliau masih memainkan peranan
utama dalam 'menutup' kekecohan
kewangan dalam DBKL.

Saya difahamkan bahawa Azmi,
Akauntan tersebut, sudah tidak pergi
bekerja di DBKL, beliau telah membeli
sebuah kereta Citroen dan menubuhkan
sebuah perniagaan kecil sebagai
perunding dalam urusan Bandaraya.

Selepas kekecohan tentang jamuan
malam untuk Datuk Elyas Omar,
beberapa orang di DBKL telah digantung
kerja. Siasatan telah dijalankan dan
menurut laporan akhbar, perkhidmatan
beberapa orang telah ditamatkan. Mereka
yang terbabit, khususnya 'Ketua' mereka,
Encik Faizi, merayu untuk dikembalikan
(re-instated) kerja, dan ini telah
dipersetujui oleh Jeffri Hairan dengan
segera. Adalah dinyatakan secara rasmi
(masa itu) bahawa beliau akan diturunkan
pangkat dari Ketua Kerani ke Kerani
'time scale' tetapi sebaliknya beliau telah
diberikan 'time scale' tertinggi dengan
dua kenaikan untuk kerja bermutu (skel
P.3).

Bolehkah Yang Berhormat Timbalan
Menteri Kewangan menjelaskan 'ration-
ale' DBKL menganugerahkan naik
pangkat kepada kakitangan kerana
penyelewengan dan penggelapan wang?
Baru-baru ini terdapat laporan bahawa
penganjur jamuan malam untuk Datuk
Elyas Omar tidak akan mengembalikan
wang kepada penderma-penderma tetapi
akan meneruskan penganjuran jamuan
yang akan diadakan pada bulan depan.
Ini menunjukkan bukan sahaja bagaimana
berleluasanya peraturan dan standard
pengurusan kewangan dilanggari, malah
menunjukkan betapa bawah kedudukan
BPR, kerana BPR telah menyiasat ke
dalam skandal kewangan DBKL tanpa
sebarang keputusan.

Akhirnya, Tuan Yang di-Pertua, saya
telah menerima aduan dari pekilang-
pekilang plastik bahawa Kementerian
Kewangan telah mengadakan satu
monopoli RM540 ju ta untuk Titan
dengan hampir-hampir melarang import
resin plastik - Polypropylene (PP) oleh
seribu pekilang plastik Malaysia dari 7hb,
April. Aduan bukan sahaja daripada
pekilang plastik tempatan yang
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 membekal hasil buatan untuk pasaran
 tempatan, tetapi juga daripada pekilang
 plastik Licensed Manufacturing Ware-
 houses (LMW) dan Free Trade Zone

 (FTZ) yang hasil buatannya adalah
 seratus-peratus untuk dieksport.

Satu Licensed Manufacturing Ware-
houses di Kawasan Perindustrian Kulim,
yang mana bermodal 90% adalah orang
Jepun dan 10% orang Malaysia, telah
menggantung rancangannya untuk
menambahkan kemampuan produksi
bulanannya daripada 400 tan metrik
kepada 1,400 tan metrik, yang melibatkan

 pertambahan 500 pekerja lagi, kerana
 pewartaan terkejut oleh Kementerian
 Kewangan berkehendakan APs sebelum

resin Polypropylene (PP) dan resin
Polyethlene (PE) boleh diimport.
Kementerian Kewangan selanjutnya
menetapkan bahawa sebelum APs boleh
dikeluarkan, satu 'Surat Tiada Bantahan'
(No Objection Letter) mesti diperolehi
daripada pekilang resin tempatan.

Hanya terdapat dua pekilang resin
tempatan, tetapi hanya Titan di Johor
Bahru menghasi lkan resin PE. Ini
hampir-hampir memberi Titan satu
monopoli pasaran resin PE, walaupun
kemampuannya untuk pasaran tempatan
ialah 140,000 tan metrik (oleh kerana
60,000 tan metrik untuk pasaran eksport)
apabila jumlah keperluan penggunaan
pekilang plastik di Malaysia adalah
dalam lingkungan 300,000 tan metrik
setahun. Saya difahamkan bahawajumlah
nilai pasaran PE adalah kira-kira RM540
juta setahun. Ini meletakkan semua
pekilang plastik, termasuk kilang FTZ
dan LMW pada 'mercy', dengan izin,
Titan. MITI tidak boleh mengeluarkan
APs kepada pekilang plastik untuk
mengimport bahan mentah mereka
sehingga terdapat kelulusan Titan,
menghasilkan keadaan yang luar biasa

di mana MITI terpaksa menurut perintah
Titan.

Kementerian Kewangan telah
mengenakan tarif 30% untuk resin PE
dan PP pada 9hb Disember 1993, dan
ini harus adalah perlindungan yang
mencukupi untuk Titan dan satu lagi
pekilang resin tempatan, PPM, tanpa
menghasilkan situasi monopoli dengan
hampir-hampir mengenakan larangan ke
atas import resin PE dan PP.

Selain daripada aduan am oleh
pembuat plastik mengenai gred, kualiti
dan kesesuaian resin PE dan PP buatan
tempatan untuk bahan buatan dan pasaran
mereka, loji-loji FTZ dan LMW
meluahkan aduan yang lebih lanjut
bahawa ini adalah perlanggaran asas
keadaan, fahaman syarat-syarat untuk
melabur di Malaysia ialah bahawa
mereka boleh mengimport bahan mentah
secara bebas untuk buatan mereka yang
mana pembuatan tersebut adalah untuk
100 peratus eksport.

Saya menyeru Yang Berhormat
Timbalan Menteri Kewangan supaya
memberi perhatian serius kepada aduan
pembuat-pembuat plastik, terutamanya
mereka dari FTZ dan LMW, agar tidak
merosakkan keyakinan umum dan syarat-
syarat pelaburan di negara kita. Sekian,
terima kasih. [Tepuk]

6.42 ptg.

Tuan Mohd. Khaled Nordin [Johor
Bahru]: Tuan Yang di-Pertua, saya
mengucapkan terima kasih kerana diberi
peluang untuk turut membahaskan Rang
Undang-undang Perbekalan Tambahan
(1993 dan 1994) 1994 pada hari ini.

Saya ingin merujuk kepada Anggaran
Perbelanjaan Mengurus (Tamb.) (Bil. 4)
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1993 yang dibentangkan sebagai Kertas
Perintah 6/1994.

Saya ingin menumpukan kepada
Maksud B.26 iaitu Kementerian
Pendidikan yang sama mendapat
peruntukan tambahan sebanyak
RM86,087,300 bagi Maksud menampung
perbelanjaan mengurus institut-institut
pengajian linggi tempatan.

Tuan Yang di-Pertua, walaupun
bidang pendidikan sentiasa diberi
perhatian yang utama dan peruntukan
yang terbesar, pada setiap kali
Belanjawan Negara dibentang, masih
banyak lagi kekurangan yang perlu
dipertimbangkan oleh pihak Kerajaan.
Misalnya seperti di Insti tut-insti tut
Pengajian Tinggi kekurangan atau
masalah yang masih ketara ialah gaji
tenaga pengajar yang rendah.

Memang kalau hendak dibandingkan
gaji tenaga pengajar dahulu dan sekarang,
sekarang adalah lebih baik, tetapi kalau
perbandingan terus di buat berasaskan
keadaan dahulu dan sekarang, Kemen-
terian sebenarnya tidak menghadapi
realiti dan kenyataan yang akhirnya akan
merugikan negara kita sendiri.

Keadaan terkini kita dapati tarikan
untuk pensyarah-pensyarah dan tenaga-
tenaga pengajar untuk bekerja di kolej
swasta adalah lebih menarik, gaji dan
beberapa kelebihan lain menyebabkan
ramai pensyarah berhenti ataupun tidak
mempunyai sepenuh minat untuk
meneruskan kerja-kerja mereka di Pusat-
pusat Pengajian Tinggi Kerajaan ini. Jika
Kementerian tidak mengawal keadaan
ini, akhirnya kita dapati tenaga pengajar
univers i t i Kerajaan adalah terdiri
daripada mereka yang bukan daripada
kalangan yang terbaik. Kalau yang
mengajar tidak yang terbaik, tidak yang

berkualiti tinggi, apakah yang akan jadi
kepada pelajar-pelajar yang sepatutnya
menimba ilmu di universiti-universiti ini?
Dan kita tahu bahawa di universiti-
universiti Kerajaanlah kita menghantar
ramai anak-anak Melayu dan bumiputera
sejajar dengan usaha kita untuk
menyusun semula masyarakat.

Strategi ki ta menyusun semula
masyarakat bukan dengan kita merompak
kejayaan bangsa-bangsa yang lain, tetapi
melalui peluang-peluang pendidikan yang
kita berikan kepada anak bangsa kita.
Tetapi jika peluang-peluang pendidikan
yang didapati disalurkan melalui tenaga
pengajar yang tidak berkualiti atau yang
tiada motivasi, ini menjejaskan mutu
pelajar yang akan keluar daripada
universiti ini dan seterusnya menjejaskan
nama baik dan prestasi unversiti tersebut.

Dalam jangka panjang kemungkinan-
nya univers i t i -univers i t i in i j ika
dibandingkan dengan institut pengajian
tinggi swasta akan berada di tahap yang
lebih rendah, seolah-olah macam sekolah
Melayu dengan sekolah Inggeris semasa
di zaman penjajah. Oleh itu, saya benar-
benar berharap oleh kerana peranan
universiti dan institut pengajian tinggi
kepunyaan Kerajaan adalah agen yang
terpenting dalam pelaksanaan strategi
menyusun semula masyarakat, maka
Kementerian Pendidikan hendaklah
melihat kepada skim gaji para pensyarah
dan tenaga pengajar universitl supaya
perbezaan gaji yang ditawarkan oleh
sektor swasta tidak begitu ketara. Kalau
perlu, tambah peruntukan untuk
membiayai peningkatan gaji pensyarah
universiti Kerajaan, maka tambahlah dan
saya percaya kita semua di sini akan
memberikan sokongan.

Tuan Yang di-Pertua, seperti yang
telah saya katakan, universiti adalah agen
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yang terpenting dalam pelaksanaan
strategi menyusun semula masyarakat.

Hari ini terdapat persaingan antara
universiti-universiti Kerajaan dan juga
institut pendidikan tinggi swasta. Ini
berlaku mungkin kerana kita mahu
jadikan pendidikan sebagai satu industri.

Dalam bidang pendidikan, asas
persaingan sesuatu tempat pengajian
tinggi ialah mutu tenaga pengajar,
kelengkapan yang cukup, keselesaan
tempat dan lain-lain lagi, sama seperti
gaji tenaga pensyarah yang telah saya
sebutkan tadi, dalam jangka panjang
melalui persaingan ini. Mengikut keadaan
yang sedia ada sama ada melalui amalan
atau dasar Kementerian, univers i t i
Kerajaan tidak akan mampu un luk
menghadapi persaingan tersebut.

Oleh itu, saya mencadangkan supaya
bagi membolehkan universiti dan juga
insti tusi pengajian tinggi Kerajaan
menghadapi persaingan ini. Kerajaan
seharusnya membantu mereka supaya
kedudukan mereka pada setiap masa
adalah at par, dengan izin, dengan kolej
ataupun universiti swasta. Kalau perlu
ditambah peruntukan untuk mengambil
tenaga pengajar yang terbaik atau
menambahkan kelengkapan. Kita patut
berikan dan tambahkan peruntukan
tersebut. Ini perlu dilakukan, kerana
inilah hakikat dunia persaingan. Lainlah
kalau kita memang mahu kalah kepada
persaingan tersebut, tetapi pada saya,

 selagi kita belum habis agenda menyusun
 semula masyarakat, maka selagi itulah
 kita perlu untuk membantu institut
 pengajian tinggi kita. Sekian, terima

kasih.

Tuan Yang di-Pertua: Batang Lupar.

6.48 ptg.

Wan Junaidi bin Tuanku Jaafar
 [Batang Lupar]: Tuan Yang di-Pertua,

saya ingin menyokong Rang Undang-
undang Perbekalan Tambahan (1993 dan
1994) 1994 untuk tambahan kewangan
sebanyak RM9,446,762,727 yang
dibentangkan di Dewan yang mulia ini.

Tuan Yang di-Pertua, di dalam kita
ber lumba- lumba untuk memajukan
negara kita ini, kita telah mencapai satu
peringkat kejayaan yang cemerlang, yang
patut dibanggakan. Tetapi sebaliknya
pula di Parlimen ini, kita belum nampak
pertandingan atau perlumbaan yang
dibuat. Bangunan Parlimen yang lama,
kemudahan-kemudahan Parlimen yang
lama masih digunakan. Ahli-ahl i
Parlimen pergi ke kantin masih duduk
di tempat-tempat perobot-perobot yang
lapuk dan buruk. Tetapi sepatutnya
semasa kita bertanding dan membuatkan
pemodenan di peringkat lain, di Parlimen
juga patut diberi satu penekanan, kerana
di sinilah tertumpunya lawatan orang
asing ke tempat kita.

Saya bukanlah mengata Parlimen kita
tidak canggih dan tidak moden, tetapi
saya pandang di luar negara kita
ternampak peruntukan dan kemudahan
yang ada yang lebih indah, lebih baik,
ini adalah memberikan satu kepercayaan
kepada pelawat ke Parlimen kita.

Dengan itu, dengan secara ringkas,
Tuan Yang di-Pertua, saya men-
cadangkan agar kemudahan-kemudahan
di Parlimen diperuntukkan dan dl-
perbaikkan.

Yang kedua, Tuan Yang di-Pertua,
saya dengan secara ringkas, mungkin
saya tidak diberi masa yang lama untuk
bercakap. Dalam soal Kementerian
Kewangan, kalau seseorang anak hendak
meminjamkan duit daripada institusi-
institusi peminjam wang Kerajaan dan
berkehendakkan cagaran dibuatkan



1861 3HB MEI 1994 1862

kepada institusi-institusi yang berkenaan,
dan kadang-kadang didapati pihak
Kementerian Kewangan apabila harta
yang tersebut telah dicagarkan kepada
Kerajaan, mendapat kebenaran untuk
cagaran yang kedua adalah begitu lambat
sekali. Saya percakap soal ini bukanlah
bercakap sahaja, sebab saya mem-
praktikkan soal-soal yang berkenaan.
Tetapi oleh kerana melihat masalah-
masalah ini telah mendatangkan satu
masalah kepada anak-anak yang bakal
melanjutkan pelajaran mereka ke luar
negara, apabila berkehendakkan wang
dikeluarkan dari institusi-institusi untuk
meminjam wang kepada mereka, tetapi
untuk mendapat consent a taupun
kebenaran dan seterusnya consent bertulis
daripada pihak Kementerian Kewangan
adalah begitu lama dan lambat. Ada
kadangkala anak-anak murid yang
hendak pergi ke luar negeri terpaksa
menangguhkan pemergian mereka,
bahkan ada juga yang telah tidak diterima
di universiti tersebut oleh kerana terlalu
lama menunggu sumber kewangan
dikeluarkan.

Jadi, saya berharap pihak Kementerian
Kewangan dapat menyelaraskan supaya
tindakan-tindakan ini boleh dipercepat-
kan agar anak-anak kita yang hendak
pergi ke luar negara tidak dibantutkan
pengajian mereka oleh kerana kelambatan
tindakan kita sendiri.

Perkara yang ketiga, Tuan Yang di-
Pertua, ingin saya menyebut soal misi
United Nations yang pernah kita buat.
Selama ini kita telah menyokong
tindakan-tindakan dan usul-usul United
Nation di mana-mana sahaja, hinggalah
kita menghantar anak-anak kita, pejuang-
pejuang kita umpamanya ke Mogadishu,
ke Cambodia, sekarang di Bosnia. Ada
juga anak-anak muda kita mati terkorban
di tempat yang tersebut. Tetapi

sebaliknya pula banyak desas-desus dan
sebagaimana yang kita tahu United
Nations sekarang telah diperalatkan oleh
pihak Barat, dan dengan sekaligus kita
juga telah menjadi alat pihak Barat.
Soalan saya di sini bukanlah peralatan
ini hendak saya persoalkan, tetapi
persoalan lain yang hendak saya
bangkitkan.

Saya teringat pada satu ketika dahulu
lagu minatan saya ialah lagu Sharifah
Aini yang berbunyi demikian, "Kekanda
di medan perang, adinda di medan seni,
sama-sama berjuang, sama-sama berbakti
untuk ibu pertiwi." Perbandingan yang
begitu sedap sekali buat oleh Sharifah
Aini yang menyanyi di Radio, di TV
itu memperjuangkan untuk ibu pertiwi.
Yang terkorban di Cambodia, yang mati
di Mogadishu, yang mati di Bosnia itu,
pun memperjuangkan ibu pertiwi, tetapi
soalannya yang ber'glamour' di TV dan
Radio mungkin menjadi satu bahan
ikutan yang negatif.

Tetapi ini bukan satu persoalan yang
saya bangkitkan di sini. Soalan yang saya
hendak persoalkan di sini ialah
sedemikian, Tuan Yang di-Pertua.
Banyak anggota misi tentera kita yang
tercedera dan terkorban, dan apakah
j aminan Kerajaan kepada mereka,
terutama sekali kepada keluarga mereka
yang tinggal, juga pendidikan anak-anak
mereka, jaminan anak-anak ini untuk
hidup sebagai orang yang ada mem-
punyai bapa yang masih mensarakan
hidup mereka. Apakah jaminan Kerajaan
seterusnya supaya mereka ini boleh
meneruskan pelajaran mereka di
peringkat tinggi sebagaimana kalau
bapanya masih hidup lagi di masa inl.
Inilah persoalan yang penting dan
persoalan yang perlu kita lihatkan pada
masa sekarang.
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 Tuan Yang di-Pertua, dasar negara
kita masih membuatkan penglibatan
ataupun membuatkan dasar luar negara
yang profile tinggi dan proaktif. Dengan
sendirinya penglibatan kita dengan misi-

 misi United Nation tetap akan
 dipertingkatkan. Di dalam kita mem-
 pertingkatkan kita juga akan mem-
 bebankan satu perkara, iaitu perasaan
 dan kebimbangan keluarga askar-askar
 kita, pihak Polis kita, pegawai-pegawai
 kita di luar negara. Dengan hal demikian,
 saya berharap pihak Kementerian dan
 pihak Kerajaan memandang khusus
 perkara ini agar tidak menjadi satu sebab
 kenapa anak-anak muda kita tidak
 berminat memasuki askar dan Polis,
 kerana tidak adanya jaminan daripada
 pihak Kerajaan atas masa hadapan
 keluarga dan anak-anak mereka.

Tuan Yang di-Pertua, walaupun kita
telah berjaya dalam soal membasmi
kemiskinan, tetapi banyak lagi perlu kita
buat. Kemiskinan dipandang secara
keseluruhannya memang telah menurun,
tetapi banyak masyarakat di luar bandar
masih dilanda kemiskinan. Sebab-
sebabnya mungkin kita tidak boleh
melihat satu-persatu, seorang demi
seorang yang dilanda kemiskinan di luar
bandar. Tetapi kita boleh membuat satu
skim dan program, iaitu membuat senarai
orang yang m i s k i n di luar bandar
memberi peruntukan RM40.00, RM50.00
untuk menyara hidup mereka. Tetapi
mereka ini ada bersuami dan beristeri.
Mereka juga mempunyai anak.
Kebanyakan orang yang miskin pula
mempunyai anak yang lebih banyak
daripada orang yang kaya. Jadi, kalau
si miskin ini melahirkan anak 10 orang
umpamanya, tetapi pendapatan yang
mereka dapati ialah RM200 atau RM300
sebulan, soalnya bagaimanakah mereka
hendak mendidik anak-anak mereka.

Dari segi pendidlkan, mestilah kita
tekankan juga bukan sahaja pendidikan
daripada anak-anak ini yang dihantar
bersekolah - sekolah atau pendidikan
yang free yang kita telah berikan sebagai
keseluruhannya, tetapi pendidikan kepada
keluarga itu sendiri. Mereka mesti
disedarkan soal rancangan keluarga
umpamanya, walaupun kita hendak
meningkatkan penduduk negara kita
macam mana dikehendaki dan telah
disebut sebagai rancangan Yang Amat
Berhormat Perdana Menteri, tetapi kita
mesti juga melihat the reality yang
sebenarnya, iaitu masyarakat yang miskin
melahirkan banyak anak, tetapi
merekalah yang tidak boleh memberi
pendidikan selain apa yang telah diberi
oleh pihak Kerajaan. Dengan sendirinya
daripada keluarga ini lah yang tidak
mendapat peluang yang sama untuk
mendidik anak mereka ke peringkat yang
lebih tinggi lagi, walaupun menunjukkan
prestasi yang lebih baik daripada
masyarakat yang lain. Tetapi oleh kerana
penekanan daripada kemerosotan ataupun
kekurangan punca kewangan, mungkin
mereka tidak boleh memberikan
pendidikan secara peribadi.

Dengan itu, saya berharap pihak
Kementerian yang berkenaan bukan
sahaja untuk memberi RM90.00,
RM40.00 atau RM50.00 sebulan, tetapi
kita mesti membuat satu matlamat, iaitu
keluarga yang miskin pada masa ini akan
mempunyai anak-anak yang kaya pada
masa hadapan dengan memberi
penekanan, nasihat dan pendidikan
khusus kepada anak-anak ini, agar
keluarga yang miskin pada masa ini tidak
akan menjadi keluarga yang miskin pada
tahun-tahun dan dekad-dekad yang akan
datang.

Tuan Yang di-Pertua, soal pelan-
congan. Sekarang kita telah sampai ke
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hari yang ketiga, bulan keempat Tahun
Melawat Malaysia Tahun 1994. Soalan
saya adalah pendek sahaja. Bagai-
manakah prestasi negara untuk membawa
pelancong-pelancong asing datang ke
negara kita ini. Dan bagaimanakah
mengikut negeri akan prestasi tiap-tiap
negeri tersebut, terutama sekali negeri-
negeri yang sebelum ini tidak mendapat
menarik pelancong-pelancong luar datang
ke negerinya oleh kerana masalah-
masalah tertentu pada tahun 1990. Dan
bagaimanakah prestasi Kerajaan untuk
memberi infrastruktur-infrastruktur yang
tertentu agar pelancong-pelancong yang
berhasrat untuk datang ke negeri yang
tersebut umpama negeri Sabah dan
Sarawak boleh datang ke tempat yang
tersebut dengan tidak ada halangan-
halangan yang pernah kita tahu sebagai
satu penghalang pada satu ketika dahulu.

Tuan Yang di-Pertua, ingin juga saya
menyentuh perkara lain, perkara yang
pernah saya sentuhkan, tetapi di sini
dalam corak dan bentuk yang lain, iaitu
Jabatan Polis. Saya pernah mengatakan
yang Jabatan Polis berkehendakan satu
cara dan falsafah latihan baru.

Sebab mengapa saya mengatakan
demikian ialah dahulunya sejarah latihan
Polis ialah berlandaskan latihan 'semi-
military' iaitu pada tahun 50-an di masa
pihak pegawai Polis dikehendaki untuk
memerangi komunis dan anasir-anasir
di dalam hutan tetapi corak latihan
sedemikian tidak lagi dikehendaki dan
tidak lagi diperlukan pada masa sekarang
kerana Polis adalah dikehendaki untuk
memerangi jenayah bagi pihak
masyarakat awam di bandar dan di kota.
Jadi, falsafah latihan hendaklah
diperbaiki dan dipermodenkan.

Kerana kalau kita pandang, pegawai
Polis, minta maaflah kalau saya sebut,

tidak ubahlah macam lalang - makin
besar, makin meninggi perangai. Kalau
pegawai Polis yang lebih tinggi lagi,
belakangnya pun tidak boleh tunduk
macam ini lagi, oleh kerana pangkat dia
sudah besar sangat. Jadi, dengan hal yang
demikian, itulah menyebabkan masalah-
masalah perhubungan di antara Polis dan
masyarakat luar oleh kerana orang
pandang Polis adalah satu 'authority',
satu undang-undang, satu penekanan dan
tidak perlu diberi pertolongan, tidak perlu
membuat satu perhubungan dan tldak
perlu bantuan daripada masyarakat luar.

Jadi, dengan keadaan yang demikian,
pihak yang perlu bantuan adalah pihak
yang perlu kerjasama dari masyarakat
luar. Sebagai pihak Polis, tidak mendapat
kerjasama, tidak mendapat bantuan oleh
kerana tingkahlaku dan perangai Polis,
oleh kerana latihan yang diterima oleh
mereka itu. Mereka bercakap sebagai
orang yang "whatever I say, it goes",
"whatever I say is correct", "You listen
to me". Dalam keadaan yang demikian,
seorang pegawai Polis yang berinteraksi,
pegawai Polis yang menerima, pegawai
Polis yang mendengar cerita atau syor-
syor daripada pihak masyarakat.

Dengan keadaan yang demikian, kalau
Tuan Yang di-Pertua membuat satu
perbandingan, pegawai Polis dengan
pegawai Askar, bahkan pegawai Askar
sepatutnya mempunyai falsafah
pendidikan yang lebih tegas, yang lebih
kasar kerana musuh Askar ialah musuh
negara. There are no two ways about it,
dengan izin, tetapi pihak Polis belum
tentu orang yang dikatakan musuh oleh
pihak Polis itu ialah musuh negara. Jadi,
dengan keadaan yang demiklan, pihak
Askar patut mempunyai pendidikan,
latihan dan falsafah yang lebih keras dari
pihak Polis. Tetapi sebaliknya apa yang
kita pandang, pegawai Askar semakin
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tinggi mereka naik, semakin lemah
lembutlah perangai mereka,semakin
baiklah perangai mereka, lebih pandailah
mereka berinteraksi dengan masyarakat
di luar.

Jadi, ini berlainan. Dengan keadaan
yang demikian, saya berharaplah, kalau
pegawai Polis hendak belajar macam
mana berperangai baik, berinteraksi
dengan masyarakat, tidak menjadi 'wall
flower', sebagaimana bekas IGP Tun
Haniff pernah bercakap pada tahun 1976
dahulu, belajarlah dengan Askar, falsafah
dan latihan dari Askar itu dipelajari.

Jadi, dengan hal yang demikian, saya
berharaplah pihak Kementerian membuat
satu kajian, kenapa pihak Polis bila sudah
besar, ia lurus. Askar, bila besar, dia
tunduk macam padi. Tunduk, besar,
berisi - bukan hendak puji Askar tetapi
yang benar, perkara benar, perkara betul.
Saya pegawai Polis dahulu sebab itu
sebelum saya jadi besar sangat, saya
keluar dari Polis.

Tuan Yang di-Pertua, saya menyentuh
persoalan Askar. Tadi saya sudah kata,
Askar apabila mereka sampai ke satu
peringkat tamat perkhidmatannya, akan
diberi satu latihan - kemungkinan
pegawai t idak, sekurang-kurangnya
pegawai peringkat rendah dan Askar
biasa diberi satu latihan, mengorien-
tasikan mereka semasa mereka tamat
pekerjaan atau tamat perkhidmatan untuk
mensesuaikan diri mereka bekerja di
syarikat-syarikat ataupun membuat satu
perdagangan di luar dan soalannya pada
masa sekarang ialah bagaimanakah
prestasi, orientasi dan latihan yang dibuat
ataupun skim yang dibuat oleh pihak
Kementerian dan pihak MINDEP ini.
Adalah orientasi ini telah berjaya ataupun
tidak?

Saya bertanya oleh kerana saya dahulu
semasa di dalam Police Field Force,
macam Askar juga. Jadi, ramailah kawan-
kawan yang lepas daripada Askar
berjumpa di pejabat saya minta tolong
masuk syarikat ini, syarikat itu tetapi
apa yang saya dapati ialah layanan dan
penerimaan dari syarikat-syarikat yang
tertentu adalah tidak memuaskan. Jadi,
sejauh manakah susulan yang dibuat oleh
pihak Kementerian agar mereka yang
diberi latihan, diberi orientasi dalam
Jabatan, apabila keluar dari Jabatan,
diterima oleh syarikat-syarikat yang
diluar dan permohonan untuk mereka
berkhidmat di syarikat-syarikat yang
tertentu mendapat layanan yang baik
tetapi apa yang saya dapat penerimaan
adalah kurang memuaskan.

Saya berharap, pihak Jabatan dan
pihak Kerajaan menekankan supaya
orientasi ini jangan menjadi satu yang
orang kata, melepaskan batuk di tangga,
supaya menyenangkan perasaan lepasan
Askar ini, supaya mereka senang hati.
Tetapi bila mereka keluar dari Jabatan,
baru dia lihat 'the reality of latihan ini
adalah hanya 'lips service' sahaja.
Penerimaan daripada syarikat-syarikat,
penerimaan daripada orang luar daripada
Jabatan itu adalah tidak memuaskan.

Jadi, saya berharaplah kerana ada juga
kawan-kawan menyebut, kadang-kadang
hendak jaga sekuriti di golf course pun
tidak boleh kerana dia tanya ada atau
tidak latihan macam pegawai Polis untuk
menjadi security guards. Kalau jawapan
tiada, tidak bolehlah. Askar hanya pandai
tembak sahaja. Nampaknya, skim yang
kita buat mungkin tidak cukup susulan.
Ikutan daripada itu, syarikat-syarikat
yang kita harap boleh memberi 'social
service' telah tidak memberi 'social
service' mereka kepada segolongan
manusia di negara ini yang sanggup
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mendedahkan dadanya untuk mem-
perjuangkan martabat negara, menjaga
keselamatan negara bagi pihak kita
semua agar kita boleh tidur nyenyak,
agar kita boleh rasa selesa, senang hati
tetapi sebaliknya lepas habis manis, sepah
dibuang.

Tuan Yang di-Pertua, selepas saya
pergi ke sana saya balik sedikit ke
Sarawak. Pada satu ketika dahulu saya
pernah berkata, tahun lepas jalan raya
Sarawak dari Miri, 973 kilometer akan
siap dalam masa sembilan belas tahun
dari tahun 1992. Alhamdulillah, Tuan
Yang di-Pertua, jalan itu sudah siap tetapi
sebagaimana kawan-kawan pernah juga
sebut, jalan-jalan yang dirancang dan
dibina bermula dibina pada 1960-an masa
zaman koloni dahulu, alignment, dengan
izin, jalan adalah lain sedikit. Kalau saya
yang buat 'alignment' jalan itu dahulu,
saya akan buat jalan itu melintas bandar-
bandar dan pekan-pekan. Umpamanya,
pekan Seri Aman di hulu dan di hulu
sungai Batang Lupar, bukanlah dikatakan
pekan Seri Aman itu mati - tidak, hidup
tetapi nampaknya pertumbuhannya
adalah kurang memuaskan kerana jalan
yang direntas, dibina dan dirancang pada
ketika itu merentas kurang lebih 15
kilometer dari bandar Seri Aman.
Dengan sendirinya pekan Seri Aman
tidak lagi menjadi pekan persinggahan
sebab orang merintang ke Sibu, Sarikei,
Miri dan seterusnya.

Dengan hal yang demikian, Kerajaan
negeri telah membina satu jalan, apa yang
dikatakan jalan persisiran dan jalan ini
belum lagi siap. Jadi, saya berharap pihak

.Kementerian Kerja Raya, Timbalan Dato'
Menteri dari Sarawak buat satu
perancangan agar jalan persisiran yang
dirancang oleh pihak Kerajaan Negeri
ini boleh diberi peruntukan daripada
Kerajaan Pusat agar tercapai aspirasi kita,

anak bangsa kita, bumiputera kesemua-
nya di pesisiran Sarawak itu. Melayu,
Dayak, Iban semua di tepi laut ,
penangkap ikan, penaja sawah belum
mendapat jalan. Saya berharaplah pihak
Kementerian buat satu penekanan agar
mereka tidak ketinggalan.

Soalan tidak berapa banyak lagi, Tuan
Yang di-Pertua. Soal air di Sarawak,
orang di luar bandar masih menakung
air dalam bekas plastik besar-besar untuk
musim panas ataupun musim kemarau.
Jadi , kadang-kadang adalah t idak
mencukupi. Kadang-kadang kita boleh
beri satu ataupun dua tong plastik kepada
satu rumah. Ini tidak mencukupi. Saya
berharap perancangan Kerajaan untuk
memberi kemudahan air di luar bandar
hendaklah dipercepatkan agar mereka ini
tidak sentiasa bersandar kepada air yang
turun daripada langit, kalau Gunung
Pinatubo meletup sekali lagi, 'tepimg'
pun masuk ke dalam bersama - debu
Gunung Pinatubo itu masuk ke dalam
takungan air mereka.

Tuan Yang di-Pertua, tidak semua
benda yang ki ta privatise atau pun
corporatise itu mendatangkan hasil yang
boleh memuaskan dengan seberapa cepat
yang mungkin. Saya boleh memuji pihak
Telekom dengan tindakan mereka dalam
menjalankan tugas mereka dan menyam-
paikan kemudahan mereka di bandar-
bandar dan juga di luar bandar. Tetapi
masih ada yang belum lagi dibuat iaitu
suatu kemudahan telefon untuk di luar-
luar bandar, masih belum dapat disebar
dengan begitu meluas. Umpamanya di
kawasan saya ada mempunyai 60 buah
kampung dan rumah panjang. Pasa masa
sekarang saya percaya mungkin di rumah
panjang dan kampung-kampung yang
berkenaan, mungkin ada sepuluh buah
telefon untuk kemudahan. Jadi, dengan
sendirinya telefon ini belum lagi
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mencukupi. Saya juga dapat tahu ada
satu sistem yang dinamakan radio in-
terlope. Radio interlope ini adalah ra-
dio tetapi juga sebagai telefon, yang
mana pihak Syarikat Telekom Malay-
sia Bhd. telah diberi lesen. Soalan saya
adakah Syarikat Telekom Malaysia Bhd.
bercadang untuk memperkenalkan sistem
radio telefon interlope ini di Sarawak
supaya penyelenggaraannya di luar
bandar ataupun di rural area boleh
senang, boleh cepat dan lebih mudah
dan murah daripada sistem yang ada pada
masa sekarang. Kerana satu sistem
telefon awam di luar bandar, seunit
telefon katalah RM25,000 ke RM35,000
seunit, tetapi kalau dengan radio inter-
lope ini saya telah diberitahu mungkin
kita boleh menghantar dengan secara
telefon biasa dengan harga yang jauh
lebih murah. Soalan saya adakah cerita
ini benar dan bilakah sistem ini akan
di"introduce"kan di Sarawak?

Tuan Yang di-Pertua: Yang
Berhormat, panjang lagi Yang Ber-
hormat? Kerana perbahasan.......

Wan Junaidi bin Tuanku Jaafar:
Tuan Yang di-Pertua, oleh kerana ramai
kawan-kawan hendak berucap, ada lagi
peluang dalam Committee Stage, jadi
setakat itu sahaja.

Tuan Yang di-Pertua: Petaling Jaya.

7.75 ptg.

Dr. Kua Kia Soong [Petaling Jaya]:
Terima kasih, Tuan Yang di-Pertua. Saya
hendak bangkitkan dua perkara sahaja.
Tuan Yang di-Pertua, sepatutnya saya
bangkitkan suatu Usul yang tertentu dan
yang perlu disegerakan. Ini adalah
mengenai situasi di Sarawak, di Long
Mobui. Sudah lama saya dapat laporan
dari sana dan kesalnya sampai sekarang
rakyat Malaysia di Semenanjung belum

lagi mendapat satu penjelasan yang
penuh daripada Kementerian Dalam
Negeri.

Situasi di sana, Tuan Yang di-Pertua,
adalah sangat serius dan membimbang-
kan dan sebenarnya keadaan seperti yang
berlaku di sana patut dilaporkan kepada
orang awam di seluruh Malaysia supaya
kita semua boleh sedar apa keadaan di
sana, apa yang dihadapi oleh saudara-
saudari kita di sana.

Tuan Yang di-Pertua, saya di-
fahamkan dan saya harap Dewan yang
mulia ini akan dapat satu penjelasan yang
detail daripada Kementerian Dalam
Negeri bahawa situasi yang dihadapi oleh
rakyat Penan di Long Mobui, Ulu Baram,
Sarawak adalah amat desperate. Pada
28hb. September 1993, dilaporkan
Tentera Darat serta pasukan Polis telah
masuk ke kawasan Penan di Long Mobui,
Long Ajeng, Long Sepikan, Long Krong
dan Long Sait un tuk merobohkan
blokade-blokade yang dibina oleh kaum
Penan di sana yang membantah
pembalakan dalam kawasan kediaman
mereka, pembalakan yang menjejaskan
kehidupan dan kebudayaan mereka.
Tetapi walaupun begitu, pihak
pemerintah masih kata situasi di sana
tidak tegang dan saya pun baru dapat
jawapan dari Kementerian Dalam Negeri,
kita difahamkan situasi di situ, kita dapat
laporan dari sana, semakin lama semakin
serius. Sepatutnya Dewan yang mulia
ini mesti hantar satu fact-finding mis-
sion, dengan izin Tuan Yang di-Pertua,
untuk memastikan apakah sebenarnya
situasi di situ.

Tuan Yang di-Pertua, saya di-
fahamkan juga samseng-samseng di
hantar ke kawasan tersebut untuk
mengugut dan mengacau rakyat Penan
di situ. Kita mesti pastikan adakah benar
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seorang Penan telah ditembak oleh orang
luar dan kampung-kampung orang Penan
dirobohkan. Juga, saya difahamkan tiga
buah traktor yang d imi l ik i oleh
kontraktor balak Sam Leng dibakar oleh
pihak yang tertentu. Tambahan pula
pihak Polis dari Marudi dan Miri telah
"harass"kan, dengan izin, kaum Penan
dan telah kata akan tembak sesiapa pun
orang Penan yang mereka lihat dalam
hutan. Dengan laporan tersebut, Tuan
Yang di-Pertua, kita khuatir kalau pihak
Polis bergerak sedemikian satu perang
besar akan berlaku antara kaum Penan
bila mereka 'retaliate' dengan izin.

Tuan Yang di-Pertua, kita juga dapat
laporan bahawa ramai Tentera Darat dan
pihak Polis sudah masuk ke kawasan
tersebut dan tear gas bomb pun telah
digunakan. Kita sangat kesal dengan
keadaan blackout oleh media massa di
seluruh Malaysia dan rakyat Malaysia
di Semenanjung langsung tidak sedar apa
yang sebenarnya berlaku di Sarawak. Dan
saya hendak tanya adakah kita akan biar
penderitaan terhadap saudara-saudari kita
di Long Mobui dan lain-lain kampung......

Tuan Shahidan bin Kassim:
[Bangun]

Tuan Yang di-Pertua: Yang Ber-
hormat, Arau bangun.

Tuan Shahidan bin Kassim: Saya
terkejut mendengar ucapan saudara sama
seperti terkejut bila mendengar Harakah
menceritakan tentang keadaan tentera kita
di Bosnia. Saya mendapat maklumat
yang mutakhir, baru sampai sekejap tadi
- bahawa yang provoke isu orang Penan
ini ialah DAP dan juga pihak
Pembangkang. [Tepuk] Apakah Yang
Berhormat bersetuju dengan kenyataan
saya? Sebab masalahnya tidak sampai
ke tahap yang demikian rupa, tetapi oleh

kerana DAP dan Pembangkang telah
menghasut, mem'provoke' dan lain-lain
lagi sehingga mereka timbul kegelisahan
seperti Yang Berhormat katakan tadi.
[Tepuk]

[Timbalan Yang di-Pertua mempenge-
rusikan Mesyuarat]

Dr. Kua Kia Soong: Tuan Yang di-
Pertua, kalau saya ada 'power', dengan
izin, untuk 'provoke' kaum Penan di
sana, saya ra.sa.........[Diganggu]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Yang Berhormat
teruskan. Jangan layan.

Dr. Kua Kia Soong: Bukan, Tuan
Yang di-Pertua. Untuk kefahaman Dewan
yang mulia ini, saya baru dapat satu
jawapan daripada Kementerian. Saya ada
bertanya mengenai keadaan ini dan
Kementerian jawab "Jumlah anggota
Polis yang terlibat dalam membantu Unit
Pengkuatkuasa Jabatan Hutan Sarawak
dan Pejabat Daerah Marudi ialah seramai
32 orang". Dari jawapan ini, kita semua
tahu keadaan di sana bukan satu situasi
yang fictional, dengan izin, tetapi adalah
satu situasi yang sangat serius. Dalam
operasi ini, seramai 11 orang Penan telah
ditahan. Jawapan di sini, kita pun juga
boleh nampak ada satu situasi yang
tegang tetapi hanya 6 orang sahaja yang
telah dituduh di bawah seksyen 90B
Porest Ordinance, Sarawak kerana
kesalahan mengganggu dan menghalang
jalan pembalakan, manakala 5 orang lagi
telah dibebaskan. Dari jawapan ini, kita
dapati ada satu situasi yang serius tetapi
saya tidak puas dengan jawapan ini oleh
kerana situasi berlaku sejak 23hb Sep-
tember, 1993. Sebenarnya, pada masa
itu, saya sendiri hendak bangkitkan satu
usul 'definite' dan perlu disegerakan
tetapi oleh sebab pada masa itu tidak
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dapat laporan yang saya boleh 'confirm'
Tetapi semakin lama sampai hari ini
beberapa bulan sudah berlalu dan saya
bimbang dengan satu situasi di sana
bahawa akan berlaku satu perang antara
kaum Penan di situ dengan pihak Polis
dan Angkatan Tentera.

Satu lagi faktor yang mustahak yang
kita mesti lihat adalah kemasukan pihak
tentera ke sana. Kemasukan pihak tentera
kepada satu kawasan blokade, satu
insiden yang boleh dikatakan sivil dan
bukan perlu Tentera Darat masuk campur
tangan. Saya harapkan Kerajaan, tetapi
nampaknya Kerajaan tidak akan ambil
tindakan yang memuaskan. Saya harap
Parlimen, Dewan yang mulia ini akan
hantar satu 'fact-finding mission' yang
boleh 'corfirm'kan apa yang sebenar
berlaku di sana. Saya harap Kementerian
Dalam Negeri akan beri satu jawapan
atas peristiwa sejak September 1993
sampai hari ini, oleh sebab situasi di
sana akan meningkat sampai kepada
suatu keadaan yang dahsyat. Saya harap
penderitaan kaum Penan tidak akan di
sembunyikan oleh Kerajaan.

Yang kedua, Tuan Yang di-
Pertua.........[Disampuk]  Ada soalan lagi?
Baru-baru ini, kita di beritahu bahawa
Kementerian Penerangan tidak akan
patuhi syarat yang diberi oleh BBC
supaya siaran berita BBC tidak
disensorkan. Saya boleh bersetuju kalau
kita buat keputusan kita sendiri terhadap
nilai-nilai atau anggapan, 'views' dari.
pandangan persendirian British atau
Amerika Syarikat alau mana-mana negara
Barat. Tetapi saya bimbang dengan
kawapan Kementerian Penerangan bila
mereka kata 'censorship', dengan izin,
yang dibuat ke atas laporan rusuhan yang
berlaku di Medan diperlukan kerana
hendak mempertahankan 'sensitivity'
negara jiran iaitu negara Indonesia.

Tuan Yang di-Pertua, selain daripada
peristiwa itu, saya juga difahamkan
bahawa satu filem yang dibuat oleh John
Pilger yang bertajuk "Death of a Na-
tion" yang mengenai peristiwa Deli juga
tidak dapat disiarkan dalam televisyen
kita oleh sebab Kerajaan kita hendak
mempertahankan 'sensitivity' negara
Indonesia dan saya rasa polisi seperti
ini tidak wajar untuk sebuah negara
seperti Malaysia yang ingin memasuki
satu dunia yang moden, yang ingin
menilaikan informasi dan sebagainya.

Oleh sebab, Tuan Yang di-Pertua, apa
yang berlaku dalam dunia ini di negara
jiran atau di North Pole atau di Afrika,
kita perlu tahu walaupun bukan sahaja
rakyat jelata di sini tetapi juga untuk
businessman kita untuk dapat laporan
mengenai situasi yang sebenarnya, bukan
satu realiti yang palsu. Oleh sebab itu,
saya kesal dengan keputusan
Kementerian Penerangan baru-baru ini.

Yang ketiga, Tuan Yang di-Pertua,
adalah mengenai Kementerian Sains,
Teknologi dan Alam Sekitar. Dalam
mesyuarat yang lalu, saya ada bangkitkan
keadaan di Pulau Redang dan tiap-tiap
kali Timbalan Menteri berdiri, beliau
telah berkata dia tidak tahu ada berlaku
kerosakan hutan-hutan bakau di Pulau
Redang yang dilakukan oleh pemaju
Berjaya.

Saya difahamkan baru-baru ini iaitu
Timbalan Menteri sendiri pun mengakui
bahawa beliau disalahfahamkan oleh
Kementerian Sains, Teknologi dan Alam
Sekitar. Saya harap beliau akan buat satu
kenyataan rasmi dalam Dewan yang
mulia ini mengenai perkara ini.

Satu lagi perkara di bawah Kemen-
terian Sains, Teknologi dan Alam Sekitar,
Tuan Yang di-Pertua, adalah mengenai
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Empangan Pedu, satu lagi skandal yang
berlaku di negeri Kedah yang
mengakibatkan lebih daripada 63,000
petani-petani yang dibelakan oleh Yang
Berhormat dari Arau dan lain-lain Ahli
Parlimen Barisan Nasional. Seperti yang
kita nampak telah berlaku di Jerai In-
ternational Park, skandal "Pedu Dam"
ini adalah berlaku di "Muda Irrigation
Scheme", satu irrigation scheme yang
selama ini boleh dikatakan agak berjaya.
Tetapi sekeping tanah yang seluas 96,000
hektar di kawasan ini untuk 63,000
keluarga yang sepatutnya dibela sebagai
satu kawasan untuk tanaman padi, tetapi
pada 1992 diisytiharkan oleh PERNAS
untuk membina satu holiday resort dan
padang golf di Pedu Dam itu.

Apa yang dilaporkan oleh organisasi-
organisasi seperti EPSM dan sebagainya
adalah projek Pedu Dam ini tidak
mematuhi beberapa syarat. Satu syarat
yang penting adalah kerja pembangunan
itu tidak boleh melebihi 320 kaki
daripada "spillway level" dan saya
difahamkan bahawa syarat ini tidak
dipatuhi. Saya ingin tahu daripada
Kementerian Sains, Teknologi dan Alam
Sekitar apa yang akan dikenakan
terhadap pihak pemaju yang melak-
sanakan projek ini?

Tuan Yang di-Pertua, ada lain-lain
perkara yang saya akan bangkitkan dalam
Committee Stage dan sekian sahaja.
Terima kasih.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Ong Tee Keat]: Pasir Mas.

7.33 mlm.

Tuan Haji Ibrahim bin Ali [Pasir
Mas]: Tuan Yang di-Pertua, saya ingin
merujuk kepada Usul Menteri Kewangan,
pertama mengenai dengan misi tentera
kita ke Bosnia yang melibatkan
perbelanjaan lebih kurang RM93 juta.

Perkara yang saya ingin bangkitkan ialah
mengenai dengan berita yang telah
dikeluarkan oleh akhbar Harakah pada
25hb April.

Tuan Yang di-Pertua, mengenai
dengan perkara isu yang berlaku di
Bosnia-Herzegovina ini merupakan isu
yang sudah menjadi sensitif kepada umat
Islam, malah oleh seluruh manusia
sejagat yang mempunyai sifat peri
kemanusiaan. Pucuk pimpinan negara
kita telah mengambil langkah yang
berani, bukan sahaja menyuarakan di
forum-forum antarabangsa sejak isu ini
mula berlaku, sampailah ke akhir di mana
Perdana Menteri membuat kenyataan
bahawa tentera negara kita bersedia untuk
menyerang tentera Serb yang meng-
aniayai umat ataupun rakyat Bosnia
dengan syarat dipersetujui oleh Bangsa-
bangsa Bersatu. Tetapi malangnya
pengorbanan yang telah dibuat oleh
negara kita, lebih-lebih lagi tentera kita
yang sekarang ini sedang bertugas di
Bosnia untuk menyelamatkan rakyat
yang tidak berdosa, ada sekumpulan
ataupun sebuah parti politik mungkin
kerana cemburu di atas ketegasan yang
dibuat oleh pucuk pimpinan yang
mendapat sanjungan tinggi di peringkat
antarabangsa, juga rakyat negara kita,
maka cuba mengelirukan isu Bosnia
dengan mengatakan bahawa tentera
negara kita bersubahat ataupun memihak
kepada tentera Serb. Kenyataan ini cukup
tidak bertanggungjawab.

Saya bukan sahaja terkejut, tetapi
hampir pengsan bila membaca Harakah
pada 25hb April ini, sebab ianya satu
pembohongan yang cukup luar biasa oleh
orang alim - the first degree - degree
pertama pembohong dan fitnah. Yang
paling menyedihkan, bukan sahaja
Harakah dan pengarang-pengarang
Harakah, memang kenyataan ini
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dikeluarkan oleh pemimpin-pemimpin
PAS di dalam ceramah-ceramahnya
sekarang ini di kampung-kampung
dengan mengatakan bahawa kita sengaja
menghantar tentera untuk mati di Bosnia,
bersubahat dengan orang-orang Serb dan
dikeluarkan oleh Harakah, menimbulkan
kemarahan umat Islam.

Jadi, saya berpendapat, Tuan Yang
di-Pertua, kalau hendak dikutuk PAS ini
pun kadang-kadang menghabiskan masa
juga. Cuma saya hendak menarik
perhatian pihak Kementerian Dalam
Negeri supaya mengharamkan Harakah
ini. Tidak ada lagi persoalan hendak
mengkaji ataupun hendak memper-
timbang ataupun menyiasat, perkara ini
sudah jelas, selain daripada Kementerian
Pertahanan dan Wisma Putra terpaksa
turut menjawab tuduhan yang amat besar.
Saya kira ini bukan kali pertama PAS
buat bohong dalam Harakah, biasa
sahaja, sudah banyak kali, malah ucapan
Ahli-Ahli Parlimen daripada Barisan
Nasional banyak diputarbelit dalam
Harakah. Kita bercakap lain, dia buat
lain. Kita bercakap lain, dia tulis lain
dan disusuli dengan ceramah-ceramah
bohong di kampung-kampung.

Saya hendak bertanya Kementerian
Dalam Negeri, sampai bila hendak
bertolak ansur ini? Kerana peranan
Harakah sekarang ini memang boleh
mencetuskan pergaduhan. Jangan tunggu
pergaduhan berlaku, baru kita hendak
bertindak. Kalau lihat kepada urutan dulu
di mana Kerajaan bertindak tegas, selalu
mencegah sebelum sesuatu yang buruk
berlaku, maka sewajarnya Harakah ini
diharamkan. Malah ada desakan-desakan
dari pihak-pihak rakyat sekarang ini,
golongan tertentu, bukan sahaja Harakah,
termasuk Parti PAS sekali, tetapi kita
demokrasi supaya tidak boleh
menggunakan Islam sebagai nama parti

politik, tetapi cukup dengan langkah
pertama.

Saya ingin menyarankan kepada pihak
Kenienterian Dalam Negeri supaya tidak
bertolak ansur lagi. Cuba kira bayangkan
tuduhan yang dibuat oleh Harakah. Baru-
baru ini ada seorang tentera kita terbunuh
di Bosnia sewaktu menjalankan tugas,
dengan niat hendak mempertahankan
rakyat Bosnia dan kita belanjakan wang 
yang begitu banyak, tiba-tiba ada yang
mengatakan bahawa tentera kita
bersubahat dengan Serb. Tentulah
keluarga-keluarga yang terlibat, keluarga
anggota tentera yang berada di Bosnia
sekarang ini tentu tertanya-tanya apakah
tuduhan ini benar? Dan ianya adalah
tidak benar. Jikalau ianya tidak benar,
dan Harakah disebarkan dengan begitu
luas, sudah banyak kali perkara-perkara
seumpama ini berlaku.

Jadi, apakah tindakan Kementerian
Dalam Negeri? Apakah Pasukan Polis
ataupun pihak keselamatan sekarang ini
sedang membuat penyiasatan ataupun
didapati belum sampai lagi masanya
Harakah diharamkan? Tetapi kalau dulu
saya lihat, banyak tindakan-tindakan atas
nama keselamatan negara diambil
tindakan dengan begitu cepat. Saya
mengulangi banyak kali bahawa Harakah
ini mesti diharamkan sebelum sampai
kepada peringkat kita hendak mendesak
pihak-pihak keselamatan ataupun orang
yang bertanggungjawab mengundur diri,
belum lagi. Tetapi cukup dengan
mengatakan bahawa Harakah mesti
diharamkan. Sudah banyak kali saya
sebut ini, Tuan Yang di-Pertua. Kalau
perkara ini tidak diambil tindakan segera,.
saya akan mengulangi desakan saya dan
saya percaya t indakan ini boleh
menenangkan keadaan. Kita bukan sahaja
menyalahkan pihak Harakah, tetapi
termasuk pemimpin-pemimpin PAS
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sendiri. Saya percaya ini merupakan satu
rancangan yang disusun dengan begitu
teliti untuk hendak menghilangkan
keyakinan rakyat, kerana kredibiliti
negara Malaysia, kepimpinan Malaysia
dan sekali gus kepada UMNO dan
Barisan Nasional dalam konteks kaca
mata rakyat dalam isu Bosnia-
Herzegovina, maka mereka bimbang
dengan kredibiliti yang begitu tinggi.
Maka mereka hendak 'demoralise',
hendak mengelirukan rakyat, maka
mereka menuduh tentera kita bersubahat
dengan Serb - cukup kurang sopan
ataupun dengan lain-lain perkataan
'cukup kurang ajar' betul? Tidak ada
seorang di sini............

Seorang Ahli; Mohamad Sabu ada?

Tuan Haji Ibrahim bin Ali: Tidak
ada di sini - seorang pun tidak ada.

Tuan Yang di-Pertua, itu mengenai
dengan masalah Harakah. Saya percaya
apa yang saya sebutkan tadi keluar dalam
Hansard besok, PAS baca jadi akan
keluar dalam Harakah, dia akan
mengatakan Ahli Parlimen Pasir Mas
mencadangkan Harakah diharamkan -
mesti keluar, dia pun sebar melalui
kampung-kampung. Ini dia akan buat.
Tetapi saya tidak kisah, saya tidak peduli
dan saya tidak pernah gerun kepada
pemimpin-pemimpin PAS ini, cuma atas
nama keselamatan. Maka sebab itu saya
membangkitkan perkara ini supaya pihak
Kementerian Dalam Negeri bertindak
tegas.

Perkara yang kedua, Tuan Yang di-
Pertua, saya merujuk kepada masalah
bantuan Kerajaan Pusat ke Kerajaan
Negeri Kelantan. Bantuan ini dalam
banyak bentuk, geran tahunan,
peruntukan kepada Kerajaan Tempatan,

kepada Yayasan Islam Kelantan, macam-
macamlah......................

Seorang Ahli: [Menyampuk]

Tuan Haji Ibrahim bin Ali:
................ jalan-jalan. Jadi selama ini,
selama hampir 3 tahun lebih, Kerajaan
Pusat mengambil sikap yang begitu luar
biasa, maknanya sikap pemurah
menunaikan tanggungjawab, tetapi
dengan ringkas, dengan lain-lain
perkataan, Tuan Yang di-Pertua, kita lihat
bahawa apa yang dibuat oleh Kerajaan
Pusat kepada Kerajaan Kelantan segala-
galanya tidak betul, tidak benar dan tidak
dihargai. Oleh kerana itu saya minta
pihak Kerajaan supaya mengkaji balik
di mana peruntukan yang harus diberi
adalah apa yang tertakluk dalam
Perlembagaan, dan kalau ada hutang yang
perlu dibayar, ianya mesti dipotong
dahulu sebelum diberi. Saya kira sudah
sampai masanya sebab banyak sangat
hal yang berlaku sekarang ini, dan
kalaupun diberi ianya tidak banyak
memberi faedah kepada rakyat.

Perkara yang kedua, ini saya hendak
rujuk kepada Pusat Islam dan juga di
bawah Jabatan Perdana Menteri kerana
luar biasa berlaku di Kelantan sekarang
ini. Kebanyakan di kalangan kakitangan
Kerajaan Pusat yang berada ataupun
berkhidmat dengan agensi Kerajaan Pusat
di Kelantan, sudah banyak laporan yang
kita terima bahawa mereka ini daripada
belakang menikam Kerajaan Pusat.

Saya tidak mahu lagi menyebut nama-
nama individu, tetapi saya kira agak
wajar dan perlu pihak Kerajaan membuat
kajian yang teliti mengenai dengan
penglibatan dan sikap setengah-setengah
pegawai Kerajaan yang bekerja dengan
Kerajaan Pusat di Negeri Kelantan,
kerana kita dapati ada setengah-setengah
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tidak bekerja sebagaimana harus mereka
melakukan kerja ataupun tanggungjawab
kepada Kerajaan Pusat.

Begitu juga saya hendak sebut
mengenai dengan Guru Takmir yang
dibayar oleh Jabatan Perdana Menteri
di bawah Pusat islam Guru Takmir ini
adalah di bawah Pusat Islam boleh
dikatakan sebahagian besar menentang
Kerajaan Pusat. Begitu juga Guru Pardhu
Ain yang diambil oleh pihak Kerajaan
untuk mengajar kelas-kelas fardhu ain,
dibayar oleh Kerajaan Pusat,
pengambilannya diserahkan kepada
Guru-guru Besar dan saluran bayarannya
sekarang dibuat oleh JPP dan boleh
dikatakan majoriti menentang Kerajaan
Pusat. Jadi kalau inilah keadaannya
berlaku dan terus berlaku, jadi saya
berpendapat Tuan Yang di-Pertua, kerja-
kerja PAS sekarang ini sudah berjaya.
Maknanya Kerajaan Pusat secara tidak
langsung menolong PAS berjaya dalam
kerja-kerja yang tidak baik. Maka sebab
itu saya minta perkara ini diberi perhatian
dengan serius oleh pihak Kerajaan.

Tuan Yang di-Pertua, mengenai
dengan Lembaga Urusan dan Tabung
Haji. Tahun ini ramai bakal-bakal jemaah
haji tidak dapat menunaikan fardhu haji
ke Mekah. Kuota yang diberi oleh
Kerajaan Saudi ialah 19,000 orang, Ahli
Parlimen Arau pun tidak boleh pergi ke
Mekah - 19,000 orang. Yang mendaftar
berpuluh ribu - 40,000 orang daftar. Itu
masalah Kerajaan Saudi, kerana hanya
mengizinkan 19,000 berasaskan kepada
kuota.

Yang saya hendak menarik perhatian
di Dewan yang mulia ini, Tuan Yang
di-Pertua, dan juga pihak Lembaga
Urusan dan Tabung Haji dan Jabatan
Perdana Menteri yang mengawasi
perjalanan Lembaga Urusan dan Tabung

Haji. Oleh kerana perkara ini sudah
berlaku, tahun dahulu dan tahun ini,
maka perlu masalah pendaftaran bakal-
bakal haji ini dikaji semula. Maksudnya
fardu haji, mereka mesti membayar
penuh 100%, RM5,000 lebih dan ada
di kalangan bakal jemaah orang-orang
kampung yang menjual tanah, lembu-
kerbau dan seumpamanya, tetapi akhir
sekali bila sampai waktu tidak boleh
pergi ke Mekah.

Lembaga Urusan dan Tabung Haji ini
dikendalikan oleh Kerajaan Pusat, ini
pun dipolitikkan oleh orang-orang PAS.
Secara kebetulan, Tuan Yang di-Pertua,
ini cerita lucu, tetapi benar, dipolitikkan
oleh orang PAS. Bila ada jemaah-jemaah
haji yang tidak boleh pergi ke Mekah
dan secara kebetulan, ini Ketua-ketua
Cawangan UMNO, yang tidak boleh
pergi ke Mekah. Dalam senarai awal
termasuk orang-orang PAS boleh pergi,
kata orang PAS, tengok orang UMNO
tidak boleh pergi ke Mekah, sebab parti
tidak Islam, 'tidak sampai seru' katanya,
pada hal mereka ini tidak termasuk dalam
kuota dan sudah barang tentu kalau
mereka sudah bayar penuh ke Tabung
Haji, akhirnya tidak dapat pergi dengan
menjual harta-benda yang mereka ada,
sudah barang tentu mereka merasa
kecewa. Sebab itu saya minta juga hal
ini dikaji semula dan Tabung Haji pun
jangan banyak memikir soal berniaga
sangat. Tetapi tumpukan kepada
matlamat ia ditubuhkan dulu, sebab itu
dalam Lembaga Pengarah Urusan dan
Tabung Haji, kalau boleh mereka-mereka
yang ada dalam Lembaga Urusan dan
Tabung Haji ini, orang-orang yang lebih
prihatin kepada perkara-perkara ini. Ini
ramai dari kalangan tokoh-tokoh kita
yang boleh memberi khidmat kepada
Tabung Haji, sebab saya hendak kaitkan
dengan perlantikan Lembaga Pengarah
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agensi-agensi Kerajaan, Tuan Yang di-
Pertua, ini pun penting.

Kita sudah banyak menswastakan
agensi-agensi yang dipunyai oleh
Kerajaan, yang sudah pun setengah
disenarai di Bursa Saham Kuala Lumpur,
termasuk agensi-agensi yang dalam
proses di'corporatise'kan. Bila saya lihat
agensi-agensi ini di'corporatise'kan dan
disenaraikan di Bursa Saham Kuala
Lumpur, dari segi sahamnya masih lagi
dipegang oleh Kerajaan melalui Menteri
Kewangan Diperbadankan. Maknanya
saham dipegang oleh Kerajaan - majoriti
saham. Maknanya controling share masih
macam STM (Telekom) dan macam-
macam lagi.

Yang saya hendak bangkitkan di sini,
agensi-agensi yang dahulu harus ingat
dahulu saya pernah bercakap di Dewan
yang mulia ini juga merupakan 'power
base' kepada tulang-belakang Kerajaan
yang ada sekarang ini, tetapi apabila
berlukar tangan, walaupun kita katakan
bahawa agensi ini perlu dipimpin oleh
orang-orang profesional, orang-orang
berpengalaman, tetapi apa yang kita
dapati, Tuan Yang di-Pertua, dari segi
power base ini sudah mula terhakis.
Sebab itu saya ingin mencadangkan
semua agensi-agensi yang di'corpora-
tise'kan termasuk yang disenaraikan di
Bursa Saham Kuala Lumpur, Pengerusi
kepada agensi ini mesti dilantik di
kalangan tokoh-tokoh poli t ik yang
menyokong Barisan Nasional ataupun
Ahli-Ahli Yang Berhormat. Saya tidak
ada apologetic dan saya sebut dengan
jelas. Dan di peringkat Ketua Eksekutif
boleh dilantik di kalangan tokoh-tokoh
profesional, semua sekali. Ini saya tengok
Pengerusi pun dia, Ketua Eksekutif pun
dia - pegang semua sekali. Seolah-olah
tokoh polit ik tak layak memegang
jawatan seumpama ini. Kalau kita lihat

ada setengah agensi yang belum
dicorporatisekan - Pengerusi, tokoh
pol i t ik ; Ketua Eksekutif orang
profesional, berjalan elok seperti
PERNAS seumpamanya. Sekarang ini
penyertaan tokoh-tokoh politik hanya di
peringkat Ahli Lembaga Pengarah, pal-
ing tinggi dua, tiga orang. Yang banyak
tokoh korporat ataupun orang perniagaan,
termasuk kakitangan Kerajaan, yang
majoriti. Bila timbul macam-macam isu,
yang selalu tanggung ialah orang politik,
tak timbul orang lain - ini kerana orang
politik rasuah, orang inilah! orang inilah!
macam-macam. Saya sudah tengok
perkara ini sudah lama sangat berlaku.

Jadi, saya rasa sesuai dengan dasar
konsep demokrasi di mana Kerajaan ini
yang dipilih oleh rakyat - rakyat memilih
parti mana? Yang mendukung Kerajaan
ialah Barisan Nasional. Maka dari
konteks parti yang menguasi mendukung
Kerajaan sepatutnya semua agensi-agensi
ini dikuasai dan dipegang oleh tokoh-
tokoh politik dan dibantu oleh Ketua
Eksekutif yang berpengalaman dan
profesional. Ini yang ditengok dalam
Lembaga Pengarah tokoh itu tokoh ini,
setengahnya kita tak kenal pun. Ada
setengah-setengah boleh jadi pengarah
bukan main act. Kalau tulis surat bukan
main lambat hendak jawab atau langsung
tak jawab. Ada setengah-setengah boleh
dikatakan keseluruhannya boleh
dibuktikan. Sebab itu saya bimbang
power base yang saya sebutkan tadi akan
terhakis. Saya hendak minta juga - saya
cukup menyokong orang-orang korporat,
tetapi dari segi pelaksanaan, satu, dasar
Kerajaan juga hendak kena jaga. Jangan
fikir berniaga sahaja. Ada perkara-
perkara seumpama ini berlaku.

Kita tengok contoh atas kepentingan,
saya hendak beritahu Ahl i Yang
Berhormat dari Arau dan Ahli Dewan
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yang mulia ini. Kita bergasak dengan
British, kita sudah buat dasar 'no more
project for British', selesai, tak ada projek
dengan British, selagi akhbar-akhbar
British tak tunjuk sikap bertang-
gungjawab - ini orang koloni kita dahulu.
Beberapa hari yang lalu PAS buat
perisytiharan Kerajaan negeri Kelantan
meneruskan kerjasama mengadakan
kontrak antara Kerajaan British dengan
Kerajaan Kelantan untuk bekalan air. Dia
kata kita tak bergaduh pun dengan
Kerajaan British. Kerajaan Pusat punya
hal. Itu sebuah Kerajaan yang sudah jatuh
ke tangan Pembangkang. Tetapi
semuanya dibuat atas nama perniagaan,
atas nama business. Business penting,
keuntungan penting, ada waktu-waktu
politik lebih penting daripada business,
demi kestabilan politik negara, demi
maruah negara, maruah bangsa, ada juga
waktu-waktu, tetapi tidaklah sampai kita
korban kepentingan ini. Tetapi ini yang
berlaku.

Sebab itu saya hendak minta supaya
perlantikan Pengerusi, sama ada dalam
syarikat yang telah disenarai di dalam
Bursa Saham Kuala Lumpur, yang sudah
didaftarkan di Bursa Saham Kuala
Lumpur, yang belum, yang dalam proses,
sistem pengurusan organisasi ini
berbentuk Lembaga Pengarah dan Ketua
Eksekutif, di mana Pengerusi Lembaga
agensi tersebut dan Ahli Lembaga
Pengarah mesti terdiri daripada wakil-
waki l dari parti komponen Barisan
Nasional, lebih-lebih lagi UMNO.

Tuan Shahidan bin Kassim: Yang
Berhormat berada dalam salah sebuah
daripada syarikat di bawah PERNAS.
Adakah Yang Berhormat berpuas hati
dengan kedudukan Pengerusi dan juga
perlantikan Pengerusi-pengerusi di dalam
PERNAS dan juga anak syarikat
PERNAS?

Tuan Haji Ibrahim bin Ali: Saya
tak beri komen, sebab itu mengenai
dengan kepentingan, nanti salah faham.
Cuma saya berharap kalau boleh
Pengerusi-pengerusi anak syarikat ini pun
dilantik di kalangan orang-orang politik.
Sudah jelaslah itu, apa lagi hendak jawab.

Tuan Yang di-Pertua, saya juga ingin
menyentuh mengenai dengan Kemen-
terian Perumahan dan Kerajaan
Tempatan. Ini mengenai cerita yang saya
baca dalam suratkhabar perang di antara
Majlis Tempatan Kemaman dengan
Perwaja Steel Terengganu Sdn. Bhd. Ini
pun satu hal juga. Saya bangkit di sini
kerana saya hendak minta pihak
Kementerian mengenai dengan Kerajaan
Tempatan, kalau boleh dikursuskan betul-
betul. Dan Kerajaan Negeri juga harus
memberi panduan kepada Majlis-majlis
Daerah/Majlis Tempatan mengenai
dengan garis panduan bersabit antara lain
seperti contoh yang berlaku di Kemaman
baru-baru ini. Perwaja Steel Terengganu
Sdn. Bhd. kita lihat di antara satu-satu
syarikat industri besar yang kita lihat
begitu mengambil berat kepada kebajikan
pekerja-pekerja, boleh jadi contoh kepada
industri-industri lain, bagaimana Perwaja
Steel Terengganu Sdn. Bhd. begitu
berjaya. Saya pernah berkesempatan
melihat sendiri, bila saya pergi ke
Perwaja Steel Terengganu Sdn. Bhd.
masuk dalam kawasan kilang-kilang
begitu besar, k i lang besi yang
mengeluarkan besi pun ada dewan, tulis
"tempat sembahyang" dengan begitu
besar, tempat pekerja-pekerja berjemaah
pun ada, kantin begitu cantik, rumah-
rumah untuk pekerja-pekerja siap dalam
waktu yang singkat.

Ini yang dikatakan masyarakat
penyayang, ini baru betul, kalau kita
hendak menuju Wawasan 2020, kita
hendak mendukung konsep masyarakat
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penyayang. Tetapi dalam pada itu timbul
perang dengan Majlis Tempatan
Kemaman kerana mereka buat rumah,
kata Majlis Tempatan Kemaman tak ada
kebenaran. Akhir sekali sampai ke
mahkamah, keluar dalam suratkhabar.
Saya rasa ini memalukan. Kerajaan
Negeri patut beri garis panduan dan di
pihak Kerajaan Pusat juga harus
menegur, dan kalau perlu dikursus,
dikursuskan. Bila pergi ke mahkamah,
tengok Perwaja Steel Terengganu Sdn.
Bhd. menang. Sebab dalam kawasan
industri memang kelulusan untuk
membina rumah adalah di antara industri
syarikat tersebut dengan Kementerian
Sumber Manusia, tidak dengan Kerajaan
Tempatan.

Jadi, saya harap supaya perkara ini
tidak berlaku lagi, dan boleh menjadi
contoh dan teladan di mana Majlis
Tempatan harus lebih banyak berkursus,
sebab kalau perkara yang berlaku
kadang-kadang memang menggelikan
hati, memalukan, apatah lagi dengan
sebuah syarikat Perwaja Steel
Terengganu Sdn. Bhd. yang telah
menunjuk prestasi yang begltu baik dan
hebat.

Tuan Yang di-Pertua, saya juga ingin
menyentuh soal satu lagi, Kementerian
Pendidikan, ini pun satu hal. Sesudah
dilaksanakan SSB - di Kelantan, saya
hendak sebut di Kelantan, di kawasan
saya sebagai contoh. Sekarang ini ada
orang kata - Kementerian Pendidikan
dan Menteri saya minta beri perhatian,
sudah ada dakwaan hampir 90% kalau
guru-guru di Kelantan tidak menyokong
Kerajaan Pusat. Pilihanraya di Lundang
baru-baru ini ada dakwaan mengatakan
90% guru-guru tidak menyokong
Kerajaan Pusat, apa fasal? Macam-
macam hypothesis dibuat. Antaranya

mengenai dengan kenaikan pangkat
sesudah penyelarasan SSB dibuat.

Salah satu isu yang saya hendak
bangkit di sini, Tuan Yang di-Pertua,
di Kelantan ada 94 orang guru kelulusan
diploma menerima jawatan kenaikan
pangkat dari DG.6 ke DG.5 dan disahkan
jawatan pada Ihb.September 1992. Pada
20hb Disember 1993 berlaku pula
kenaikan pangkat dari DG.6 ke DG.5
kebanyakannya guru-guru lulusan SPM
dan belum lagi disahkan jawatan.
Kemudian pada 16hb April 1994
kebanyakan mereka ini dilantikkan pula
ke jawatan DG.4 di sekolah A, Kumpulan
KUP. Antara sekolah-sekolah yang
terlibat seperti Sekolah Kebangsaan
Sabak, Sekolah Kebangsaan Taping,
Sekolah Kebangsaan Gual Periok dan
lain-lain sebagai contoh.

Persoalannya kenapa guru-guru besar
yang belum lagi disahkan jawatan ke
DG.5 tetapi sudah diberi KLP bagi
jawatan DG.4, sedangkan kebanyakan
Guru-guru Besar, Penolong Kanan
lulusan diploma belum lagi diberi apa-
apa sama ada KLP, ataupun memangku
DG.4. Persoalannya atas priority atau
dasar apakah keadaan yang demikian
terjadi? Kerana, Tuan Yang di-Pertua,
kalau kita lihat macam di Kelantan ada
138 buah sekolah rendah, dan ada 94
guru yang lulusan diploma.

Ini ada 138 sekolah, jadi lebih dari
mencukupi. Malah, guru-guru lulusan
S.P.M. yang berpengalaman pun tidak
cukup. Malah, ada lagi lebih dari segi
jumlah 138 tetapi kenapa berlaku, timbul
masalah di mana saya dapati ada guru-
guru diploma ini tidak disahkan ke dalam
jawatan sebagaimana yang saya
bangkitkan tadi? Sekolah-sekolah di
bahagian Pasir Puteh saya dengar beres,
tidak berbangkit. Di Kota Bharu,
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beberapa orang. Kawasan saya langsung
tidak ada. Apa pasal?

Tadi, timbul masalah subsidi padi,
ini masalah guru-guru pula. Jadi, saya
minta supaya Kementerian Pendidikan
lebih serius dengan masalah pentadbiran
pendidikan di negeri Kelantan, baik dari
soal proses kenaikan pangkat tetapi juga
sikap guru-guru dan pihak-pihak yang
berkenaan dalam mereka menjuruskan
peranan mereka termasuk terbabit dalam
sokongan kepada parti-parti politik.
Tugas mereka ialah memberi perhatian
dan tumpuan kepada tanggungjawab
sebagai seorang pendidik.

Tuan Yang di-Pertua, itu sahaja yang
saya hendak sentuh di sini dan sebab
perkara pokok yang saya hendak sebut
telah pun saya sentuh dan saya harap
perkara yang saya bangkitkan itu
mendapat jawapan yang terperinci
daripada Kementerian-kementerian yang
berkenaan. Saya tidak mahu mendengar
jawapan "umum, lebih kurang, ambil
perhatian, akan dikaji, akan diambil
susulan, pandangan Yang Berhormat baik
dan akan ditimbangkan" tetapi selepas
itu saya balik, tidur, tengok apa-apa pun
tidak ada. Saya harap supaya perkara
yang dibangkitkan ini mendapat
perhatian oleh pihak Kementerian-
kementerian yang saya sentuh tadi.
Sekian, terima kasih.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Arau.

8.03 mlm.

Tuan Shahidan bin Kassim [Arau]:
Tuan Yang di-Pertua, saya mengucapkan
terima kasih di atas peluang untuk
bercakap. Yang pertamanya, saya
menyokong Akta untuk menggunakan

sejumlah wang daripada Kumpulan Wang
Disatukan. Sebagaimana Pasir Mas tadi,
saya ingin menyentuh fasal akhbar
Harakah yang keluarannya pada 25hb
Mei yang lepas.

Tuan Yang di-Pertua, kalau hendak
kira fitnah yang telah dikeluarkan oleh
akhbar Harakah saya ingat mungkin kita
menerima konsep bahawa ini ialah
kebebasan yang perlu diberikan tetapi
persoalan saya, apabila ada akhbar luar
yang membuat f i tnah dengan
menceritakan tidak benar, kita
mengambil tindakan. Contohnya, kita
mengambil tindakan terhadap akhbar
British kerana mereka menceritakan
perkara-perkara yang membawa fitnah
tetapi Harakah sekarang ini, bukan sahaja
membuat fitnah tetapi telah mencetuskan
perkara-perkara yang saya ingat boleh
menyebabkan perpaduan sesama orang
Islam akan terjejas.

Tidak apalah kalau sekiranya kita fikir
ini kebebasan akhbar dan sebagainya,
tidak boleh kita ambil tindakan, biarlah
bagaimanapun. Tetapi persoalan saya
sekarang, akhbar ini sekarang telah dijual
dengan berleluasa kepada orang ramai.
Pada hal dalam KDNnya telah
dimaktubkan bahawa hanya akan
disiarkan kepada ahli-ahli. Saya sebagai
orang yang berfikiran terbuka. Saya
sedikit pun tidak cemburu pada PAS.
Dia hendak, keluarlah. Saya ingat boleh
beri banyak lagi KDN pada mereka
dengan syarat hanya untuk ahli-ahli,
untuk ahli tetapi kalau untuk terbuka,
dia kena pohon lain supaya akhbarnya
dibuat untuk terbuka. Benarkanlah beri
10 lagi KDN pun tidak apa tetapi dengan
syarat, kalau untuk ahli, ahli, kalau untuk
dijual pada umum, jual pada umum. Itu
persoalan.

Saya berpeluang, saya beli akhbar di
airport Alor Setar yang dijual dengan
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cara terbuka. Saya beli sebab saya tertarik
nama saya ada di situ. Saya hendak
tengok apa dia kata dan dalam inasa yang
sama Setiausaha Agung PAS tanya, dia
kata, "Hang beli suratkhabar ini, hang
nak bantai di Parlimen mengenai akhbar
ini dijual pada orang ramaikah? Saya
kata, "memang jual kepada orang ramai."
Kenapa saya boleh beli? Saya bukan
orang PAS. Saya terkenal memang bukan
orang PAS. Jadi, kita akan dapat jawapan
bahawa kita beri kebebasan dan
sebagainya.

Saya ingat sudah sampai masanya
pihak Kerajaan mengambil tindakan yang
sewajarnya supaya akhbar ini disyaratkan
mesti dijual kepada ahli-ahli. Kalau tidak
KDNnya mesti ditarik balik sebab kita
harus adil kepada semua pihak. Saya
ingat dengan Kerajaan tidak mengambil
tindakan kepada Harakah dan juga Roket
- Roket cerdik. Bila kita cakap di
Parlimen, dia cepat-cepat arahkan semua
sekali akhbar Roket; tidak dijual di kedai-
kedai. Dia cepat-cepat buat macam itu.
Jadi, kita tidak dapat beli. Saya hendak
pergi beli pun tidak sempat sebab dia
tarik balik. Dia cepat-cepat ikut
peraturan. Dia memang perangai macam
itu. Dia buat kesalahan, bila dia tahu
tindakan akan diambil, dia cepat-cepat
perbetulkan. Dia tidak bayar tol, dia pun
bayar tol. Saya nampak ada wakil DAP
sekarang sudah keluarkan duit untuk
bayar tol. Dia memang macam itu. Kalau
t idak, akhbar ini seolah-olahnya
menggertak Kerajaan dengan bebas dan
ini tidak termasuk ahli-ahli PAS yang
pergi ke seluruh negara, yang saya rasa
pihak Jabatan Agama Islam harus fikir.

Baru-baru ini, Dato' Dr. Hamid,
Timbalan Menteri memaklumkan bahawa
terdapat sekumpulan dakwah yang lari
daripada ajaran sebenarnya, yang
bergerak dengan cergas termasuk tuduhan

yang mengatakan ada pemimpin mereka
yang duduk di hotel 5 bintang akan
diambil siasatan, akan disiasat dan
sebagainya. Kemudian, hari ini, akhbar
Utusan kalau saya tidak silap,
mengatakan bahawa fahaman Syiah
sedang bergerak dengan berleluasa. Ini
yang kita nampak, kumpulan dakwah,
yang kita kata Syiah bergerak berleluasa.
Orang ini duduk di hotel 5 bintang. Syiah
dengan hak yang 5 bintang dibuat
sembunyi-sembunyi. Yang PAS ini, cara
terbuka. Cara terbuka, Tuan Yang di-
Pertua. Cara terbuka dia bantai Kerajaan,
hendak bantai, bantai tetapi fitnah yang
dibuat termasuk ajaran-ajaran yang
terpesong.

Contohnya macam Pasir Mas, Pasir
Mas harus bertanggungjawab apa dia
cakap. Tetapi dia balik, nak buat macam
mana. Dia pun macam kawan sebelah
sana juga. Balik - orang bercakap dia
balik. Dia kata tadi, orang PAS kata ada
ketua-ketua cawangan UMNO yang tidak
dapat pergi ke Mekah kerana dia parti
tidak Islam. Saya pergi ke Kelantan,
walaupun orang PAS kata saya tidak
berani pergi ke Kelantan, saya pergi,
saya pun tidak boleh pergi ke Mekah
sebab saya daftar lewat. Dia kata, ini
sebab parti tidak Islam. Ajaran ini
terpesong atau tidak? Kena ambil tahu
dan banyak lagi perkara-perkara yang
telah di t imbulkan oleh pemimpin-
pemimpin PAS yang telah saya
t imbulkan baru-baru ini berhubung
dengan hukum Hudud, berhubung dengan
tafsiran ayat Al-Baqarah yang saya telah
sebutkan baru-baru ini, ini merupakan
perkara-perkara yang terpesong.

Jadi, Dato' Dr. Hamid, Timbalan
Menteri, bukan sahaja sebut siasatan akan
diambil kepada hotel 5 bintang tadi dan
juga Syiah, ini yang depan mata dok
maki dia tiap-tiap hari, awat dia tidak
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sebut untuk ambil tindakan? Saya naik
pening.

Dato' Haji Mohamad bin Abdullah:
[Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Yang Berhormat, Maran minta jalan.

Dato' Haji Mohamad bin Abdullah:
Terima kasih. Saya hendak tanya sebab
PAS menyatakan ada orang UMNO yang
tidak dapat pergi ke Mekah itu kerana
partinya tidak Islam. Adakah kesemua
19,000 yang tidak pergi itu, semua orang
UMNO atau ada atau tidak orang PAS?
Jadi, kalau orang PAS yang tidak pergi
itu apakah hukumnya?

Tuan Shahidan bin Kassim:   Orang
PAS yang tidak pergi, dia kata niat sudah
ada, kira macam haji dah. Dia jawab
macam itu. Cuma saya ini dia kata parti
tidak Islam. Tetapi kalau orang PAS dia
kata, walaupun tidak dapat pergi, tetapi
sudah kira haji, dapat pahala haji kalau
dia mati. Dia jawab macam itu, saya
percaya. Dia akan pusinglah bagai-
manapun, akhirnya dia betul. Ini tidak
dapat dinaf ikan. Pegawai-pegawai
Kerajaan, walaupun tuan-tuan senyum
sekarang, tetapi saya hendak beri tahu,
ini masalah kita Wakil Rakyat di
kampung sebab kita buat dan ambil
siasatan tetapi ini yang dok bantai depan
mata tiap-tiap hari ini, bawa keluar ayat
Al-Quran. Dalam Parlimen dia bawa
keluar. Macam kata Pengkalan Chepa.
Dia kata, "Orang-orang UMNO tidak
percaya Al-Quran". Ini satu benda yang
kecilkah? Saya sudah ambil tindakan
masuk bawa Usul, tetapi Usul saya
sampai ke giliran penghabis. Ini kena
ambil tindakan! Ini cakap di Parlimen.
Apakah perlu saya mengambil tindakan
atau belah sana mengambil tindakan?

Saya terkecil hati sebab kalau ini kita
hendak ambil tindakan, ini benda yang
kita dengar. Geram betul, fasal apa pergi
tuduh kata askar kita terlibat membantu
Serb? Askar kita! Hoi, berat itu! Askar
kita! Seolah-olah semua askar kita yang
ada di sana. Kalau pun ada satu dua
kes, katalah ada; tetapi tidak boleh sebut
askar kita. Jadi, bini-bini askar ini pun
banyak juga bini askar yang ahli PAS.
Itu sebab mereka telefon akhbar hari ini,
dia kata - ini baru ada orang yang mati
Tuan Yang di-Pertua, tentera kita yang
meninggal dunia kerana menjalankan
tugas. Apa rasa isterinya? Dia kata, "aku
harap suami aku pergi perang atau jaga
keamanan, rupanya dia buat cara lain".
Itu berat! Bagi bininya rasa suspicious
terhadap suaminya. Bukan senang. Dia
ingat suaminya tumpang rogol sama
apakah? Sebab Serb ini perangainya
membunuh, merogol - lagi buat apa?
Bunuh, rogol, seksa orang dan macam-
macam - itu perangai Serb. Jadi kalau
bantu Serb, jadi askar kita perangai
macam itulah.

Bila bini-bini askar sekarang sudah
ingat macam itu, kita telah mewujudkan
fitnah yang boleh merosakkan hubungan.
Saya takut nanti balik ada yang cerai-
berai dan sebagainya. Tetapi biarlah, itu
soal peribadi. Tetapi dari segi
kepentingan negara ini harus diambil
t indakan dan siasatan. Kita hendak
biarkan macam ini sahaja? Ini masalah
keselamatan negara, orang boleh cakap
macam itu sahaja. Mana boleh! Tidak
boleh! Menteri-menteri, Timbalan-
timbalan Menteri semua tolong fikir. Ini
bukan benda kecil, bendan besar, jangan
takut hendak bersuara. Semua penakut.

Jadinya, saya minta supaya Kerajaan
perihatin ke arah mengambil tindakan
kepada akhbar Harakah. Fitnah satu! Dia
ikut atau tidak ikut peraturan, mungkin
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Kementerian Dalam Negeri benar
ataupun tidak tahulah. Tetapi mungkin
benarlah, mereka buat fitnah tidak
berhenti, tidak dengar cerita buat
larangan atau apa. Mana tahu dibenarkan
membuat fitnahlah agaknya. Tidak
tahulah. Timbalan Menteri Kewangan
tidak boleh jawab, dia kata, "saya akan
ambil tindakanlah" - walaupun Ahli
Yang Berhormat dari Pasir Mas sudah
minta jawab. Dia tidak boleh jawab.
Dalam Committee Stage kita timbulkan
sekali lagi. Tidak apa.

Yang keduanya, pasal Penan - lari
habis. [Sambil memandang ke arah
tempat duduk Ahli-ahli DAP] Isu-isu
Penan ini tidak habis. Saya ingat
Kerajaan bentangkanlah, ceritakanlah apa
yang sebenarnya berlaku. Saya sendiri
dengan kawan-kawan dalam Back-
bencher berpakat-pakat dengan Ahli
Yang Berhormat dari Santubong tadi,
dia kata, "marilah melawat Sarawak nanti
balik boleh buat laporan". Baik, kita
pergi Sarawak nanti. Kita masuk
berjumpa orang Penan, Betulkah tidak
betul. Kalau betul kita kata betul, tidak
bohong. Tidak betul, cakap tidak
betullah.

Ini pasal kenyataan Yang Berhormat
Menteri Pembangunan Luar Bandar,
bahawa Kerajaan akan corporatise,
memperbadan, menswastakan projek-
projek pembangunan luar bandar. Ini satu
kenyataan yang cukup hebat dan menarik.
Sepatutnya Kerajaan sudah buat lama
dah ini! Kalau buat macam ini, saya pasti
semua sekali kawasan-kawasan luar
bandar di seluruh Malaysia - clear. You
know! Kita beri contoh, macam Antah
Biwater - kita beri projek berapa bilion
kepadanya, saya pun lupa. Katalah RM1
bilion. Tidak tahu. Semua orang main
kening - terlupa. Sebab sudah lama.
Katalah RM1 bilion, kalau sekiranya kita

beri syarat, kita beri projek RM1bilion,
kamu mesti naikkan empat atau lima
buah kilang di kawasan Kuala Pilahkah,
Jempulkah, Tambun Tulang Perliskah di
tempat saya ataupun Kota Setarkah,
Ceruk To' Kunkah, Kubang Pasukah -
tidak kira. Tetapi beri syarat. Kilang itu
bukannya Kerajaan hendak ambil alih
- kilang dia. Kita cuma sediakan tempat
sahaja. Saya rasa projek lebuh raya -
"Raja Lebuh Raya Malaysia", Dato',
Halim Saad. Baik, kita beri projek RM4
bilion ini mesti dirikan sepuluh buah
kilang di Tambun Tulang, Ceruk To'
Kun, di kampungnya sendiri dengan
Bintong, Perlis ataupun di mana-mana.
Bukan kita hendak ambil kilangnya. Itu
konsep penswastaan yang patut dibuat.

Macam Ahli Yang Berhormat dari
Tanjong Karang, ahli perniagaan,
kontraktor yang terkenal. Dia beri projek
katalah RM100 juta dengan syarat tiga
buah kilang mesti dibuat di Tanjong
Karang - dia buat - all clear to him, no
problem. Itu sebab saya tidak mahu
Kerajaan bercakap dalam bentuk rethoric,
dengan izin, dan sebagainya. Cerita
dengan cara khusus. Saya hendak tengok
apakah dia yang hendak diperbadankan,
hendak diswastakan projek luar bandar.
Saya setuju. Ini cukup cantik dan
menarik.

Yang berikutnya ialah pembangunan
di kawasan-kawasan dam. Saya setuju.
Saya baru balik main jet ski di Kenyir
Dam. Saya cerita, sebab sekarang kita
kena telus - transparent. Cerita, jangan
takut. Hendak sembunyi apa. Saya main
jet ski dengan Yang Amat Berhormat
Timbalan Perdana Menteri - clear, very
good. Tetapi saya tengok, saya sedar
bahawa terdapat pembangunan-
pembangunan yang dibuat di kawasan
tasik itu yang tidak mengikut piawaian
(standard) yang sebenarnya.
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Ada chalet-chalet yang terpaksa kita
buang air besar, ikan baung makan.
Kemudian air itu kita timba naik ke atas,
kita mandi dan sebagainya. Lepas itu
bila saya pergi "dinner", saya makan
"dinner" ikan baung. Saya tidak tahu
ceritanya. Saya tanya ikan yang "pup-
pup" itu ikan apa? Mereka kata ada ikan
temekong agaknya. Lepas saya makan
ikan baung - dia kata, "ikan baunglah
yang makan". Aduh! Saya pun memang
"hantu" ikan baung dengan ikan
sembilang, jadi rosaklah saya. Tetapi
yang di Primula itu cantiklah sebab ia
dibuat mengikut piawaian. Yang lain-
lain tidak cantik.

Saya dispute, dengan izin, sebab saya
rasa dia tidak bersekolah, bersekolah
tetapi dia tidak belajar angka. Dia kata
92,000 hektar untuk buat padang golf.
Hei, padang golf besar mana ini!? Saya
ingat sepuluh buah padang golf pun tidak
sampai 92,000 hektar. 92,000 hektar
besar tahu! Setengah negeri Perlis!
Hendak pukul apa? Di mana di Pedu
Dam ada tanah ini? Di mana Yang
Berhormat Wan Hanafiah? Di mana?
92,000 hektar. Kemudian 63,000 petani
terlibat. Bendang mana diambil alih?
Saya naik terkejut dengan angka-angka
yang diberi.

Tetapi saya dengar cerita memang
Pernas membuat padang golf, tetapi di
kawasan Pedu itu. Cumanya yang
dipertikaikan ini di antara tebing Pedu
itu dengan tempat itu tidak patutlah
berdekatan kerana ini boleh merosakkan
environment dan sebagainya. Saya
setujulah itu. Saya amat setuju! Tetapi
kalau 92,000 hektar, 63,000 petani - ini
cerita bohonglah. Dia ada Ph. D. kah,
doktor perubatan? Kalau doktor
perubatan, esok orang tidak pergi
cucuklah, clia sudah tersilap - mamun
punya budak. Kalau Ph. D. saya ingat
dia beli. Sebab angka ini tidak betul.

Kemudian, Tuan Yang di-Pertua, ini
masalah Kerajaan Tempatan. Kerajaan
Tempatan sekarang ini banyak masalah.
Termasuk Kuala Lumpur pun ada defisit.
Saya hendak cadangkan kalau kita
hendak swastakan luar bandar, hendak
corporatise luar bandar, kita patut yang
pertama sekali corporatise Kerajaan
Tempatan, tahu pasal apa Yang
Berhormat Timbalan Menteri Kewangan?
Kita sama-sama belajar ekonomi.
Sesebuah Kerajaan Tempatan ada berapa
Ahli Majlis? Cuba bandingkan dan
tengok tiap-tiap satu Kerajaan Tempatan
itu katalah ada 20 orang Ahli Majlis.
Ada berapa puluh Kerajaan Tempatan,
ada berapa puluh orang Ahli Majlis
dengan kepala yang macam-macam.
Padahal sekarang kita sudah swastakan
banyak perkara. Pungutan sampah sudah
diswastakan. Bekalan air juga sudah
diswastakan. Pembetungan najis pun
sudah diswastakan. Sudah semua
diswastakan. Kerajaan Tempatan mesti
diswastakan. Jadi Kerajaan tidak payah
keluar peruntukan lagi. Swastakan semua
- all clear, tidak ada masalah.

Yang memeningkan ini sebab Ahli
Majlis di setengah-setengah Majl is
Bandaran - tidak payah sebutlah, semua
kawan-kawan kitakan. Semua Ahli Majlis
bercakap, Ahli Majlis ini bercakap
macam ini. Tuan-tuan bacalah Malay
Mail dan Star, selalu Ahli Majlis
bercakap. Semua ahli Majlis bercakap.
Jadi, adakah kita hendak selesaikan
masalah ini di surat khabar atau hendak
selesaikan masalah ini dl meja rundingan.
Saya tidak faham. Ada Ahli Majlis yang
menyelesaikan masalah mereka di surat
khabar. Ada Ahli Majlis yang
menyelesaikan di meja rundingan. Ini
cerita tidak betul. Boleh rosak perpaduan,
rosak negara. Seolah-olah Pegawai
Kerajaan yang menjadi Chief Executive,
dia sendiri tidak ada apa-apa. Sekali-
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sekala kita hendak maklumkan kepada
orang-ramai - itu okay. Tetapi kalau tiap-
tiap inci kita hendak maklum, susah -
kadang-kadang orang silap faham.

Saya hendak cadangkan supaya
Kerajaan memikirkan bagaimana boleh
kita swastakan ataupun "corporatise"kan
badan-badan berkanun supaya mereka
boleh berdikari. Sekarang ini kita
memang suruh mereka berdikari tetapi
kita terpaksa beri "grant". Semua Majlis
Bandaran termasuk Dewan Bandaraya
Kuala Lumpur terpaksa beri "grant" -
panjang cerita. Padahal banyak
aktivitinya semua diswastakan - air,
elektrik, semuanya bukan dia lagi.

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Tuan Yang di-Pertua, saya minta
penjelasan bila Yang Berhormat dari
Arau mengatakan kita corporatisekan
Badan-badan Berkanun, apa makna?

Tuan Shahidan bin Kassim: Ya, kita
corporatisekan Badan-badan Berkanun.
Macam LPN - Badan Berkanun. Baru
lulus tadi. Badan Berkanun is a statu-
tory body. Kita corporatisekan, ia
dijadikan syarikat, jadi hak Khazanah
Holdings Bhd. Perdana Menteri menjadi
Pengerusi dan Timbalannya ialah Yang
Amat Berhormat Timbalan Perdana
Menteri. Kalau saya dapat 'board' itu,
saya kira 'clear' itu. RM63 billion punya
investment. Itulah maknanya, Yang
Berhormat. Okay?

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Tuan Yang di-Pertua, kita takkan
corporatise Badan Berkanun sebab
corporatisation itu Badan Berkanunlah.
Memang diperbadankan - corporatised.
Bukan 'corporatised'. Jadi, tidak 'dou-
ble' itu?

Tuan Shahidan bin Kassim: Saya
cukup mahir ini sebab saya bekas
pegawai Treasury yang jaga Badan

Berkanun dahulu. Malah ia punya G.O.
pada Badan Berkanun, saya buat. So,
sangat clearlah. Badan Berkanun ialah
statutory body yang di'set'kan di bawah
akta masing-masing. FAMA, umpamanya
yang baru kena buang, [Ketawa] MARDl
dan sebagainya. Kalau tidak corporatise
FAMA, kita memperbadankan. Jadi
tubuh satu Jabatan Kawalselia buah-buah.
Satu lagi syarikat buah-buahan. Inilah
maksudnya itu. Jadi, sebenarnya ini
terjemahan sebab Tuan Yang di-Pertua
suruh beri makna 'perbadanan' .
"Perbadanan" - ia lain, 'corporatised'.
Corporatise is corporatise. Okaylah, Yang
Berhormat.

Jadi, saya kata diminta supaya
Kerajaan Tempatan (Local Government)
ini, kita 'corporatise'kan. Kangar Berhad.
Cuma kita tubuh Jabatan Kawalselia yang
jaga lulus peta, pelan rumah dan
sebagainya. Jadi, senang. Kalau kita buat
macam itu, Yang Berhormat, kita senang.
Tidak payah lantik ramai 'counsellor'.
Jadi, pelan-pelan dan peta-peta semua
ini, tiap-tiap kali kita buat apa-apa projek,
ada orang 'supervise'. Sekarang masalah
utama, mungkin Timbalan Menteri Tanah
dan Pembangunan Koperasi kalau hendak
renovate, apa dia. Saya hendak tanya
ialah kita 'renovate' rumah kita sekarang.
Okay. Majlis Perbandaran bersetuju.
Siapa pergi 'supervise' rumah kita? Siapa
pergi buat? Tiada! Kontraktor pula, kita
lantik, bukan ada class semua. Itu sebab
saya cadangkan supaya kontraktor
hendak buat pembaikan semula rumah
tambahan dan sebagainya, ia mesti ada
kelas. Umpamanya, Kelas F. Tak ada!
Siapa-siapa boleh buat. Kemudian dia
bukan pergi 'supervise ' . Majlis
Perbandaran bukan pergi 'supervise'. Dia
tanam 3 kaki sebab saya baru-baru irri
buat 'renovation' di rumah saya sendiri.
Majlis Perbandaran benarkan 3 kaki. Dia
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buat 2 kaki. Saya kata "macam mana"?
Dia kata "buat 3 kaki". Saya kata
"korek". Dia kata "Okay. Kos korek,
Yang Berhormat bayar." Saya bayar,
korek-korek tengok 2 kaki.

Saya bukan Majlis Perbandaran.
Katalah rumah saya runtuh, orang lain
mati sama, umpamanya. Siapa yang
bertanggungjawab? Ini macam itulah,
yang baru-baru runtuh. Tidak ada siapa
yang bertanggungjawab. Saya Ahli
Majlis Ampang Jaya - Pak Wan Chee,
lebih kurang macam itu. Dia bekas
presiden PEMADAM pun. Bekas Ketua
Pengarah Penerangan, saya lupa
namanya. Lebih kurang macam itu. Dia
kata "Yang Berhormat, kita bukan ada
orang pergi 'supewise' rumah. Tak ada.
Kita lulus pelan sahaja." Yang 'super-
vise', dia kata konsultan ini juga, bukan?
Macam rumah saya. Siapa konsultan
saya. Arkitek - dia 'sign' sahaja. Dia
sign. Dia kata dia minta bayar arkitek
RM 1,000. Habis cerita. Lepas itu, bila
hendak buat, bukan kerja arkitek tetapi
'supervise', tidak ada.

Sekarang ini, hampir semua rumah
di seluruh Malaysia yang buat 'renova-
tion', yang buat dua tingkat, saya ingat
tidak ada orang 'supervise'. Akan tiba
suatu masa bila kontraktor bubuh had 3
kaki persegi, bubuh sekali, ranap! Esok
kita tidak kenalah. Cucu-cicit kita yang

. pening. Cucu kita pun sudah lepas sebab
umurnya itu sampai ke hayat tertentu
yang dia tidak tahan lagi 'foundation'nya.
Tak ada! Itu sebab saya rasa mesti buat
syarat ini, Yang Berhormat. Tetapi ini
contoh sahaja. Itu sebab saya rasa mesti
buat syarat ini, Yang Berhormat. Tetapi
ini contoh sahaja. Itu sebab saya kata
Jabatan harus di'corporatise'kan, sebab
kita sudah swastakan, habis aktivitinya.
Tinggal dia buat apa. Pelan sahaja. Pelan
itu beri kepada Jabatan Kawalselialah.

Jabatan Kawalselia yang tidak perlu lagi
20 'counsellors'. Mesyuarat sebulan kena
pakai kot dan sebagainya. Pakai kot itu
mesyuaratlah. Pakai kot atau pakai baju
Melayu pergi mesyuarat sehari. Jadi, saya
ingat ini bukan hendak katalah, ini secara
ikhlas sebab saya tidak hendaklah nanti
kawan-kawan kata kita kena ubah mana
ikut Nik Aziz, dia lemah lembut. Okaylah
dengan cara lemah lembut tetapi
bukanlah, Nik Aziz Nik Azizlah,
Shahidan Kassim - Shahidan Kassimlah.
Ini Aziz, Azizlah. Haji Hadi tidak jadi
Nik Aziz pun. Duduk di situ sahaja.
Okay.

Jadi, saya minta supaya kita
'corporatise'kan ataupun kita swastakan.
Kita bukan perbadankan, kita
'corporatise'kan ataupun kita swastakan
terus supaya dengan itu Kerajaan tidak
menanggung beban yang banyak. Dalam
masa yang sama, kita tingkatkan prestasi
kerjanya dan dalam masa yang sama,
kita boleh selamatkan banyak bangunan-
bangunan yang sekarang ini dibuat
perubahan supaya tidak ada 'supervi-
sion'. Tak ada! Macam Tuan Haji Wan
Hanafiah, dia buat rumah ini. Dia rasa
dia kena 'buat renovation' tetapi tidak
ada siapa 'supervise'. Dia buat rumah
itu tetapi tidak ada orang 'supervise'.
Siapa yang hendak buat rumah atau
banglo lot, dia beli banglo lot, siapa yang
'supervise' tak ada. Ramai kawan-kawan
kita ada rumah besar-besar. Bila kita
panggil 'dinner', kita pun seronok tengok
rumah besar-besar. Tetapi siapa 'super-
vise'? Tak ada. Itu sebab ada 'dinner'
dalam rumahnya, saya tengok atas
dahulu. Takut juga, takut ada retak. Kalau
dia buat dekat luar rumahnya, okay sebab
saya tahu rumah yang cantik ini,
'foundation'nya saya ingat tak sekuat
mana, sebab rugi kalau kita buat 'foun-
dation' dalam-dalam. Tolong tengok,
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Yang Berhormat Timbalan Menteri
Kewangan. Ini cerita sebenarnya.

Kemudian, yang berikutnya pasal
belia. Ini menarik - belia. [Disampuk]
sampai 8.45 malam. Yang Berhormat dari
Kota Melaka hendak cakap tetapi saya
minta maaf kerana ada sedikit lagi benda-
benda macam ini. Saya hendak
cadangkan di sini supaya semua sekali
projek-projek belia. Sukan, tak apa.
Sebab sukan, semua orang sudah cakap
banyak. Sukan - semua orang berminat.
Malaysia cergas sekarang minat. Ada
Timbalan Menteri kerana hendak beri
cergas, jalan kaki dari Parlimen ke
rumah, bagus. Jagalah jangan sampai
kereta langgar. [Ketawa] Saya nampak
dia jalan kaki, dia ada keretakah atau
tidak ada kereta. Tidak payah berhenti,
biar dia jalan-jalan seorang. Ini bagus,
Malaysia cergas. Sukan banyak sudah
orang cakap.

Ini fasal belia. Belia ini, yang bukan
sukan ini, saya tengok banyak program-
program belia yang 'overlapped%
termasuk KEMASlah. Yang saya rasa
program-program mereka ini tidak boleh
dibuat secara persendirian. Dia mesti
digabungkan. Kita tahu ada orang yang
pakar dalam perniagaan digabungkan.
Saya sudah cadang itu berkali-kali tetapi
malangnya mungkin Kementerian tengah
sibuk ataupun masih lagi banyak hendak
l ihat perkara-perkara yang mesti
di'review'kan, maka mereka mungkin
'overlook' benda-benda macam ini.
Kalau belia berniaga, mesti libatkan
sekurang-kurangnya berniaga ataupun
Dewan Perniagaan ataupun mana-mana
pihak korporat, tak apa. Ada satu dahulu
yang buat rabot, dia ada kata dia libatkan
Guthrie. Okaylah. Baguslah tetapi
perabot sahaja, yang lain-lain, kita tidak
dengar cerita. Mesti libatkan orang-orang
yang mahir dalam perniagaan sebab

busines ini bukan 'production'. "Mar-
keting' itu kena ambil kira. Sekarang
ini, saya tengok perhatian diberi lebih
kepada pengeluaran. Belia-belia mesti
buat kerja. Belia pun buatlah, bum-bang,
bum-bang, macam-macam, tetapi
akhirnya barang tidak boleh jual. Sebab
saya tahu benda ini, saya dahulu jadi
pegawai, pernah jadi Pengerusi-pengerusi
Belia Tani, Belia Niaga ini, dia beri
kepada Pegawai Kemajuan Negeri. Saya
pernah jadi pengerusi, sebab itu saya
tahu. Itu sebab ada dua-tiga projek yang
dia tidak tahu apa, dia ambil pergi
kahwin. Ttu contoh yang betul. Ini kita
kena buat 'report'.

Tetapi saya hendak cadangkan semua
projek-projek yang melibatkan belia
berniaga, belia bertani. Sekarang bertani,
Yang Berhormat Timbalan Menteri
Kewangan, sekarang dalam bentuk
komersil yang harus klta fikirkan.
Sekarang ini kita lihat banyak petani-
petani yang moden ini, dia betul—betul
buat secara perniagaan yang cukup
menguntungkan. Jadi, belia, jangan
asingkan diri dalam benda seperti ini.
Saya tengok dalam modal - RM200 juta
- macam di Perlis sekarang ini. Saya
ingat tuan-tuan tahu siapa punya projek
pisang. Kita Wakil Rakyat ini terpaksa
ambil daya usaha untuk hendak mulakan
projek ini. Kita hendak buktikan projek
ini berjaya. Itu sebab banyak pisang-
pisang seperti berangan dan lain-lain
yang bagus itu datang dari Perlis. Kita
usahakan, sudah bagus kita beri balik
ke Amerika. Jadi, belia ini kena buat
macam ini. Buat macam kami buat,
usaha. Kita joint venture dengan beberapa
orang peniaga-peniaga bukan bumiputera
yang telah mahir dalam perusahaan
pisang, macam itu kita buat. Bukan pergi
cari tanah kosong, minta kepada Kerajaan
Negeri, lepas itu beri duit dan hilang
ke mana-mana. Kita tak payah macam
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itu, semua tanah yang orang tak mahu
pakai, kita pergi sewa. Sekarang ini
bukan ownership yang penting, tetapi
bagaimana hendak menggunakan tanah
itu penting.

Jadi, saya hendak cadangkan
mengenai belia oleh kerana Kementerian
ini banyak membuat projection yang
besar dan juga program, supaya
memikirkan untuk melibatkan pihak
swasta dalam Program Belia Niaga dan
Belia Tani, sekal igus saya hendak
cadangkan supaya program ini
diswastakan, termasuk juga program-
program latihan. Should I declare my
interest di sini?

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: [Bangun]

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]: Kota
Setar.

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Tuan Yang di-Pertua, saya
hendak bertanya Yang Berhormat dari
Arau, di kawasan saya, belia ini sudah
tidak berapa ada; yang pandai pergi ke
universiti, yang tak pandai pergi kilang.
Jadi, yang ada ini semua orang tua-tua,
macam mana hendak buat?

Tuan Shahidan bin Kassim: Tuan
Yang di-Pertua, belia ini dia tak ada
kira umur...

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Umur 60 tahun pun ada?

Tuan Shahidan bin Kassim: Ya,
belia. Sebab saya tengok dalam
mesyuarat Belia 4B, MAYC, semuanya
peringkat 'pak' macam saya pergi
mesyuarat. Saya pergi merasmikan satu
mesyuarat Belia MAYC, saya tengok-

tengok nak tegur tak berani, kalau-kalau
mereka ini penasihat, tetapi penasihat
apa sebab dua-tiga orang sahaja yang
saya tengok umurnya muda, yang lain-
lainnya semua veteran, nak tegur nanti
mereka kata saya perli, tetapi saya ingat
penasihat agaknya. Bila saya tanya ahli
yang hadir ini berapa? Dia kata, 40. Saya
bilang, semua sekali termasuk veteran,
jadi tak kira umurlah. Saya tahu mereka
ini pada masa saya masih kecil, dia sudah
besar, saya panggil 'pakcik', sekarang
ini sudah dipanggil 'tok wan', saya masih
lagi di peringkat 'abang' lagi kan?

Wan Hanafiah bin Wan Mat
Saman: Tuan Yang di-Pertua, saya ingat
barangkali umur dia 30 tahun - 30 plus,
Orang Puteh kata, 30 plus 30!

Tuan Shahidan bin Kassim:  Dia
boleh. Kalau 30 - 30 plus; kalau 40 -
40 plus; kalau 50 - 50 plus; 50 lebih
kira 50 plus; kalau 40 - 40 plus; kalau
50 - 50 plus; 50 lebih kira 50 plus,
pluslah! [Ketawa] Tetapi walau
bagaimanapun, Yang Berhormat, dia ini
tak penting sebab saya rasa yang paling
penting bagi kita ialah sebab kalau
disebut 'belia-belia' ini, Kerajaan tak
boleh beri projek kepada semua belia
kampung itu, tak boleh. Ini kesilapan
teknik Kementerian dan Kerajaan. Dia
nak beri projek, dia beri kepada
persatuan, tak betul. Ini bukan kerja
berniaga, ini kerja buang duit, boleh.
Nak buang duit ke laut, Yang Berhormat
tak payah beritahu kepada sesiapa, saya
boleh tolong buang. Ini cara buang
duitlah, beri kepada persatuan. Persatuan
mana pun tak boleh berniaga. Bagaimana
dengan 50 orang nak berniaga, tak boleh.
UMNO sendiri pun tak boleh berniaga,
mana UMNO ada berniaga? Itu sebab
UMNO bagus. Tak berniaga langsung,
sebab UMNO satu persatuan yang tak
boleh berniaga. DAP pun tak berniaga.
Yang berniaga ialah Rocket.
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Jadi, kalau kita beri kepada persatuan
belia; 50 orang, 50 biji kepala, rosak
program. Kita kena identify seorang
belia. Okay, kamu, Wan Hanafiah Wan
Mat Saman, belia kampung ini, ambil
projek ini projeknya ialah buat lesung
hindik [Ketawa], sebagai contoh.

Wan Hanafiah bin Wan Mat
saman: Tak ada benda lainkah? [Ketawa]
Tanam pisang!

Tuan Shahidan bin Kassim:
Okaylah, projek tanam pisang. Jadi, kita
perkenalkan kepada satu belia, manakala
belia-belia lain dia bekerjalah sebagai
pekerja ataupun sebagai pemegang
saham. Itu cara kita nak bangunkan, cara
sekarang tak boleh, sebab dalam berniaga
ini kalau kita beri kepada banyak kepala,
susah. Dalam persatuan pun, tak boleh
satu persatuan ada 30 kepala. Satu
persatuan, satu kepala. UMNO - Dr.
Mahathir menjadi ketua; DAP - Tuan
Lim Kit Siang menjadi ketua; Ketua
Bahagian Arau - maknanya saya, sebagai
contoh, tak boleh banyak ketua, seorang-,
seorang sahaja. Hak orang lain, belum
diumumkan lagi, kita sudah umum.

Jadinya, supaya program ini dapat
mencapai kejayaan dan kita nampak
kejayaannya itu. Jangan kita hanya taruh
duit, kejayaan tak nampak, termasuk
projek KEMAS ini yang dibuat di tiap-
tiap kawasan Parlimen, satu projek
RM30,000 atau RM40,000, kalau tak
silap. Itupun kita tak boleh beri kepada
satu kampung, tak boleh. Kena pastikan
satu orang supaya dia buat projek dan
dia ambil orang kampung lain bekerja.
Itu ceritanya, bukan payah sangat. You
have to simplify this, dengan izin. Jangan
buat cerita yang payah-payah. Kalau kita
hendak bentang satu benda, kita kena
permudahkan. Yang hendak fikir fasal
angka ialah akauntan. Yang nak fikir

fasal teknikal ialah engineer. Kita chair-
man, kita orang politik, fikir polisinya
kita nak buat projek itu. Ini yang kita
pun tumpang nak jadi akauntan, nak
tumpang jadi akitek, semua, rosaklah
program. Jadi, saya nak beritahu,
permudahkanlah pemikiran kita dalam
pendekatan kita untuk belia-belia, jangan
persusahkan. Inilah rangka pemikiran
yang sebenarnya......

Seorang Ahli: Falsafah!

Tuan Shahidan bin Kassim: Inilah
sebenarnya. Saya t idak mahu kita
menyusahkan fikiran kita, ha, ini kita
harus buat! Tak ada susah, mana ada
susah? Semua benda boleh
dipermudahkan kalau kita hendak mudah.
Kalau kita hendak payab, payahlah ia.
Sebab itu kadang-kadang kita masuk
kontrak, kalau dia tak hendak beri, dia
susahkan kita. Kalau dia hendak beri,
dia permudahkan, senang. Kalau orang
benci kepada kita, dia tunjuk muka benci.
Kalau dia sayang, dia tunjuk muka manis.
Macam saya sentiasa manis, saya sayang
kepada semua oranglah! [Ketawa]

Jadi, supaya Kerajaan permudahkan
dan saya minta supaya perhatian yang
khusus diberikan kepada belia-belia,
terutamanya belia-belia di luar bandar.
Saya cadangkan supaya program ini
sekali lagi walaupun tuan-tuan beri
senyuman sinis sindiran kepada saya,
supaya kita swastakan, dengan itu pro-
gram ini akan dapat mencapai kejayaan.
Sebab di Malaysia ini kadang-kadang
kita terlampau banyak menswastakan
projek-projek, kadang-kadang kita nak
tertawa, tak boleh, ini program yang
serius. Cuba jadi serius sekali. Tak
pernah serius langsung! Beri serius sekali
memikirkan bahawa program ini
sebenarnya bagus, bukan tak bagus. Saya
ada perhati dua-tiga perkara di Jabatan-
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jabatan Kerajaan, saya kata, program ini
patut diswastakan sebab pegawai
Kerajaan mana boleh terlibat dengan
perniagaan, tak boleh! Jangan Angkatan
Tentera yang kita swastakan, tetapi
setengah negeri Angkatan Tentera pun
dia swastakan, dia ada askar upahan.
Kita jangan ketawa. Walaupun Perancis
ada askar terbaik, dia ada askar upahan
dan askar upahan Perancis adalah di
antara yang terbaik dalam dunia.
Kerajaan Bosnia kena ambil askar upahan
itu. Sebab ramai orang tak fikir, jadi
saya tolong fikirkanlah bagi pihak tuan-
tuan dan puan-puan.

Oleh sebab masa sudah hampir habis,
mengenai Kerajaan menapiskan filem-
filem luar dan sebagainya. Saya ingat,
saya bersetuju dengan Kerajaan dan saya
terkejut ada kawan di sebelah saya tadi
mengatakan berita-berita sensasi
mengenai Indonesia mengapa Kerajaan
sembunyi? Takut Kerajaan ada hubungan
baik dengan Indonesia? Rupanya
sekarang baru saya tahu, saya sudah
jumpa siapa rupanya dia pergi cucuk
negeri lain bargaduh dengan kita. Ini
dia sudah jumpa, tak payah pergi jauh-
jauh, tak payah hantar penyiasat pergi
jauh-jauh belanja duit banyak-banyak,
tak payah. Itu dia, di sebelah itu! Dia
kata, kita tak keluarkan program ini sebab
kita takut kita bergaduh dengan Indo-
nesia. Apa kita nak takut, kita adalah
negara bebas. Rupanya dia yang suruh
kita pergi bergaduh.

Selama ini dia tuduh Perdana Menteri
kita kaki gaduh, rupanya dia pergi cucuk
negeri lain suruh bergaduh dengan kita.
Bukan main hebat dia kata, berita-berita
mengenai pemberontakan Indonesia,
semuanya kita mesti masukkan di sini
supaya hubungan kita boleh tegang
dengan Indonesia ataupun kita jangan

takut dengan Indonesia. Itu bukan
caranya kita mentadbir Kerajaan, pada
pandangan saya. Cara kita mentadbir
Kerajaan ialah dengan menjaga hubungan
baik dengan negara jiran. Sebab macam
di Singapura, kita tak pernah dengar dia
cerita tentang Singapura. Singapura, dia
duduk diam. Indonesia dia suruh kita
bergaduh. Ada sebab ini, saya ingat. Saya
tahu negeri mana yang dia suruh kita
bergaduh. Jadi, saya ingat, saya bersetuju
dengan Kerajaan supaya berita-berita luar
ini kita tapiskan.

Akhir sekali, Tuan Yang di-Pertua,
sebab Yang Berhormat dari Kota Melaka
nak bercakap dalam masa dua minit,
sekejap lagi. Ini mengenai Pertubuhan-
pertubuhan NGO. Pagi ini saya sempat
tengok TV, sebab kadang-kadang kita
tak sempat tengok TV kerana kita semua
bekerja kuat, datang awal pagi 'punch
card'. Kita yang tak ada 'punch card'
pun kita datang buat kerja, jumpa kawan-
kawan dan tengok dia buat kerja ataupun
tidak, tetapi hari ini tak sempat, terlewat
sedikit. Kita tengoklah MHI - Malay-
sia Hari Ini, dia telefon ke Bosnia,
walaupun wakil ABIM di sana dia tak
erti bercakap sedikit, tetapi kita fahamlah,
sekurang-kurangnya ABIM diiktiraf
sebagai salah satu daripada badan
sukarelawan dari dunia luar untuk
membantu rakyat Bosnia. Saya nak
cadangkan kepada Kerajaan sudah
sampai masanya, sebab Malaysia sudah
sampai ke tahap yang orang pandang
kita sebagai 'abang'. Macam dulu orang
pandang Amerika sebagai 'bapa'. Macam
Britain dia pandang sebagai 'janda tua'
- saya terlupa baca akhbar di mana.
Tetapi mereka pandang sebagai bapa,
sebagai emak. Kita ini Malaysia
sekarang, orang pandang sebagai abang.
Fahamkah maksud saya? Maksud saya
macam ini, oleh kerana mereka sudah
establish, orang panggil bapa, abang ini
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kadang-kadang menikah atau tidak
menikah lagi, jadi orang pandang kita
sebagai abang. Bila orang pandang
sebagai abang, maknanya mereka
menghendaki kita bermacam-macam,
minta tolong macam-macam. Jadi, kita
min ta supaya Kerajaan memberi
sokongan dalam bentuk yang lebih
tersusun dan teratur. Dahulu kita ada
sukarelawan Amerika dihantar ke merata-
rata. Saya hendak minta supaya Kerajaan
menubuhkan sukarelawan Malaysia.

Saya mengucapkan tahniah sebab
ABIM diiktiraf, jadi bolehlah Kerajaan
membantu ABIM dan sebagainya supaya
ABIM boleh terus bekerja. Tetapi yang
pentingnya ialah di pihak Kerajaan
sendiri menubuhkan sukarelawan,
Kementerian manakah yang bagus?
Kementerian Perpaduan Negara dan
Pembangunan Masyarakat ini dia
masalah rumah tangga banyak lagi.
Kementerian mana? Kementerian Dalam
Negerilah. Kementerian Perumahan dan
Kerajaan Tempatan - bukan ini bomba,
Kementerian Perumahan dan Kerajaan
Tempatan, dia ini bila ada masalah
seperti ada rumah runtuh, rumah terbakar,
ini sukarelawan dalam bentuk yang ini.
Kita hantar sukarelawan, sebab ramai
anak muda kita yang mampu, orang-
orang yang 'qualified'lah, yang keluar
universiti menganggur, segan hendak
bekerja di sini, kita hantar pergi ke sana
train selama empat bulan, kita hantar
pergi ke Bosnia, pergi Somalia, empat
bulan - empat bulan. Saya ingat selesai
masalah dadah ini - tidak ada masalah,
sebab ramai orang yang menghisap dadah
ini, ramai orang yang macam ini, jadi
hantar menjadi sukarelawan, sebab dia
"restless", dia restless, selepas itu dia
perang sama sendiri, ramat askar kita
bertumbuk sesama sendiri sebab dia
restless - lama tidak berperang, sekurang-

kurangnya kita hantar pergi luar semua,
kita selesai masalah promotion dan
sebagainya.

Kita minta supaya Sukarelawan
Malaysia (SM) menjadi Pasukan
Sukarelawan Malaysia (PSM), kita hantar
dalam bentuk seperti ini. Jangan dia
minta technical aid, kita hantar orang
yang pakar-pakar. Ada kawan-kawan
saya kata, janganlah cakap macam itu,
nanti kita hantar orang kita pergi keluar,
orang Indonesia masuk ke sini. Kita kata
dekat Indonesia pun kita hantar, tetapi
kita hantar orang-orang sukarelawan yang
mampu sebagai cikgukah, tetapi cikgu
kita pun tidak cukup. Apa sahaja yang
membolehkan kita memberi sumbangan
kepada negara ketiga yang melihat kita
sebagai abang Kalau sekiranya dia tidak
boleh membuat apa pun, dia sukarelawan
dalam bentuk ABIM tadi, kerja dia
memberi bantuan kepada orang susah
dan sebagainya. Dahulu telah
di'organise'kan oleh nurses, doktorpergi
membantu rakyat Palestine, ingatkah?
Macam dalam bentuk yang itulah, tetapi
yang itu bukan di'organise'kan oleh kita,
tetapi di'organise'kan oleh - saya lupa
apa nama perempuan i tu . Ha!
di'organise'kan oleh orang luar. Sekarang
kita minta supaya kita sendiri yang
organisekan supaya k i ta boleh
menghantar lebih banyak sukarelawan-
sukarelawan untuk bertugas di luar
negeri. Demi keadilan kepada kawan-
kawan, saya mengucapkan terima kasih
dan menyokong Bil ini.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]: Ya,
Kota Melaka, ada satu minit.

8.44 mlm.

Tuan Lim Guan Eng [Kota
Melaka]: Boleh sambung besok bukan?
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Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Teruskan.

Tuan Lim Guan Eng: Boleh
sambung besok? Tidak apa. Ini untuk
tempah tempat sahaja, Tuan Yang di-
Pertua, sehingga Yang Berhormat dari
Kepong balik dari Bosnia.

Tuan Yang di-Pertua, saya ingin
merujuk kepada Kementerian Kebuda-
yaan, Kesenian dan Pelancongan. Di sini
saya rasa perlulah pihak Kementerian
menubuhkan satu yayasan maritime
supaya dapat menguruskan dan
mengendalikan semua harta karun yang
dicari di Selat Melaka supaya ia boleh
mendapat perlindungan yang sewajarnya.

Di sini, Tuan Yang di-Pertua, saya
ingin merujuk kepada pencarian harta
karun di sebuah kapal yang telah karam
pada abad ke-17 iaitu kapal 'Diana',
sebuah kapal British yang sedang
mengangkut banyak benda-benda yang
bernilai, selain daripada pinggan
mangkuk dan benda-benda yang
bersejarah dan juga......

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Yang Berhormat, masa sudah cukup hari
ini.

Tuan Lim Guan Eng: Ya, saya
hendak sambung besok.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]: Saya
hendak beri Yang Berhormat sedikit
masa untuk menyambung besok......

Tuan Lim Guan Eng: Ya, saya
hendak sambung besok.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Selepas Yang Berhormat dari Kota
Melaka, Kementerian akan menjawab.

Tuan Lim Guan Eng: Baik.

Timbalan Yang di-Pertua [Tuan
Haji Juhar bin Haji Mahiruddin]:
Ahli-Ahli Yang Berhormat, Dewan ini
ditangguhkan sekarang sehingga jam 2.30
petang besok.

Dewan ditangguh pada pukul 8.45
malam.




